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وزیر اقتصاد:
خ رشد اقتصادی  تکلیف جدی دولت به وزرا؛ نر

هر دستگاه در سال ۱۴۰۳ هدف گذاری شد

سخنگوی ستاد انتخابات کشور:
مجلس دوازدهم شورای اسلامی و ششم 

خبرگان رهبری دراوایل خرداد آغاز می شوند

با حمایت های هیات امنای صندوق و شخص رئیس جمهور
رکورد وصول مطالبات صندوق توسعه ملی 

شکسته شد

 مراقب تراشه های کارت سوخت باشید
کلاهبرداری از کارت سوخت شخصی

مدیرعامل توانیر اعلام کرد
جریمه تا ۱۰۰ برابری در انتظار استخراج کنندگان 

غیرمجاز رمزارز
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 خصوصیات الزامی برای اعضای هیات مدیره 
سرخابی ها پس از واگذاری

صادق رئیسی کیا   از دیدگاه موازیــن حاکمیت شرکتی و مدیریت حرفه ای 
برای عضویت در هیات مدیــره یک بنگاه اقتصادی ، نام ها مهم نیســتند بلکه 

رسم ها و خصوصیات مهمند.
به همین بهانه ، برخــی از مهمترین خصوصیات الزامی بــرای اعضای هیات 
مدیره سرخابی ها پس از واگذاری آنها را برمی شماریم.برای عضویت در هیات 
مدیره ســرخابی ها نام ها مهم نیســتند بلکه دارا بودن این خصوصیات مهم 

است...

یادداشت

مجلس یازدهم با افزایش نمایندگان به ۳۳۰ نفر مخالفت کرد

صفحه 2

کالابرگ

طبــق آمارهــا و گزارش های منتشــر شــده 
دولتمــردان و تیــم اجرایی طــرح کالابرگ 
الکترونیکی نمــره قابل قبولــی را از مردم در 

جهت اجرای این طرح کسب کرده است.
 یکــی از رویکردهــا و اهــداف اصلــی دولت 
ســیزدهم از زمانی که ارز ترجیحی حذف شد 
تمرکز بر روی نحوه تأمین ســبد غذایی مردم و 
به خصوص اقشــار ضعیف جامعه بود تا فشاری 
در زمینه تأمین نیازهای غذایــی و خوراکی بر 
مردم وارد نشود.بدنه اقتصادی دولت سیزدهم 
با یک تدبیر ویژه و خــرد جمعی طرح کالابرگ 
الکترونیکــی را طراحی و اجرایی کرد تا فشــار 

کمتری به مردم به خصــوص دهک های پایین 
جامعه در جهــت تأمین نیازهــای غذایی وارد 
شــود.در این طرح جامع و البته هوشــمندانه 
دولت سعی کرد تا از طریق یارانه ها سبد غذایی 
مورد نیاز مردم را در حد قابل قبولی تأمین کند 
از ایــن رو با اختصاص این طــرح به دهک های 
مختلف جامعه شــیوه جدیــدی را در تأمین 

نیازهای غذایی مردم ابداع کرد.
در طــرح کالابــرگ الکترونیکی بــرای همه 
یارانه بگیران اعتبار کالابــرگ الکترون یک ماه 
زودتر از یارانه نقدی شــارژ می شــود که افراد 
می تواننــد بــا کارت بانکی سرپرســت خانوار 

۱۱ قلم کالای مورد نظر شــامل مرغ، تخم مرغ، 
گوشت منجمد، قند و شکر، روغن، ماست، شیر، 
پنیر، ماکارونی و حبوبــات را خریداری کنند.
طبق اطلاعات مندرج در پایگاه اطلاع رســانی 
دولت در طرح کالابــرگ الکترونیکی ۷ دهک 
از افراد جامعه تحت پوشــش قرار دارند و هدف 
دولت از اجــرای طرح کالا بــرگ الکترونیکی 
این اســت که مواد مغذی موردنیاز در ۱۱ قلم 
کالای ســبد مدنظر کالابــرگ الکترونیکی به 
جامعه هدف برسد و دهک های کم درآمد از نظر 
تغذیه شــامل پروتئین، ویتامین و ریزمغذی ها 

مشکلی پیدا نکند.

در شــرایطی که بازار ملک به ثبات نسبی رسیده 
دولت دو میلیــون و ۵۱۸ هزار واحــد نهضت ملی 
مسکن را به مرحله ساخت رســانده که اگر تعداد 
قابل توجهی از واحدهای این پروژه در سال جاری 
به سرانجام برســد می توان به کنترل و ثبات بازار 

مسکن در میان مدت امیدوارا بود.
 در قالب طرح نهضت ملی مسکن دو میلیون و ۵۱۸ 
هزار واحد مسکونی به مرحله ساخت رسیده است. 
همچنین آمــار افتتاحات گویای آن اســت دولت 
ســیزدهم تا کنون ۵۰۰ هزار واحد مسکونی را به 
مردم تحویل داده که شامل طرحهای مسکن مهر، 

اقدام ملی و نهضت ملی مسکن است.
از سوی دیگر تلاطمات بازار مسکن فروکش کرده 
که ظاهــرا طرحهایی همچون مالیــات خانه های 
خالی، رشــد تدریجی ســاخت و ســاز و تکمیل 
ظرفیت سرمایه گذاری در بازار ملک به آرامش این 
بازار کمک کرده اســت. مطابق آمار بانک مرکزی، 
پایان سال گذشــته نرخ رشد ســالیانه مسکن در 
تهران به ۲۴ درصد رســید که حدود نصف رشــد 

تورم عمومی بود.
طرح نهضت ملی مســکن که با مدلهایی همچون 
ثبت نام متقاضیان، خودمالکی، نوســازی بافتهای 
فرسوده، ساخت مســکن روســتایی، طرحهای 
مشــارکتی و تعاونی ســاز پیش می رود به تدریج 

بر روی ریل قرار گرفته اســت. پس از آنکه بانک ها 
عملکرد چندانی در تامین منابع ســاخت مسکن 
ارایه ندادند وزارت راه و شهرسازی تصمیم گرفت 
از ظرفیت های مردم، انبوه سازان و تعاونی ها برای 

اجرای این طرح بهره بگیرد.
برای کاهش قیمت تمام شــده ساخت نیز صندوق 
ملی مســکن اقداماتی را در دســتور کار قرار داده 
اســت. پس از اجرایی شــدن خرید فولاد در سال 
گذشته، امسال خرید ســیمان به منظور تزریق به 
پروژه های مسکن کشــور در برنامه صندوق ملی 
مســکن قرار دارد. در این قالب با حذف واسطه ها 
قیمت مصالح برای ســازندگان کاهش می یابد که 
در افزایــش ســرعت پیشــرفت پروژه های طرح 

نهضت ملی مسکن موثر خواهد بود.
آنطور که محمدرضا مهدیار اســماعیلی ـ رییس 
هیات عامــل صندوق ملی مســکن گفته اســت 
فولادهای خریداری شــده در سال گذشته توسط 
این صندوق به زودی به پروژه های مسکن در نقاط 

مختلف کشور تزریق خواهد شد.
همچنین مجلس شورای اسلامی طرح ساماندهی 
بازار زمین، مسکن و اجاره بهای مسکونی را تدوین 
کرده که مراحل تصویــب این طرح در مجلس طی 
شــده و اکنون برای بررســی به شــورای نگهبان 

ارسال شده است.

همزمان با اجرای پروژه نهضت ملی مســکن، بازار 
ملک به ثبات نسبی رسیده است. کاهش انتظارات 
تورمی و پیش بینی پذیر شــدن اقتصــاد از دیگر 
اتفاقاتی اســت که در فضای اقتصاد کشــور قابل 

مشاهده است.
فعالان بازار مســکن از کاهش محسوس انتظارات 
تورمی در بازار مسکن خبر می دهند. کارشناسان 
نیز معتقدند در صورتی که دولت موفق شود تعداد 
قابل توجهی از پروژه چهار میلیون واحدی نهضت 
ملی مسکن را در سال جاری به ســرانجام برساند 
می توان به کنتــرل و ثبات بازار مســکن در میان 

مدت امیدوار بود.

ح کالابرگ ادامه می یابد؟ طر

صفحه 3

  شهرداري نظرآباد به استناد بودجه مصوب سال 1403 در نظر دارد پروژهای  ذيل را از طريق مناقصه عمومي به پيمانكاران واجد الشرايط واگذار نمايد . 

مبلغ سپرده به ریالبرآورد اوليه به ریالشرح عملياتردیف

400/000/000/00020/000/000/000 احداث جاده کمر بندی1

100/000/000/0005/000/000/000تکميل کتابخانه عمومی امام جعفرصادق)ع(2

80/000/000/0004/000/000/000تکميل ساختمان مرکز حمایتی آسيب دیدگان اجتماعی3

100/000/000/0005/000/000/000خرید آسفالت 012-019 )تهيه  و حمل و پخش اسفالت ()تجدید(4

150/000/000/0007/500/000/000تکميل ساختمان مجتمع فرهنگی و هنری )سالن آمفی تئاتر(5

80/000/000/0004/000/000/000) خرید  آسفالت  012-019)تهيه  و حمل و پخش اسفالت6

15/000/000/000750/000/000آماده سازی تکميل و نگهاری آرامستانها7

50/000/000/0002/500/000/000باز پيرایی پارکها و بوستانهای سطح شهر 8

20/000/000/0001/000/000/000 پياده رو سازی - محوطه سازی بلوارها و اماکن عمومی و بوستانهای سطح شهر9

20/000/000/0001/000/000/000 تکميل جاده سلامت10

20/000/000/0001/000/000/000نور پردازی و روشنایی معابر سطح شهر11

20/000/000/0001/000/000/000پخش دستی آسفالت و لکه گيری و ترميم خيابانها و کوچه های سطح شهر )تجدید(12

15/000/000/000750/000/000جابجایی تير برق )تجدید(13

40/000/000/0002/000/000/000تهيه و نصب تابلوهای مسير نما 14

3/000/000/0001/500/000/000تهيه و نصب تابوهای معابر سطح شهر 15

2/000/000/0001/000/000/000تهيه و نصب پلاک پستی 16

 نوبت اول

علی صفری- شهردار نظرآباد

آگهي مناقصه عموميآگهي مناقصه عمومي

 شرایط شرکت در مناقصه
1( ضمانتنامه بانکی معادل مبالغ فوق که قابل تمديد باشد و يا واريز سپرده به حساب سيبا به 

شماره 0104746757008 نزد بانك ملي شعبه شهرداری نظرآباد.
2(  سپرده نفرات اول تاسوم مناقصه تا زمان عقد قرارداد نزد شهرداری نگهداری و هرگاه نفرات 

برنده حاضر به عقد قرارداد نگردند سپرده آنان به ترتيب به نفع شهرداری ضبط خواهد شد.
3(شهرداری در رد يا قبول هريک از پيشنهادات مختار است .

4(در هر شرايط مدارک مندرج در اسناد مناقصه ملاک عقد قرارداد خواهد بود .
5(ساير اطلاعات و جزئيات در اسناد مناقصه مندرج است .

 6(هزينه آگهي بعهده برنده مناقصه خواهدبود .
 1403/ تاريخ 02/24  ساعت 14:00  لغايت  تاريخ 1403/02/18  از  اسناد  فروش   7(شروع 
 می باشد و تحويل پاکات مناقصه حداکثر تا ساعت 00:14 تاريخ 1402/03/03 در سامانه

 www.setadiran.ir  و تاريخ بازگشايی پاکات ساعت 13:00 تاريخ 1403/03/05 می باشد . 
خريد اسناد فقط از سامانه www.setadiran.ir   امکان پذير می باشد.

8( متقاضيان می توانند جهت كسب اطلاعات بيشتر با شماره تلفن 02645368536با واحد امور 
قراردادها تماس حاصل فرمايند %

تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/02/10 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/02/17

دهیاری روستای  سنا

 نوبت سوم

دهياری سنا قصد اجرای پروژه اجرای آسفالت معابر روستای سنا از طريق مناقصه عمومی به شرح زير را دارد .
 : تلفن   . ، بخش شنبه و طسوج روستای سنا  ، شهرستان دشتی  به آدرس  دهياری روستای سنا   : 1- مناقصه گزار 

07735317414 و 0۹17۹730034
2 عنوان پروژه : تهيه و اجرای آسفالت معابر روستا

3- تضمين شرکت در مناقصه 1/100/000/000 ريال ضمانت نامه بانکی
الف :  ضمانت نامه بانکی با اعتبار سه ماهه وسه ماه قابل تمديد 

4- آگهی روزنامه در سه نوبت به تاريخ 1403/02/04 و1403/02/08 و 1403/02/10 
5- مهلت دریافت اسناد مناقصه : تا تاريخ 1403/02/12
 6 -مهلت تحویل اسناد مناقصه : تا تاريخ 1403/02/22

-7- تاریخ بازگشایی اسناد مناقصه : ساعت 8:30 صبح روز دوشنبه مورخ 1403/02/24
8- محل تحویل و دریافت اسناد مناقصه : سامانه ستاد

9- مبلغ برآورد اوليه :21/878/267/235 ريال طبق فهرست بهای راه و باند
10 - برنده اول ، دوم و سوم مناقصه اگر حاضر به انتقاد قرار داد نشوند سپرده آنها به ترتيب به نفع ودهياری ضبط خواهد 

شد.
11 - دهياری در رد يا قبول پيشنهادات مختار است .

12- ساير اطلاعات مورد نياز در اسناد مناقصه درج شده است .

   آگهی مناقصه عمومی
دهیاری روستای سنا یک مرحله ای   

 امید به کنترل بازار مسکن در میان مدت



مجلس یازدهم با افزایش نمایندگان به ۳۳۰ نفر مخالفت کرد

سخنگوی ستاد انتخابات کشور:

مجلس دوازدهم شورای اسلامی و ششم خبرگان رهبری دراوایل خرداد آغاز می شوند

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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کنعانی:
 صدای خُرد شدن استخوان های صهیونیسم 

جهانی بیش از هر زمان دیگری به گوش می رسد
سخنگوی وزارت خارجه نه به اشغالگری در فلسطین و نه به نسل کشی 
در نوارغزه و فریاد برای آزادی فلســطین را یــک  مطالبه جهانی عنوان 

کرد.
 

ناصر کنعانــی در پیامی در شــبکه اجتماعــی ایکس نوشــت:  نه به 
اشــغالگری در فلســطین و نه به نسل کشــی در نوارغزه و فریاد برای 
آزادی فلســطین، امروز یک  مطالبه جهانی اســت. صدای خُرد شدن 
اســتخوان های صهیونیســم جهانی بیش از هر زمان دیگری به گوش 
می رسد. با سرکوب خشــونت آمیز تظاهرات اعتراضی دانشجویان در 
دانشــگاه های آمریکا و اروپا، نمی توان از فروریختن ســتون های ترََک 
خورده اشــغالگری در فلســطین جلوگیری کرد. هر کس در مقابل آن 

بماند، زیر آوار فروپاشی صهیونیسم خواهد ماند.

در مرکز ارتباطات مردمی ریاست جمهوری مطرح شد
وزیر کشور: رتبه بندی سمن ها در دستور کار است

وزیر کشــور با حضور در مرکز ارتباطات مردمی نهاد ریاست جمهوری 
تصریح کرد: رتبه بندی تشکل ها و ســازمان های مردم نهاد ابلاغ شده و 
در دســتور کار قرار دارد.   احمد وحیدی در جریان برنامه پاسخگویی 
وزارت کشــور به درخواســت های مردمی در مرکز ارتباطات مردمی 
نهاد ریاســت جمهوری حاضر شــد و اینبار به صورت چهــره به چهره 

پاسخگوی پیام ها، نظرات، ایده ها و شکایات مخاطبان شد.
در ابتدای این نشســت حجت الاسلام والمســلمین »احمد صالحی« 
رئیس مرکز ارتباطات مردمی نهاد ریاســت جمهوری بــا قدردانی از 
زحمات وحیــدی و اقدامات ایــن وزارتخانه، وزارت کشــور را وزارت 
مردم نامید و از اقدامــات فرهنگی و جهادی اخیــر مجموعه فراجا که 
تحت نظارت و مدیریــت و فرماندهی این وزارتخانــه تحقق پیدا کرده 
اســت، تشــکر و قدردانی کرد.صالحی تصریح کرد: با توجه به اهمیتی 
که این وزارتخانه در برخورد با مســائل و مشــکلات مردم دارد اولین 
وزارتخانه است که پاسخگوی مشکلات و مسائل مردم به صورت چهره 
به چهره است.احمد وحیدی نیز ضمن تبریک روز شوراها که نمادی از 
حضور مردم و تصمیم گیری های مردمی، گفت: وظیفه دولت است که 

سخنان مردم را بشنود و در جهت خواست مردم قدم بردارد.
در ابتدای دیــدار و گفت وگوی مردمی، مجتبی مختــاری مدیرعامل 
سازمان جوانان آستان قدس رضوی به بیان دغدغه های خود در حوزه 
جوانان پرداخت.وزیر کشور نیز با اشــاره به بیانات رهبر انقلاب تصریح 
کرد: جذب جوانان با توجه فطرت توحیدی آنان میسر است و در این راه 

باید امور در همه راه ها توسعه پیدا کند.
فولادپور مدیرعامل بنیاد بین المللی آبشــار عاطفه ها دومین کسی بود 
که به صورت چهره بــه چهره دغدغه های خود در جهت تحقق شــعار 
سال، جهش تولید و مشــارکت مردم را مطرح کرد و گفت: متولی همه 
تشکل ها که می توانند به تحقق فرمایشــات رهبر انقلاب کمک کنند 
و نیاز اســت همه تشــکل هایی که مجوز دریافت کرده شناســایی و از 

توانمندی آنان در جهت تحقق شعار سال بهره برداری شود.

وی با اشاره به عدم رتبه بندی تشکل ها به عنوان یکی از معضلات فعالیت 
سازمان های مردم نهاد اشاره کرد و گفت: رتبه بندی می تواند در ارتقا و 
بهبود عملکرد تشکل ها کمک کند و تاثیر خوبی در روند توسعه نهادهای 
مردمی داشته باشــد.پیگیری تصویب قانون ســازمان های مردم نهاد، 
دستیابی به مردمی ســازی که دو سال است توســط دولت سیزدهم در 
حال پیگیری است و همچنین تشکیل قرارگاه مشارکت مردمی و اجلاس 
موسسات خیریه جهان اســلام از دیگر موضوعاتی بود که این فعال حوزه 
تشکل ها به آن اشــاره کرد.وحیدی در پاســخ به دغدغه های مدیرعامل 
این تشکل مردم نهاد گفت: رتبه بندی تشــکل ها در دستور کار است. از 
سوی دیگر اینکه در استان اتحادیه ای تشکیل شود پیشنهاد بسیار خوبی 
است. قرارگاه مشارکت مردمی که موضوعات متفاوتی در حوزه مدیریت 
بحران، اقتصادی و اجتماعی می تواند دنبال شود.وزیر کشور تاکید کرد: 
اگر برخی از تشــکل ها بتوانند میدان دار ارتباطات در حوزه جهان اسلام 
باشند ایده بسیار خوبی اســت. یکی از ابعاد کاری ما به ویژه با کشورهای 
اســلامی فعالیت و کار در حوزه ارتباطات مردمی است. برخی از عزیزان و 
تشکل های اصلی که توانایی انجام این کار را دارند می توانند در محوریت 

این موضوع قرار گیرند و ظرفیت های ارتباطات را بالفعل کنند.

برنامه های وزارت کشور برای تقویت و حمایت از مواکب 
مردمی اربعین

محمدحسین طبرستانی راد رئیس مجمع کانون های فرهنگی تبلیغی 
جهادی کشــور با بیان اینکه مردمی ترین مراسم در جمهوری اسلامی 
اربعین است و باید به عنوان الگوی مردمی ســازی مطرح شود، به بیان 

دغدغه های خود در خدمت به زائران اربعین حسینی پرداخت.
وزیر کشــور با بیان اینکه اربعین تاریخ ساز، تمدن ســاز و لطف بزرگ 
الهی اســت که به جمهوری اسلامی ایران اعطا شــده است و ما وظیفه 
داریم ظرفیت های آنرا بشناسیم، اســتفاده کنیم و بارور سازیم، گفت: 
هر چقدر در موضوع اربعین فکر و اندیشــه و خلاقیت انجام شود باز هم 
جا دارد. مردم راهبرنده اربعین هستند و سال گذشته نیز اعلام کردیم 
علاوه بر اســکان وتغذیه هر موضوع دیگری که مردم بتوانند به آن ورود 
کنند استقبال می کنیم و سال گذشــته نیز از نماینده مواکب مردمی 

درخواست کردیم که حضور پررنگ تری داشته باشند.
وحیدی از پیشــنهادهای مطرح شده در حوزه توســعه مردمی سازی 
مراسم اربعین استقبال کرد و تصریح کرد:. باید سفرهای اربعین تنظیم 

شود و تاکید بر توزیع سفرها در بازه زمان از این جهت انجام می شود.
وی با اشاره به انتقادات نســبت به حضور مواکب دولتی و بانک ها گفت: 
فضای اربعیــن در هر جا که نفــوذ پیدا کند موجب خیر اســت و البته 
تقویت و حمایت از مواکب مردمی از برنامه های ماســت و سال گذشته 
در اختصاص امکانــات و حتی ارزاق حمایت خوبــی از مواکب مردمی 

داشتیم که بتوانند به ارائه خدمت به مردم بپردازند و سرپا باشند.

تریبون

خریدار  نمایندگان مجلس شــورای اســلامی با طرح 
افزایش تعداد نمایندگان مخالفت کردند.

در نشســت علنی روز یکشــنبه ۹ اردیبهشــت مجلس 
شورای اسلامی گزارش کمیســیون امور داخلی کشور 
و شوراها به مجلس شــورای اسلامی طرح اصلاح جدول 
حوزه های انتخابیه مجلس شــورای اســلامی و تعداد 
نمایندگان آنها در دســتور کار صحن علنی قرار گرفت و 

نتوانست رای لازم را کسب کند.
هاجر چنارانی، نماینده مردم نیشابور در مخالفت با این 
طرح گفت: امروز مشــکلات کشور زیاد اســت و اضافه 
شدن نماینده مشکلی از مشکلات کشور را حل نمی کند 
باید برای حــوزه انتخابیه برنامه ریــزی کنیم. من با این 
طرح مخالفم و در شــرایط فعلی با این ســطح مشارکت 
باید رضایتمندی مردم در پای صندوق ها را بالا ببریم نه 
افزایش نمایندگان را .محمد رضا صباغیان نماینده مردم 
مهریز و بافــق در موافقت با این طــرح گفت: طبق اصل 
قانون اساسی این حق مردم اســت و در گذشته این مهم 

لحاظ نشده است که اکنون باید مورد توجه قرار گیرد.
وی با اشــاره به حوزه هــای انتخابیه در کشــور معیار 
جمعیت را مهم دانست و بیان داشــت: با توجه به معیار 
جمعیت بی عدالتی در برخی حوزه ها دیده می شــود و 
باید شــاخص های جمعیت ، محرومیت و وسعت در نظر 
گرفته شــود.از نمایندگان می خواهم ایــن فرصت را از 

مردم نگیرند و به این طرح رای دهند.

طرح افزایش تعداد نمایندگان کارشناسی نیست
علی اکبر بسطامی نماینده مردم ایلام در مخالفت با این 
طرح اظهار داشــت: این طرح مبتنی بر نگاه کارشناسی 
و بررســی میدانی نیســت، علیرغم اینکه نمایندگان در 
کمیســیون به این طرح اعتراض های زیادی داشتند اما 
با فشــار برخی نمایندگان این طرح در دستور کار صحن 

علنی مجلس قرار گرفت.
وی با بیان اینکه در حوزه انتخابیه ایلام هشت شهرستان 
دو نماینده دارنــد از رییس مجلس خواســت این طرح 

برای بررسی بیشتر به کمیسیون شوراها ارجاع شود.
غلامعلی کوهســاری نماینده مردم رامیان در موافقت 
با این طرح گفــت: این طرح افزایــش ۴۰ نماینده برای 
۲۳ استان است اضافه شدن نماینده حق مناطق محروم 
است امیدواریم نمایندگان به این طرح رای دهند احیای 
قانون اساســی وظیفه قانونی مجلس است از نمایندگان 

می خواهم به این طرح رای مثبت دهند.
در ادامه این جلســه محمد رضا میرتاج الدینی نماینده 
مردم تبریز در مخالفت با این طرح اظهار داشت:تا زمانی 
که همه جوانب قضیه ســنجیده نشود هر نوع تصمیم در 
این زمینه تنش آفرین خواهد بود و بهتر اســت این طرح 
در قالب لایحه مطرح شود چون اگر دولت این را در قالب 

لایحه بیاید همه جوانب در نظرگرفته می شود.
وی افزود:در طــرح افزایش تعداد نماینــدگان باید حق 
مردم در نظر گرفته شود و توزیع منصفانه ،جامع و فراگیر 
لحاظ شــود تا همه اســتان ها از این طرح راضی باشند.

حسین حســین زاده نماینده مردم لارستان در موافقت 
با این طرح گفت:یک کشــور زمانی می تواند رشــد کند 
که مسوولان و نمایندگان با توجه به همه جوانب تصمیم 
گیری کنند پرداختن به مسائل جزیی حوزه انتخابیه در 
این طرح منطقی نیســت.نماینده مردم لارستان اضافه 
کرد: در این طرح بر مبنــای عدالت و رفع معضلات مردم 
رای دهیم امیدواریم با افزایش تعداد نمایندگان بتوانیم 

خدمت رسانی به مردم را بیشتر کنیم.
ســید علی ادیانی نماینده دولت در مورد این طرح بیان 
داشــت: دولت با این طرح مخالف است ، دلیل اول اینکه 
این طرح بار مالــی دارد و مغایر اصل ۷۵ قانون اساســی 
اســت و مغایر مولفه های مندرج اصل ۶۴ قانون اساسی 
است و به شــاخص های جغرافیایی و انسانی توجه نشده 
اســت.ادیانی بیان داشــت: برخی حوزه های انتخابیه 
از بابت عــدم توجه به مولفــه ها در اصــل ۶۴ نگرانند و 
همچنین این طرح با سیاســت های ابلاغی مقام معظم 
رهبری هم مغایــرت دارد و با اینکه عدالــت انتخاباتی 
رعایت نشده اســت با بند ۱۴ سیاست های کلی مغایرت 

دارد.در نهایت با پیشنهاد رییس مجلس شورای اسلامی 
کلیات این طرح برای دو شــوری به رای گذاشته شد که 
نتوانســت رای لازم را کســب کند. طبق اصل ۶۴ قانون 
اساســی »تعداد نمایندگان مجلس شــورای اســلامی 
۲۷۰ نفر است و از تاریخ همه  پرسی سال ۱۳۶۸ هجری 
شمســی پس از هر ۱۰ ســال، با در نظر گرفتن عوامل 
انســانی، سیاســی، جغرافیایی و نظایر آنها حداکثر ۲۰ 
نفر نماینــده می  تواند بــه این تعداد اضافه شــود.« این 
موضــوع یکی از ظرفیت های قانون اساســی اســت که 
می تواند خلاهای ناشــی از کمبود تعداد نمایندگان در 
حوزه انتخابیه را حل کند.بنابرایــن طرح افزایش تعداد 
نمایندگان مجلس شــورای اســلامی اردیبهشــت ماه 
سال ۱۴۰۲ در کمیســیون امور داخلی کشور و شوراها 
به تصویب رســید و اعضای این کمیسیون با افزایش ۴۰ 
کرسی به تعداد کرسی های مجلس موافقت کردند.این 
طرح در شهریور ماه سال ۱۴۰۲ به صحن علنی مجلس 
آمــد و نمایندگان با تقاضای مســکوت مانــدن ۶ ماهه 
طرح اصلاح جدول حوزه های انتخابیه مجلس شــورای 

اسلامی و تعداد نمایندگان آنها موافقت کردند.
با وجود اینکه جزئیات طرح نحوه توزیع ۴۰ کرسی جدید 

به نمایندگی مجلس شورای اســلامی اعلام شد و انتظار 
می رفت افزایش تعداد نماینــدگان در مجلس دوازدهم 
عملیاتی شــود، اما فتح الله توسلی نماینده کبودرآهنگ 
درخواست  مســکوت ماندن ۶ ماهه طرح مذکور را ارائه 
کرد و بر ایــن باور بود که شــرایط زمانــی، مکانی و نوع 
طرح نشــان می دهد که پختگی لازم را نداشته و اجرای 
آن در شــرایط فعلی مناسب نیســت چرا که افرادی که 
در انتخابات پیش روی مجلس شــورای اسلامی ثبت نام 
کرده اند با توجه به شرایط فعلی نســبت به این موضوع 
اقدام کرده اند و اگر می دانســتند که حوزه انتخابیه قرار 
است تفکیک شود تعداد دیگری از نمایندگان در مناطق 
دیگر ثبت نام می کردند، لذا اجرای این طرح در شــرایط 

فعلی موجب تضییع حق نامزدها می شود.
پیشــتر هم نماینــدگان مجلس دهم بــا افزایش تعداد 
نمایندگان در حوزه هــای مختلــف انتخابیه مخالفت 
کردند. طرحی که بر اســاس آن تعــداد نمایندگان در 
۲۷ اســتان افزایش می یافت.اکنون با توجه به مخالفت 
مجلس دهم با افزایش تعداد نمایندگان و بررسی مجدد 
آن، نمایندگان مجلس یازدهم هم نتوانستند این طرح را 

به سرانجام برسانند.

خریدار   دبیر ستاد انتخابات کشور گفت: 
با اجرای دقیــق برنامه های زمــان بندی 
از جمله برگــزاری مرحلــه دوم انتخابات 
مجلس، ان شاءالله ملت شریف ایران شاهد 
برگزاری اجلاسیه مجلس دوازدهم شورای 
اسلامی و ششــمین دوره مجلس خبرگان 
رهبری در روزهــای اول و هفتم خرداد ماه 

آینده خواهند بود.
 »محسن اســلامی« درگفت وگویی اعلام 
کرد: فعالیت ســتاد انتخابات وزارت کشور 
بــرای برگــزاری مرحلــه دوم انتخابــات 
دوازدهمین دوره مجلس شــورای اسلامی 
در روز ۲۱ اردیبهشــت مــاه بــه صــورت 
منســجم و هماهنگ با ۱۵ اســتان کشور 

شدت گرفته است.

زمان برگزاری انتخابات
سخنگوی ســتاد انتخابات کشور با اشاره به 
برگزاری مطلوب انتخابات در ۱۱ اســفند 
مــاه ۱۴۰۲ عنوان کرد: عطف بــه ماده ۱۰ 
قانون انتخابات مجلس شــورای اســلامی 
هر داوطلبی باید یک پنجم آرای صحیح را 
کســب کند تا در مرحله اول منتخب آرای 
ملت برای حضور در مجلس شورای اسلامی 
باشد و براین اســاس و بر پایه شمارش آرای 
ماخوذه در انتخابات ۱۱ اســفند پارســال 
نظر به اینکه در ۲۲ حــوزه انتخابی نامزدان 
نتوانستند حد نصاب آرای مأخوذه را کسب 
کنند، ۹۰ نفر از آنان برای ۴۵ کرسی از ۲۹۰ 
کرسی مجلس شورای اسلامی و بنا بر قانون 

در مرحله دوم به رقابت خواهند پرداخت .
وی با اشاره به برخی مناســبت ها از جمله 
عید فطر و برگزاری کنکور سراسری گفت: 
زمــان برگــزاری انتخابات مرحلــه دوم با 
هماهنگی وزارت کشور و شــورای محترم 
نگهبان مشخص شــد که بنا بر هماهنگی 
های انجام شده روز ۲۱ اردیبهشت ۱۴۰۳ 
به طور رســمی برای اخذ آرا از مردم اعلام 

شده است .

حوزه های انتخاباتی مرحله دوم
سخنگوی ســتاد انتخابات کشور ۲۲ حوزه 
انتخابیــه را بــرای مرحلــه دوم انتخابات 
مجلس به شــرح زیر اعلام کــرد: »تبریز، 
آذرشــهر و اسکو« ، »شبســتر«، »میانه«، 
»پارس آباد، بیله ســوار و اصلاندوز مغان «، 
»ســمیرم«، »لنجان«، »کرج، اشــتهارد و 
فردیس«، »تهران، شــمیرانات، اسلامشهر 
و پردیس«، »مشــهد و کلات«، »بیرجند، 
درمیان، خوســف«،»آبادان«، »رامهرمز و 
رامشــیر«، »خدا بنده«، »زنجان و طارم«، 
»شــیراز و زرقان«، »مرودشت، ارسنجان و 
پاسارگاد«، »کرمانشاه«، »گنبد کاووس«، 
»خرم آباد و چگنی«، »قائم شهر، سوادکوه، 
جویبار، ســیمرغ و سوادکوه شــمالی« و 

»ملایر« که در ۱۵ استان کشور قرار دارند.
وی افــزود: در مرحلــه نخســت انتخابات 
دوازدهمین دوره مجلس شــورای اسلامی 
که در ۱۱ اســفند برگزار شــد با هماهنگی 
شــورای نگهبان در چهار حوزه اخذ رای به 
صورت الکترونیکی انجام شد. در مرحله دوم 

از شورای نگهبان درخواست شد که درحوزه 
های انتخابی که بیــش از یک نماینده ازآن 
حوزه برای مرحلــه دوم باقی مانــده اند و 
دارای تعــدد کرســی اســت؛ انتخابات به 

صورت الکترونیک برگزار شود.
اســلامی تصریح کرد با موافقت شــورای 
نگهبان و براســاس این شــاخص شــاهد 
برگزاری انتخابات ۲۱ اردیبهشت ماه جاری 
در تبریز، تهران، آبادان، شــیراز، کرمانشاه، 
خرم آبــاد، قائم شــهر و ملایر بــه صورت 

الکترونیکی خواهیم بود.
لازم به ذکــر اســت در دو حوزه آبــادان و 
ملایر در مرحله اول نیز انتخابات به صورت 

الکترونیک برگزار شد.
ســخنگوی ســتاد انتخابات وزارت کشور 
تصریــح کرد: بــا رونــد موفــق انتخابات 
الکترونیک می توان این انتظار را داشت که 
انتخابات ریاست جمهوری سال آینده نیز به 

صورت الکترونیکی در کشور برگزار شود.

در شعب الکترونیکی تعرفه دستی 
وجود ندارد

دبیر ســتاد انتخابات کشــور در ادامه این 
گفــت وگــو در رابطه بــا شــعب دور دوم 
انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شورای 
اسلامی عنوان کرد: از آنجا که تعیین شعب 
براساس قانون برعهده هیئت های اجرایی 
اســت، طبق مکاتباتی که در ایــن مورد با 
هیئت های اجرایی و فرمانداران انجام شده، 
هیئت های اجرایی به این نظر رســیدند که 
در برخی از حوزه ها شــاهد کاهش شــعب 
اخذ رای باشــیم کــه در مجمــوع کمتر از 
دوهزار شــعبه نســبت به دور قبل از شعب 

انتخاباتی کاسته شد.
اســلامی افــزود: براین اســاس ۱۱ هزار و 
۵۰۰ شعبه درمرحله دوم انتخابات مجلس 
شورای اسلامی در ۱۵ اســتان و ۲۲حوزه 
انتخابیه وجود خواهند داشت. لازم به ذکر 
اســت کاهش شــعب اخذ رای در تمامی 
انتخابات گذشته که شــاهد دور دوم بودند، 

معمول بوده است.

وی تصریح کرد: در شــعبی که انتخابات به 
صــورت الکترونیکی برگزار می شــود رای 
گیری با تعرفه دســتی انجام نخواهد شدو 
صندوق الکترونیکی درحکم تعرفه خواهد 
بود. با این وجود در راستای پیش بینی موارد 
غیرمترقبــه تعرفه های دســتی درتمامی 
شعب از جمله شــعب اخذ رای الکترونیکی 
بارگــذاری می شــوند. همچنین ارســال 
ملزومات شعب تا پایان هفته جاری به اتمام 

خواهد رسید.

زمان برگزاری انتخابات
سخنگوی ســتاد انتخابات کشــور تصریح 
کرد: براســاس قانــون، مرحلــه اول و دوم 
انتخابات تفاوتی درساعات برگزاری ندارد. 
اخذ رای راس ساعت ۸ صبح روز جمعه ۲۱ 
اردیبهشت ماه جاری شــروع می شود و به 
مدت ۱۰ ساعت ادامه خواهد داشت. زمان 
اخذ رای با تشخیص ســتاد انتخابات و وزیر 
محترم کشــور قابل تمدید است که دراین 
صورت توسط ســتاد انتخابات کشور اطلاع 

رسانی خواهد شد.

چهار مؤلفه راهبردی انتخابات
محسن اسلامی با اشاره به فرمایشات رهبر 
معظم انقلاب در ابتدای سال ۱۴۰۲ درباره 
چهار مولفه راهبــردی انتخابات )امنیت - 
رقابت - سلامت و مشــارکت( عنوان کرد: 
هم ســتاد انتخابات و هم وزارت کشــور به 
طور کلی یک برنامه ریزی اصولی در تحقق 
این چهار راهبرد داشــته انــد و باید عنوان 
کــرد مجموعه ارکان کشــور در تحقق این 
چهار راهبرد به وزارت کشور کمک کردند. 
وزارت کشور به عنوان متولی و برگزار کننده 
انتخابات توانســت در تمامی شاخص های 
چهارگانه کارنامه مطلوبی را برجای بگذارد.

وی افــزود: در بحــث امنیت رســانه های 
داخلی و بین المللی شــاهد بودند که هیچ 
گونه چالش امنیتی را در دور اول انتخابات 
دوازدهمین دوره مجلس شــورای اسلامی 
و ششــمین دوره مجلس خبرگان رهبری 

شــاهد نبودیــم. این امــر نشــان دهنده 
همکاری مجموعه ارکان امنیتی کل کشور 

با وزارت کشور بود.
اســلامی گفت: ناظــران شــورای نگهبان 
صحت انتخابات را درحــوزه های مختلف 
مورد تایید قرار دادند و روند بســیار سالم و 
سلامت انتخابات مورد تایید قرار گرفت. در 
انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شورای 
اسلامی بیش از ۷۰ درصد داوطلبان توسط 
شــورای محترم نگهبان تایید شــدند که 
توانست فضای رقابتی را برای حضور تمامی 
گروه ها و سلایق سیاســی پدید آورد. این 
امر در خروجی انتخابــات یعنی نمایندگان 

منتخب مردم نیز قابل مشاهده است.
کشــور  انتخابــات  ســتاد  ســخنگوی 
اظهارداشــت: در مورد مشــارکت هم می 
توان عنوان کرد با توجه بــه حضور بیش از 
۲۵ میلیون نفر از واجدین شرایط که رقمی 
بیش از مشارکت کنندگان سال ۱۳۹۸ بود 
نمره قابل قبولی را باید برای مولفه مشارکت 
در انتخابات مرحله اول در سراسر کشور در 
نظر گرفت. بنابراین ما شاهد بودیم با توفیق 
الهی هر چهــار مولفه تحقق یافته اســت 
و امیدواریم کــه در مرحلــه دوم انتخابات 
مجلس شورای اســلامی نیز این مولفه ها 

محقق شوند.

اعلام نتایج انتخابات
اســلامی با اشــاره به تجربــه مرحله اول 
انتخابــات درحــوزه هــای انتخاباتــی 
الکترونیکی اظهار کرد: حدود یک ســاعت 
پس از اتمام رای گیری ما قادر به اعلام نتایج 
خواهیم بود. در تهــران نیز با توجه به رقابت 
۳۲ نامزد، انتخابات بــه صورت الکترونیکی 
برگزار خواهد شــد و خروجی صندوق های 
الکترونیکی سریع خواهد بود. خروجی این 
صندوق هــا در اختیار نماینــده فرماندار و 
نماینده هیئت نظارت )تایید ناظر و مجری( 
قرار می گیرد و وارد دستگاه احراز می شود 
و پس از آن داده های دســتگاه در ســتاد 
انتخابات کشــور قابل رویت است. از این رو 

فرایندهــای انتخابات و اخــذ رای طولانی 
نخواهد بود.

سخنگوی ستاد انتخابات کشور گفت: قابل 
پیش بینی است که تا ابتدای روز شنبه ۲۲ 
اردیبهشت ماه پس از پایان اخذ رای گیری، 
نتایج انتخابات مرحلــه دوم مجلس در ۱۵ 
استان با تایید هیئت نظارت برسد و به طور 

رسمی اعلام شود.

تبلیغات
دبیر ســتاد انتخابات کشــور عنــوان کرد 
نامزدان باید توجه داشــته باشند که در این 
مرحله نیز شامل قوانین تبلیغات انتخاباتی 

خواهند بود.
اسلامی افزود: بر این اســاس مانند مرحله 
پیشــین ســامانه شــفافیت برقرار است و 
منابع دریافتی و هزینه های نامزدان باید در 
سامانه ثبت شــوند. بر همین اساس پیامک 
هایی از ســتاد انتخابات کشــور برای ۹۰ 
نامزد انتخاباتی دور دوم ارســال شده است. 
همچنین بر اســاس مذاکراتی که با صدا و 
سیما انجام شده مناظره های انتخاباتی در 

استان های مختلف پوشش داده می شود.
وی تصریح کرد: بازه تبلیغات از ساعت صفر 
بامداد ۱۳ اردیبهشت ماه جاری شروع می 
شــود و تا ۸ صبح روز ۲۰ اردیبهشت ادامه 

خواهد داشت.

واجدین شرایط
محســن اســلامی در مــورد واجدیــن 
شــرایط شــرکت در مرحله دوم انتخابات 
دوازدهمین دوره مجلس شــورای اسلامی 
عنوان کرد: واجدین شــرایطی که درحوزه 
انتخاباتی که به مرحله دوم کشــیده شده 
اســت؛ اگر درمرحله اول انتخابات شرکت 
کرده باشند فقط می توانند در همان حوزه 
رای دهند. امــا افرادی کــه در مرحله اول 
انتخابات رای نــداده اند مــی توانند درهر 

کدام از حوزه های ۲۲گانه شرکت نمایند.
وی افــزود: بازه ســنی برای شــرکت در 
انتخابات ۱۸ ســال اســت و بنابراین افراد 
متولد پیــش ۲۱/۲/۱۳۸۵مــی توانند در 
انتخابــات روز جمعه ۲۱ اردیبهشــت ماه 

شرکت نمایند.
سخنگوی ســتاد انتخابات کشور همچنین 
گفت : تشخیص اینکه افراد در مرحله اول در 
چه حوزه ای رای داده اند از طریق دســتگاه 
احراز هویت و سیستم های موجود در شعب 

اخذ رای انجام می گیرد.

اجلاسیه های مجلس دوازدهم و 
مجلس خبرگان رهبری

دبیر ستاد انتخابات کشور با تاکید بر اجرای 
دقیق زمان بندی مراحل مختلف انتخابات، 
تاکید کرد: وزارت کشــور اهتمام ویژه دارد 
تا انشا الله ملت شــریف ایران اسلامی شاهد 
برگزاری اجلاسیه ششــمین دوره مجلس 
خبرگان رهبــری در روز اول خــرداد ماه و 
برگزاری اجلاسیه دوازدهمین دوره مجلس 
شــورای اســلامی در روز هفتم خرداد ماه 

امسال باشند.
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با حمایت های هیات امنای صندوق و شخص رئیس جمهور
رکورد وصول مطالبات صندوق توسعه ملی 

شکسته شد
رئیس هیات عامل صندوق توســعه ملی از شکسته شدن رکورد وصول 

مطالبات این صندوق در سال ۱۴۰۲ خبر داد.
مهدی غضنفری در گفت وگو با روابط عمومی صندوق توســعه ملی، 
با بیان اینکــه رکورد وصول مطالبات صندوق توســعه ملی در طول 
یک ســال با حمایت های هیــات امنای صندوق مخصوصا شــخص 
رئیس جمهور شکســته شــد، توضیح داد: طی سال ۱۴۰۲، بیش از 
دو میلیارد و دویســت میلیون دلار از مطالبات صندوق توسعه ملی 

وصول شد. 
در سال گذشته و با پیگیری رئیس جمهور محترم، علاوه بر تامین مالی 
چندین طرح، درمــورد وصول مطالبات نیــز پیگیری  های جدی تری 
صورت گرفت و در ســال ۱۴۰۲، بیش از یک میلیارد دلار تامین مالی 

توسط صندوق توسعه ملی انجام شد.

رئیس هیات عامل صندوق توســعه ملی، با تاکید بر اینکه بررسی بیش 
از دو میلیارد دلار پروژه در ســال قبل به پایان رسید گفت: پروژه های 
مذکور در نیمه نخســت ســال جاری تامین مالی و ســرمایه گذاری 
خواهند شد؛ ضمن آنکه سال ۱۴۰۳ سال تأمین مالی طرح های جدید 
خواهد بود. همچنین در راســتای اهداف دولت محترم سیزدهم، مبلغ 
بیش از ۶۶۰ میلیون دلار بابت تکمیــل پروژه  های نیمه تمام پرداخت 

شده است.

وزیر اقتصاد:
خ رشد اقتصادی  تکلیف جدی دولت به وزرا؛ نر

هر دستگاه در سال ۱۴۰۳ هدف گذاری شد
 وزیر اقتصــاد گفت: مطابق تصویــب نامه هیأت وزیران، هر دســتگاه 
اجرایی متعهد شده است، میزان رشد اقتصادی در بخش های مختلف 
تولیدی، عمران، صنعت، آب، برق را با هدف گذاری عددی ظرف ۶ ماه 

اول تا پایان سال محقق کند.
ســید احســان خاندوزی، درباره برنامه های اقتصادی دولت در سال 
جاری اظهار کرد: اجرای برنامه ۱۹ بندی با موضوع مهار تورم و رشــد 
تولید که سال گذشــته به تصویب ســتاد هماهنگی اقتصادی دولت 

رسید، ادامه می یابد.
به گفته ســخنگوی اقتصادی دولــت، ضمانت اجــرای مصوبه هیأت 
وزیران بیشتر از بســته ۱۹ ماده ای ســتاد هماهنگی اقتصادی دولت 

است.
وی افزود: البته آنچه در ۱۴۰۳ در راســتای مهار تورم به تصویب هیأت 
وزیران رسیده است یک گام بیشتر از سال گذشته است به این معنا که 
نه تنها مصوبه ســتاد اقتصادی دولت را دارد بلکه در ســال ۱۴۰۳ هم 
هیأت وزیران آن را تصویب و ابلاغ کرد که از ضمانت اجرایی بیشــتری 

برخوردار است.
وزیر اقتصاد درباره برنامه اقتصادی دولت در سال جاری گفت: مطابق 
تصویب نامه هیأت وزیران، هر دســتگاه اجرایی متعهد شــده است، 
میزان رشد اقتصادی در بخش های مختلف تولیدی، عمران، صنعت، 
آب، برق را با هدف گذاری عددی ظرف ۶ ماه اول تا پایان سال محقق 

کند.

خاندوزی درباره تهیه بسته مشارکت مردم در اقتصاد گفت: چهارشنبه 
هفته گذشته جلسه ای در خصوص اتخاذ تدابیر جدید برای این موضوع 
برگزار شد؛ در این نشســت جزئیات و تفصیل برنامه مشارکت مردم در 

زمینه تولید مورد بررسی قرار گرفت.
 رشــد اقتصادی در دولت گذشــته تقریبــا صفر بود کــه در دولت 
ســیزدهم مثبت شــد و در پایان ســال گذشــته به مثبت ۶ درصد 

رسید.
علاوه بر این سیاست مهار تورم و رشــد تولید سال گذشته با تدوین سه 
نهاد وزارت اقتصاد، بانک مرکزی و ســازمان برنامه و بودجه به تصویب 
ســتاد هاهنگی اقتصادی دولت به ریاســت معاون اول رئیس جمهور 
رسید که بر اساس آن، طی ۱۹ ماده دستگاه ها مکلف بودند تا برنامه ای 
که این ستاد به آنها ابلاغ می کند را اجرا کنند؛ برخی از نتایج اجرای این 
سیاست در سال گذشــته، کاهش تورم نقطه به نقطه از کانال بالای ۴۰ 
به ۳۸.۸ درصدی در پایان ســال و همچنین کاهش نرخ رشد نقدینگی 
از ۴۲ درصد در ابتدای دولت ســیزدهم به کانال ۲۳ درصدی در پایان 

سال گذشته بود.

بازار

خریدار  همزمان با ادامه ریزش قیمت ها 
در بازار طــلا و ارز، هم اکنون قیمت دلار در 
بازار آزاد به کانال ۶۰هزار تومان بازگشــته 
اســت و آن طور که فعالان بــازار می گویند 
احتمــال بازگشــت قیمت دلار بــه کانال 

۵۰هزار تومان تقویت شده است.
 قیمت دلار که در روزهای نخســت امسال 
و مخصوصاً پایان تعطیــلات نوروز به دلیل 
بالا گرفتــن تنش های منطقــه ای و حمله 
صهیونیســت ها به کنســولگری ایران در 
دمشــق به اوج خود رســیده بود این روزها 

به شدت درحال ریزش است.
قیمــت دلار در آن ایــام به دلیل تشــدید 
تنش های منطقــه ای و نگرانی از شــدت 
درگیری ها بین ایران و اسرائیل به ۷۰ هزار 
تومان هم رسید؛ دلال های خیابان فردوسی 
همان موقع اذعان می کردنــد: منتظر دلار 

بالاتر بودیم!
امــا بــا پاســخ قاطــع ایــران و ناتوانــی 
صهیونیســت ها از ادامــه درگیری، ریزش 
قیمت هــا در بــازار ارز و طــلا آغاز شــد و 
همچنان هم ادامــه دارد. قیمت دلار که در 
معاملات اول صبح ۲۶ فروردین ماه )فردای 
پاســخ قاطع ایران بــه اســرائیل( در بازار 
غیررسمی به ۷۰ هزار تومان رسیده بود در 
معاملات نخست صبح  دیروز ۹ اردیبهشت 
ماه به کانال ۶۰ هزار تومان برگشــته است، 
به عبارتی دلار در دو هفتــه ۱۰ هزار تومان 
کاهش داشــته اســت و آن طور که فعالان 
حاضــر در بــازار ارز پیش بینــی می کنند 
در روزهای آینده نیز باز هم شــاهد ریزش 

سنگین قیمت ها در بازار خواهیم بود.
به عبارتی بــازار از ترس درگیری بیشــتر 
و احتمال آغاز جنگ بین ایران و اســرائیل 
در ۱۰  ـ۱۲ روز گذشــته به شدت با افزایش 
قیمت ها همراه بود اما بعد از پاســخ محکم 
ایران بــه اســرائیل، ورق در بازارهای ایران 

برگشت.
مشاهدات میدانی تسنیم از بازار ارز در صبح 
روز بعد از پاســخ ایران به اســرائیل بیانگر 
نگرانی دلال ها از عقب مانــدن از بازار و فرار 
از ضررهای سنگین به دلیل ریزش قیمت ها 
بود، ایــن وضعیــت در دو هفته گذشــته 
همچنان در بــازار منوچهری و فردوســی 
و سبزه میدان حاکم اســت و دلال ها برای 
اینکه بیشــتر از این ضرر نکنند دلار هایی 
را که قبلًا در قیمت های بــالا خریده بودند 

فروختند و فعلًا هم قصد خرید ندارند.
بازار کامــلًا در این ۱۴ روز فروشــنده بوده 
اســت و کمتر خریداری حاضر به خرید ارز 
شده است چراکه همه چشم انتظار کاهش 
بیشــتر قیمت ها هســتند؛ فعالان بازار ارز 
می گویند بعد از کاهش تنش های سیاسی، 
هیجانات کاذب و جو منفی بازار تخلیه شد 
و همین امر به ادامه دار شــدن ســیر نزولی 

قیمت ها کمک کرد.
برخی کارشناسان حوزه اقتصاد در این باره 
معتقدند، عملیــات »وعده صادق« به دلیل 
غرور ملی کــه ایجاد کرد،  توانســت اثرات 
مثبتی را برای اقتصاد کشــورمان به ارمغان 
بیاورد و فعالان اقتصادی و سرمایه گذاران را 
به آینده کشورمان خوشبین کند و آرامش 
را به بازار ها برگردانــد.در واقع این عملیات 
نشــان داد که ایران اقتدار و پشتوانه نظامی 
خوبی دارد که از سطه بالایی از بازدارندگی 
برخوردار اســت و می توانــد از آرمان های 
انقلاب، خواســته های مردم و خاک ایران 
به نحو مطلوب و آن طور که شایســته ایران 

اسلامی است،  دفاع کند.
هر چنــد برخی کارشناســان بــر این باور 
بودند که بعد از عملیات نظامی کشــورمان 
علیه رژیم صهیونیســتی،  نــرخ ارز صعود 
خواهد کــرد و دیگــر هیچ چیز بــه قبل از 
حملــه نظامی ایــران برنمی گــردد؛ اما با 

حمله منسجم و بی ســابقه ایران، برخلاف 
پیش بینی ها نرخ ارز کاهشــی شد و حتی 
ســیگنال های مثبتی به بازار مخابره شــد 
که اوضــاع اقتصادی با وجــود تحریم های 
ظالمانه سروســامان پیــدا می کند.یحیی 
آل اسحاق، رئیس اتاق مشــترک بازرگانی 
ایران و عراق و کارشــناس ارشد اقتصادی 
در پاسخ به این ســؤال که چطور پشتوانه و 
اقتدار نظامی باعث ثبات اقتصادی می شود، 
گفت: موضوع امنیــت و اقتدار با مســائل 
اقتصادی کشــور رابطه مستقیم و حساسی 
دارد. اگر کشــوری امنیت داشته باشد ولی 
اقتدار در حوزه هــای مختلف چون نظامی، 
سیاسی و اقتصادی نداشــته باشد، از سوی 
مردم و فعالان اقتصادی باور نخواهد شــد و 
به همان نســبت،  ســرمایه گذاری و زمینه 
برای فعالیتش محدود می شود. در همه دنیا 
چنین امری وجود دارد و نمی توان کشوری 
را متمایز دانســت. اما اگر کشوری اقتدار و 
پشــتوانه نظامی داشته باشــد، مورد تأیید 
سرمایه گذاران اســت و آنها برای حضور و 
فعالیت پیوسته در آن کشور اعلام آمادگی 

می کنند.
وی افزود: اقتداری که جمهوری اســلامی 
ایران بــا رمز »وعــده صادق« انجــام داد، 
نشان از آن اســت که پشتوانه نظامی خوبی 
دارد و بدون شــک این اتفاق، سبب شد که 
ثبات به اقتصاد کشــور بازگردد. جمهوری 
اسلامی ایران همواره از قدرت نظامی خود 
صحبت کرده بود اما عملیات جدید نظامی 
علیه رژیم صهیونیستی، مصداق بارز نمود 

قدرت است.
این کارشناس ارشد اقتصادی اظهار داشت: 
ممکن است یک کشور و جریانی، قدرتمند 
به ذات باشــد ولــی از خود نمــود و بروزی 
نداشــته باشــد. آنچه که مهم و تأثیرگذار 
در روابــط و فعالیت اقتصــادی و همچنین 
امنیت اقتصادی  اســت،  نمود واقعی قدرت 
اســت. یعنی اینکه مردم و فعالان اقتصادی 
به چشــم خود این قدرت را نظــاره کنند. 
وقتی این امر مورد باور قــرار گیرد، حتماً بر 
شــروع و ادامه فعالیت اقتصادی، اثر مثبت 
می گذارد. عملیات »وعده صادق« که برای 
صهیونیست ها پشــیمان کننده بود، عملًا 
نمود قدرت جمهوری اســلامی ایران بود. 
این اقتدار نه فقط از سوی مقام های مسئول 
کشورمان بلکه از سوی سران،  کارشناسان و 
نخبگان سایر کشــورها هم مورد تأیید قرار 

گرفته است.
او گفت: حتــی مخالفان نظــام جمهوری 
اســلامی ایران بر این امر صحه گذاشــتند 
که ایــران، قــدرت نظامی بســیار خوبی 
دارد؛ این اقتدار زمینه امنیت اســت. وقتی 
فعالان اقتصــادی می بینند که ایران قدرت 

و توان، تــاب آوری در برابــر زورگویی ها و 
تهدیدهای دشــمنان را دارد و برای حفظ 
منابــع انســانی،  ارزش هــا و  دارایی های 
کشــور با تمام وجود اقدام می کند،  به آینده 
کشــور و انجــام ســرمایه گذاری امیدوار 
می شــوند. همه می دانند که ایران کشــور 
جنگ افروزی نیســت و تنها بــرای حفظ 
تمامیت معنوی، مــادی و ارزش های خود 
از توان نظامی اش اســتفاده کــرد. قاعدتاً 
چنین اتفاقــی باعث اقتدار، اقتــدار باعث 
اعتماد، اعتماد مایه امنیت و امنیت ســبب 
سرمایه گذاری می شــود. لذا تأکید می کنم 
که پشتوانه نظامی، نقش جدی و مهمی در 
جذب سرمایه های ســرمایه گذاران، ثبات 
اقتصادی، مذاکرات خارجی و حتی ســایر 
شاخص های اقتصادی چون قیمت مسکن، 
دلار، خودرو و... دارد. اگــر از جنبه روانی به 
این موضوع نگاه شــود، مــردم هم متوجه 
می شوند که کشورشــان قدرتمند است و 

توانایی بالایی دارد.
آل اســحاق خاطرنشــان کــرد: یکــی از 
مزیت هایی که عملیــات نظامی ایران علیه 
رژیم غاصب داشــت، تحت تأثیر قرار دادن 
جو روانی کشــور بــود. تا قبــل از عملیات 
مهم و اثرگــذار »وعده صــادق« نرخ دلار 
رو به افزایش بود و حتــی از ۷۰ هزار تومان 
هم گذشــت. اما بعد از عملیات یاد شــده، 
 بلافاصله نرخ ارز کاهشــی شــد و همچنان 
هم این رونــد ادامه دارد. جــو روانی ایجاد 
شده، نشان داد که جمهوری اسلامی ایران 
پرقدرت اســت و پشــتوانه خوبی دارد لذا 
دوباره اعتماد بازگشــت و تقاضا برای خرید 

ارز در بازار کاهشی شد.
او تصریــح کــرد: اقدامــات اقتدار آمیــز 
جمهوری اســلامی ایران، اثر بسیار مثبتی 
برای اقتصاد دارد و سرمایه گذاران و فعالان 
اقتصادی به ایــن اطمینان می رســند که 
کشور همه جانبه از آنها حمایت خواهد کرد 
و اجازه نمی دهد بدخواهــان ایران، اقدامی 
انجــام دهند کــه منافع ایرانیــان به خطر 

بیفتد.
علــی قنبــری،  کارشــناس اقتصــادی و 
اســتاد دانشــگاه تربیت مدرس نیز درباره 
ثبات اقتصادی کشــور به پشــتوانه اقتدار 
نظامی گفــت: عوامــل مهمــی در ثبات 
اقتصادی کشــور اثرگذار هســتند. یکی از 
این فاکتورهای مهم،  اقتدار نظامی اســت؛ 
وقتی کشوری از نظر نظامی و امنیتی قوی 
است و می تواند از مردم کشــورش در برابر 
تهدیدهای دشــمنان حمایت همه جانبه 
کنــد، طبیعــی اســت که شــاخص های 
اقتصادی کاهشی نشــوند و خروج سرمایه 

اتفاق نیفتد.
او بــا بیان اینکــه ایران با عملیــات »وعده 

صادق« نشــان داد که از نظر نظامی قدرت 
بســیار بالایــی دارد و می توانــد در برابر 
دشــمنان خود به خوبی ایســتادگی کند، 
افزود: وقتی بــازار چنین رفتــاری را دید و 
اطمینان یافت که ایران قدرتمند اســت، از 
التهاباتش کم شــد و نرخ ارز روند نزولی به 

خود گرفت.
برخی کارشناســان دیگر البته می گویند: 
علاوه بر کاهش سطح ریسک های سیاسی، 
وجود احتمالاتی مبنی بر شــروع مذاکرات 
هسته ای و اخبار مثبت درآمدهای نفتی هم 
به ریزش قیمت ها در بازار دامن زده اســت 
در عین حال ســفر رئیس کل بانک مرکزی 
و وزیر اقتصاد به عربستان نیز به عنوان عامل 
اثرگذار دیگری در رونــد نزولی قیمت ها در 

بازار طلا و ارز عنوان می شود.
قیمت دلار در بــازار آزاد تهــران به کانال 
۶۰ هزار تومان بازگشــته است؛ قیمت دلار 
هرات نیز که اهمیــت بالایی در بــازار ارز 
دارد و کاهش و افزایش قیمــت آن بر بازار 
تأثیرگــذار اســت از عصر دیروز بــه کانال 
۶۰ هزار تومان بازگشــته بــود و هم اکنون 
به کانال ۵۰ هزار تومان بازگشــته اســت 
و با قیمــت ۵۹ هزار و ۸۰۰ تومــان معامله 
می شــود، علاوه براین قیمت درهم امارات 
هم به عنوان یکی دیگر از عوامل مؤثر بر نرخ 
ارز در بازار داخلی شــیب نزولی را در پیش 
گرفت و در کانال ۱۶ هــزار تومان عقبگرد 

قابل توجهی را تجربه کرد.
ســیگنال قیمتی از هرات و امــارات باعث 
شده است فعالان بازار ارز احتمال بازگشت 
قیمت دلار در بازار تهران را به کانال ۵۰ هزار 
تومان طی امروز و فردا بسیار جدی بدانند؛ 
علاوه بــر این گفته می شــود حضور جدی 
بازارساز و تزریق های سنگین درهم امارات 
موجب شــده اســت اکثر بازارها این روزها 
فروشــنده شــوند چراکه احتمال ریزش 

بیشتر قیمت ها تقویت شده است.
ریزش قیمت ها در حالی در بــازار ارز ادامه 
دارد که کارشناســان و فعــالان اقتصادی 
متعددی از همــان روزهــای پرتنش بازار 
و ثبت رکوردهای نجومی به مردم هشــدار 
می دادند که عوامــل بنیادی بــازار از این 
افزایش هــای هیجانی حمایــت نمی کند 
و با کاهش التهابات سیاســی، تب دلار هم 

به زودی فروکش می کند.
یحیی آل اســحاق، رئیس اتــاق بازرگانی 
مشترک ایران و عراق گفته است: اگر شوک 
سیاسی جدید رخ ندهد، احتمال دارد دلار 

به دامنه ۵۰ هزار تومان برگردد.
جهانبخش ســنجابی شــیرازی دبیرکل 
اتاق مشــترک بازرگانی ایران و عراق نیز در 
گفت وگو با خبرنگار تسنیم با تأکید بر اینکه 
روند افزایــش نرخ ارز قطعــاً در میان مدت 

متوقف خواهد شــد؛ گفت: با هر شدتی که 
هیجانات موجب شده است نرخ ارز افزایش 
یابد، با همان شدت هم تخلیه خواهد شد و 

نرخ ارز به قیمت های قبلی بازمی گردد.
او تأکید کــرد: به طور قطع نوســانات چند 
هفته اخیر بــازار ارز بیش از این که ریشــه 
اقتصادی داشــته باشد، ریشــه سیاسی ـ 
امنیتی دارد و با همان شدتی که رشد کرده 
است با همان شدت نیز سقوط خواهد کرد، 
بنابراین مردم باید دقت کنند که حتی برای 
کسب ســود در دام ســفته بازها نیفتند تا 

آسیبی متوجه سرمایه هایشان نشود.
حســینی دبیر اتاق مشترک بازرگانی ایران 
و عراق زمانی نیز گفته بود: شــوک یا تنش 
سیاســی در کشــور رخ می دهد مردم نه از 
روی نیــاز، بلکه به علت نگرانــی از افزایش 
قیمــت دلار در آینــده اقدام بــه خرید ارز 
می کننــد، درگیری های سیاســی ایران و 
منطقه خاورمیانه باعث افزایش موقتی نرخ 
دلار شد؛ البته این موضوع به ایران محدود 
نمی شــود بلکه درگیری سیاســی در هر 
کشــوری باعث ایجاد التهاب در بازار های 

مالی آن کشور می شود.
وی اضافه کرد: رشــد قیمــت دلار در بازار 
غیررسمی به عملکرد بانک مرکزی ارتباط 
چندانی ندارد؛ چون این بانک بیشتر بر رفع 
نیاز های قانونی از طریــق مرکز مبادله ارز و 
طلای ایران تمرکز دارد. از گذشته تاکنون 
بازارسازی و فضاســازی وجود داشته است 
به طوری که عده ای با سوءاستفاده از شرایط 
ایجادشــده اقدام به نرخ ســازی می کنند و 
با دامن زدن به التهابات منافع بســیاری به 
دست می آورند. اگر دولت امسال نیز بتواند 
درآمد های ارزی پایدار نسبتاً خوبی داشته 
باشــد احتمال دارد نوســانات نــرخ ارز به 

حداقل برسد.
ســیدکمال ســیدعلی معاون ارزی اسبق 
بانک مرکزی نیز در گفت وگــو با خبرنگار 
تسنیم گفته بود: عملیات مقتدرانه نظامی 
ایران در وعده صادق باعث شــد شاهد تأثیر 
آن چنانی بر افزایش نرخ ارز نباشیم و حتی 
روند قیمتــی نیز به خلاف فضاســازی ها و 

پیش بینی ها نزولی شد.
معاون ارزی اسبق بانک مرکزی بیان داشت: 
زمانی که در چند روز نرخ ارز به مقدار زیادی 
افزایش می یابد، نشــان می دهــد که این 
نوع بالا رفتن نرخ ارز ناشــی از شــوک های 
غیراقتصادی اســت، در این زمــان همه به 
عملکرد بانک مرکزی حســاس می شــوند 
زیرا این بانک موفق شده بود ۱۱ ماه ۱۴۰۲ 
نرخ ارز را در کانال مشخصی ثابت نگه دارد. 
زمانی کــه تنش هــای سیاســی کاهش 
می یابد، پرش نرخ ارزی که در زمان بحران 
سیاسی به وجود آمده بود، تخلیه می شود و 
در این زمان است که نرخ ارز کاهش خواهد 
یافت. همان طور کــه در روزهای پرتلاطم 
بازار ارز و طلا در هفته هــای قبل به دفعات 
از سوی کارشناســان اقتصادی و مسئولان 
اقتصادی هشدار ریزش قیمت ها به محض 
فروکش کردن تنش ها داده می شــد، این 
ایام شاهد ثبت قیمت های لحظه ای و البته 

کاهشی از طلا، سکه و انواع ارز هستیم.
قیمت دلار هم اکنون )در لحظه انتشار این 
گزارش( در بازار آزاد تهران ۶۰ هزار و ۱۰۰ 
تومان و قیمت دلار هــرات ۵۹ هزار و ۸۰۰ 
تومان اعلام شــده است. ســکه بهار آزادی 
طرح جدید نیز باز هم روند کاهشــی داشته 
و به کانال ۴۰ میلیون تومان بازگشته است؛ 
هم اکنون ســکه طرح جدید بــا قیمت ۴۰ 
میلیون و ۵۰۰ هزار تومان فروخته می شود. 
قیمت هر گرم طــلای ۱۸عیار نیــز که در 
هفته های گذشته برای ساعتی به ۴ میلیون 
تومان هم رســیده بود هم اکنون به کانال ۳ 

میلیون و ۳۰۰ هزار تومان بازگشته است.

وزیر صمت در جمع خبرنگاران اعلام کرد

حضور نمایندگان ۱۰۰ کشور در نمایشگاه توانمندی های صادراتی ایران
خریدار  وزیر صنعــت، معدن و تجــارت گفت که در 
ششــمین نمایشــگاه توانمندی های صادراتی ایران، 
نمایندگانی از ۱۰۰ کشــور  دنیا و بیــش از ۲ هزار تاجر 
خارجی حضور دارند. »عباس علی آبادی« در نشستی با 
اصحاب رسانه درباره ششمین نمایشگاه توانمندی های 
صادراتی ایران )۸ تا۱۲ اردیبهشــت ماه( اظهار داشت: 
برگزاری این نمایشــگاه در راســتای تحقق شعار سال و 
توسعه صادرات و ارزآوری است.وی افزود: قصد ما اول از 
برگزاری این نمایشگاه، معرفی دستاوردها به کشورهای 
دیگر و اعلام آمادگی تعامل با سایر کشورهاست بعضی از 
این کشورها تولیدات ما را نمی شناسند و باور نمی کنند 
که این محصولات تولید داخل باشد.وزیر صنعت، معدن 
و تجارت ادامه داد: کشورهایی شریک تجاری ما هستند 
که از ما کالا بخرند ما به آنها کالا خواهیم فروخت، ضمن 
اینکه بسیاری از بازارها برای ما وجود دارد که ما به دنبال 

اصلاح مقاصد صادراتی هستیم.
وی بیان داشــت: عده ای در بازار رقابــت، اخباری را در 
فضای مجازی منتشــر می کنند در حالی که با این اقدام 

در میدان کسی بازی می کنند که به نفع کشور نیست.

علی آبادی با اشاره به نامگذاری شــعار اقتصادی سال از 
سوی رهبر معظم انقلاب اســلامی بیان داشت: رهبری 
پنج سال متوالی است که به موضوع تولید پرداخته اند که 
تولید کافی نیست و امسال بر جهش تولید تمرکز کردند 

و امسال بر جهش تولید با مشارکت مردم پرداختند.
وی اضافه کرد: کم و کاستی هایی از بعد از انقلاب تا کنون 
وجود دارد که باید رفع شــود هر چنــد اقداماتی در این 
عرصه صورت گرفته اســت. برای تحقق جهش تولید هر 
کاری انجام دهیم کامل نیســت و حدی بر اقدامات این 

موضوع وجود ندارد و نیازمند یک نقشه  راه است.
وزیر صنعت، معدن و تجارت اولین موضوع تحقق شــعار 
را بحث تامین ارز عنــوان کرد و گفت: بــا اختصاص ارز 
بایســتی نیازهای تولید را رفع کرده و صادرات را توسعه 

دهیم که این نمایشگاه همسو با تحقق شعار سال است .
وی عنوان کرد: اولویت تحقق ارز به شــرکت هایی است 
که ارزآوری بیشتری برای کشور داشته باشد و در جهت 
تحقق شعار ســال اقدام به صادرات کنند. اگر شرکتی بر 
ســاخت داخل تمرکز داشته باشــد می تواند از ابزارها و 
خدمات وزارت صمت بهره مند شــود اگر هر شرکتی ارز 

کمتر و بهره وری بیشتری را با اســتفاده از شرکت های 
دانش بنیان داشــته باشــد در اولویت هســتند این امر 
توســط دســتگاه های زیر مجموعه وزارت صمت رصد 
می شود.علی آبادی، تکمیل سرمایه گذاری های ناقص 
و راه انــدازی بنگاه های ناقص از دیگــر اولویت های این 
وزارتخانه بیان کرد.وی با بیان اینکــه یکی از مهم ترین 
مسایل در تحقق شعار سال اســتفاده از مشارکت مردم 
در سرمایه گذاری گفت: باید بتوانیم از سرمایه های خرد 
مردم استفاده کنیم و پتانسیل های بزرگ را ایجاد کنیم.

این مقام مسئول افزود: صندوق های پروژه را برای طرح 
ها ایجاد و از مشــارکت مردم اســتفاده کنیم در همین 

راستا به دنبال ایجاد سازوکارها هستیم.
وی با اشاره به توســعه بازارهای صادراتی گفت: یکی از 
مهم ترین چالش هــای تولید نبود بازار بــرای کالاهای 
تولیدی اســت در همین راســتا یکی از اقدامات ما بازار 
خارج از مرزهاســت.وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: 
بســیاری از کالاهایی با کیفیت بدتر و قیمت ارزان تر از 
طریق قاچاق وارد کشور می شود که این موضوع را دنبال 
می کنیم.وی از برگزاری نمایشگاه به صورت مجازی در 

آینده نزدیک خبر داد و گفت: در این راستا از روش های 
نوین و فناورانه اســتفاده خواهیم کرد. نمایشــگاه های 
هدف صادراتی را در کشورهای همسایه برگزار خواهیم 

کرد.
علی آبادی با اشــاره به اینکه کشــورهای آفریقایی یک 
اقیانوسی از فرصت های بی نظیر است گفت: فرصت برای 
پیمانکاران در حوزه زیرســاخت ها زیاد است و به خاطر 

کشت فراسرزمینی برای انتقال تکلونوژی است.

آگهی  مناقصه  عمومی 
صندوق توســعه ملی درنظر دارد امور 
حمل و نقل جهت انجام مأموریت های 
اداری خــود را از طریــق برگزاری 
مناقصــه عمومی یک مرحلــه ای با 

شماره فراخوان 2003005236000004 در بستر سامانه 
تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد ایران( اقدام نماید. 

لذا بدینوسیله از کلیه اشخاص حقوقی جهت شرکت در 
این فراخوان دعوت بعمل می آید.

 علاقمندان می توانند از تاریخ 1403/02/11 جهت دریافت 
اســناد مناقصه به آدرس اینترنتی setadiran.ir  ســامانه 
تــدارکات الکترونیکی دولت، بخــش مناقصه مراجعه 

نمایند.
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زلفی گل:
دانشگاه ها در مقابل ظلم و ستم همیشه 

ایستاده اند
وزیر علوم، تحقیقــات و فناوری با بیان اینکه اعتراضات دانشــگاه های 
جهان علیه رژیم نســل کُش اســرائیل نشــان دهنده وجــدان بیدار 
دانشگاهیان اســت، گفت: دانشــگاه ها در مقابل ظلم و ستم همیشه 

ایستاده اند.
محمد علی زلفی گل، وزیر علوم، تحقیقات و فنــاوری  درباره اعتراض 
دانشــگاهای آمریکا علیه رژیم صهیونیســت گفت: اعتراضاتی که در 
دانشگاه های آمریکا و سایر دانشــگاه های جهان شاهد هستیم، نشان 
دهنده وجدان بیدار دانشــگاهیان است، این وجدان بیدار دانشگاهیان 

را ستایش می کنیم.
وی افزود: قدردان تمام دانشــجویان و اســاتید که در مقابل درندگی، 
نسل کشی و کشتن غیرنظامیان، بانوان و کودکان توسط رژیم اسرائیل، 

اعتراض و ایستادگی کرده اند، هستم.
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری تصریح کرد: امروز دانشگاه های ایران در 
حمایت از دانشــگاه های معترض که در مقابل ظلم جهانی ایستادگی 
کــرده اند، تجمعاتــی خواهند داشــت. این موضوع نشــان می دهد، 

دانشگاه ها در مقابل ظلم و ستم همیشه ایستاده اند.

محمدیان اعلام کرد
دستگیری عامل ضرب و شتم در اتوبوس

رییس پلیس پایتخت از دســتگیری عامل ضرب و شــتم در اتوبوس 
خبر داد و گفت: با هماهنگی دســتگاه قضایی مجازات سنگینی برای 
این افراد در نظر گرفته شده است. ســردار عباسعلی محمدیان رئیس 
پلیس پایتخت در بازســازی صحنه جرم در جمع خبرنگاران گفت: از 
شــهروندی که فیلم ضرب و شــتم مردم در اتوبوس را تهیه کرد تشکر 
می کنم؛ چراکه موجب دستگیری این متهم شد و ما پنج تا ۶ روز بعد از 

این حادثه هویت متهم را شناسایی کردیم.
وی گفت: این متهم به یکی از اســتان های غربی کشور متواری شد و به 
یکی از روستاها رفته بود اما همکاران با اشــراف اطلاعاتی وی را که به 

هنگام دستگیری با مأموران درگیر شده بود، دستگیر کردند.
ســردار محمدیان تاکید کــرد: به ایــن گونه افراد هشــدار می دهیم 
که پلیس توان و تجهیــزات لازم را دارد و از این صحنه ها به ســادگی 
نمی گذرد و با هماهنگی دســتگاه قضائی مجازات ســنگینی برای این 
افراد در نظر گرفته شــده است.وی گفت: شــخص دادستان تهران هم 

پیگیر قضیه بود تا زودتر دادگاه این فرد اجرا شود.
سردار محمدیان گفت: این فرد ســابقه دار است و همدست دارد اما در 

آن فیلم تنها بوده است.

رییس شورای شهر تهران عنوان کرد

شوراها تجلی استقرار حکومت مردمی
رییس شورای اسلامی شهر تهران ضمن گرامیداشــت روز شوراها، از 
آغاز به کار هیــأت امنای ۳۵۲ محله پایتخت، همزمان با روز تأســیس 
شوراها خبر داد و گفت: شوراها تجلی اســتقرار حکومت مردمی است 
و امروز به مناسبت روز شــوراها، حرکت جدیدی آغاز خواهد شد. این 
اقدام به همت شــورای ششــم اســت و ما در این لحظه شاهد تشکیل 

جلسه رسمی امنای محلات در جای جای شهر تهران خواهیم بود.

مهدی چمران در دویست و سی و یکمین جلسه علنی شورای اسلامی 
شهر تهران ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شــهدای انقلاب اسلامی، 
شهدای مدافع امنیت، شــهدای مدافع حرم و شــهدای فلسطینی، با 
یادآوری سالروز صدور فرمان امام خمینی در تأسیس شوراها و تبریک 
فرارسیدن این روز اظهار کرد: روز ۹ اردیبهشت ماه که بنام روز تشکیل 
شوراهای شهر و روستا در تقویم رسمی کشــور نامگذاری شده است، 
یکی از برجســته ترین روزهای تاریخی کشور ما اســت؛ روزی بود که 
امام خمینی)ره( با آینده نگری و نگرش بسیار مترقیانه خود در آغازین 
روزهای پیروزی انقلاب، فرمانی مبنی بر تشــکیل شــوراهای شهر و 
روستا را صادر کردند و به شــورای انقلاب آنروز که بعنوان یک پارلمان 
موقت فعال بود، فرمان دادند تا قانون شوراها را تدوین کرده و برای اجرا 

به دولت ابلاغ کنند.
وی با مرور بزنگاه های تاریــخ انقلاب عنوان کرد: شــاه پس از فرارش 
گفته بود، من اگر از کشــور بروم ایران به ویرانستان تبدیل خواهد شد 
که دشمنان از همان روزها تلاش کردند تا این اعای پوچ را عملی کنند 
و در همیــن باره در هر نقطه ای از مملکت ایجاد اغتشــاش، آشــوب و 
ناامنی می کردند و با شعار قوم گرایی به دنبال تفرقه افکنی بودند، اما در 
بحبوحه این درگیری ها امام خمینی)ره( فرمانی به این مضمون صادر 
می کنند که »درجهت اســتقرار حکومت مردمی در ایران و حاکمیت 
مردم بر سرنوشــت خویش که از ضرورتهای نظام جمهوری اســلامی 
اســت، لازم می دانم بی درنگ به تهیه آیین نامه اجرایی شوراها برای 
اداره امورمحله شهر و روستا در سراســر ایران اقدام و پس از تصویب به 

دولت ابلاغ نمایید تا دولت بلافاصله به مرحله اجرا در آورد«.
رییس شورای اسلامی شــهر تهران ادامه داد: این فرمان تجلی استقرار 
حکومت مردمــی در ایران بــود و همچنان هم یکــی از ضرورت های 
جمهوری اسلامی است؛ این فرمان صادر شــد، اما متاسفانه سال بعد 
با شروع جنگ تحمیلی فرصت تهیه قانون پیش نیامد و با وجود جنگ 
تشکیل این نهاد حدود ۲۰ ســال به تعوبق افتاد و نهایتاً در سال ۱۳۷۸ 
اولین انتخابات شوراها برگزار شــد و در ۹ اردیبهشت ماه سال ۱۳۷۸ 
نخستین دوره در کشــور آغاز به کار کرد و امروز ما شاهد فعالیت شش 

دوره شوراهای اسلامی شهر و روستا در جای جای کشور هستیم.
وی با تأکید بر اینکه شوراهای شــهر و روستا امروز به یک خانواده بیش 
از ۱۲۰ هزار نفری تبدیل شــده اســت تاکید کرد: اســتقرار حکومت 
مردمی یعنی همین شــوراها چرا که این مردم هستند که انتخاب می 
کنند چه کســی برای آنها جامه خدمت به تن کنــد؛ از این رو باید این 
انتخاب را قــدر بدانیم و آرزوی این را کنیم تا همــه ما در خدمتگذاری 
به مردم توفیقات روز افــزون نصیبمان گردد.چمــران در ادامه ضمن 
پاسداشــت روز ملی خلیج فارس گفت: خلیج فــارس جزئی انفکاک 
ناپذیر از ایران است و از قرن ها قبل نام او در تمام نقشه های جغرافیایی 
می درخشــیده اســت؛ اســناد و کتب متعددی گردآوری شده که در 

خصوص قدمت نام خلیج فارس قابل استناد است.
وی در جریان برگزاری صحن علنی امروز، از آغاز بکار هیات امنای ۳۵۲ 
محله پایتخت، همزمان با روز تاسیس شــوراها خبر داد و گفت: امروز 
بخاطر روز شوراها حرکت جدیدی آغاز خواهد شد و این اتفاق به همت 
شورای شهر ششم است و ما در این لحظه شاهد تشکیل جلسه رسمی 

امنای محلات در جای جای شهر تهران خواهیم بود.

دیوار

معاون حمل و نقل و ترافیک شــهرداری تهران اعلام 
کرد که پروژه ســاخت واگن های مترو در چین شروع 
شده است. محســن هرمزی با حضور در صحن علنی 
شورای شهر تهران با اشــاره به حضور نماینده سازمان 
شــهرداری ها در جلســه گفــت: رویکــرد مدیریت 
ششم تکمیل خط ۶ و ۷ مترو اســت و در سال گذشته 

ایستگاه های مهمی در این دو خط راه اندازی شد.
وی با بیان اینکــه در برنامه ســال جاری پرونده خط 
۶ و ۷ مترو بسته می شــود؛ بگونه ای که در پایان سال 

جشــن تکمیل خطوط هفت گانــه را خواهیم گرفت، 
افزود: عملیات حفاری خط ۶ مترو در توســعه جنوبی 
به اتمام رسید و امسال دو ایستگاه حرم مطهر حضرت 
عبدالعظیم حسنی به شبکه اضافه خواهد شد و این در 
حالی است که ایســتگاه آیت اله کاشانی در غرب خط 
هفت به عنوان ایســتگاه تقاطعی با خط ۶ مترو به بهره 
برداری می رســد و با افتتاح ایستگاه تختی، خط هفت 
تکمیل خواهد شــد و فاز یک پایانــه آزادگان و فاز دو 

پایانه اکباتان نیز اجرایی خواهد شد.

معاون شهردار تهران با بیان اینکه متروی تهران امروز 
۱۵۹ ایســتگاه و ۳۱۰ کیلومتر خط ریلــی دارد و این 
اتفاق باعث شده که مسافر زمان بیشتر را از شبکه مترو 
استفاده کند، گفت: قبلا هر مسافر ۹ کیلومتر از مسیر 
اســتفاده می کرد؛ اما حالا با تکمیل شبکه و خط ۶ و ۷ 
مترو عملا این رقم به ۱۶.۵ کیلومتر رسید یعنی میزان 

ماندگاری مسافر در شبکه مترو بیشتر شده است.
هرمزی با بیان اینکه از شورای شهر تهران می خواهیم 
که با توجه به افزایش پیمایش مســافران این موضوع 

در لایحه تغییر کنــد، افزود: احداث خــط ۸، ۹، ۱۰ و 
۱۱ مترو در دســتور کار قــرار دارد؛ البتــه عملیات 
اجرایی ساخت ۸ و ۱۰ مترو شروع شده و قرارداد خط 
۹ مترو در هفته آینده نهایی می شود و قرارداد ساخت 
متروی خط ۱۱ مترو نیز توافقــات و تفاهمات اولیه با 
کنسرســیون چینی انجام شــده و به نظر می رسد تا 
اردیبهشت ماه نهایی شــود و باید بگویم که این دوره 
مدیریت شهری رکورد بی سابقه ای در  احداث مترو از 

خود بجا گذاشته است.

و متر

خریدار   نسخه الکترونیکی و سامانه تائید 
نســخ، قرص ها را تائید می کند اما آمپول ها 
را نه؛ چندی بعــد دوباره مــی روم و اینبار 
آمپول ها تائید می شــوند امــا قرص ها نه؛ 
اگر فقط آمپول را بگیرم، نســخه می سوزد 
و با این اوضاع نوبت دهــی باید دوباره دکتر 
بروم تا قرص بنویســد و اگر نگیرم مدتی بی 
آمپول می مانم و بیمــاری عود می کند. این 
پارادوکس نشــان می دهــد یک جای کار 

می لنگد!
 براساس آخرین آمار سازمان بیمه سلامت 
از ابتدای دی ماه ســال ۱۴۰۰ تا فروردین 
امسال، میزان نسخه نویسی الکترونیکی از 
مرز ۲۹۲ میلیون نســخه گذشته است که 
البته برخی از آنها در ســامانه، تائید نشدند 
یا اینکه برای تائید، روند دست و پا گیری را 

طی کرده اند.
سامانه اینترنتی تائید نســخ یا نسخه های 
الکترونیکی با هدف کنتــرل بهتر داروهای 
گرانقیمت و بیماران خاص در این سیستم 
راه اندازی شده اســت. تجربه های بیماران 
اما نشــان می دهد، اســتفاده از این سامانه 
برای آنها بدون دردسر نیست. دردسرهایی 
از قطعی سیستم و بروز نشــدن پزشکان با 
اینترنت تا تائید نشــدن یــا تحویل تعداد 
کمتــر اقــلام دارویی نســبت به نســخه 
تجویزی. دردســرهایی که گاه و بیگاه سه 
ضلع داروخانه، پزشــک و بیمــار را معطل 

می سازد.
به طور مثــال مجیــد یکی از بیمــاران به 
خبرنگار ایرنــا گفت: به پزشــکی قدیمی 
و معــروف فیزیوتراپی مراجعه کــردم اما 
گویا پزشــک ســالخورده نتوانســته بود، 
خود را با سیســتم الکترونیکی بروز کند و 
نســخه کاغذی برایم نوشــت و هیچ مرکز 

توانبخشی، نسخه کاغذی را قبول نکرد.
وی افزود: بالاخره مجبور شــدم به پزشک 
دیگــری مراجعه کنــم و او برایم نســخه 
الکترونیکی نوشــت اما پول ویزیت قبلی ام 

هدر شد.
بیمار دیگــری از این شــکایت دارد که هر 
وقت به دکترش مراجعــه می کند تا برایش 
داروهایــش را تمدید کند، دکتــر از او کد 
خدمت دارویی را طلب می کند و بیمار بینوا 
هر بار نسخه قبلی همراهش نیست و دکتر 
با غرولند مدتی دنبال کد دارویی می گردد 
و گله می کند که سیســتم باز نمی شــود تا 

بالاخره نسخه الکترونیکی را تجویز کند.
زهره مــادر فرزند بیمــاری، تجربه دیگری 
دارد. او به خبرنگار ایرنا گفت که امروز ظهر 
به آزمایشــگاه رفته و مدت طولانی منتظر 
مانده تا نوبتش شــود اما بعد از ۴۰ دقیقه، 
متصدی آزمایشــگاه اعلام کرده اســت که 
آنهایی که بیمــه خدمات درمانــی دارند، 

بروند چون سیستم قطع است.
وی ادامــه داد: متصــدی آزمایشــگاه از 
بیماران خواست ساعت ۶ تا ۸ صبح مراجعه 
کنند چون در آن زمان، سیستم وصل است!

موضوع فقط به بروز نشــدن برخی پزشکان 
با دنیای اینترنتی و قطعی سیستم خلاصه 
نمی شود و درباره مشــکلات تحویل دارو، 
اوضــاع تقریبا به همین منوال اســت. مثلا 

در صف هــای طولانــی دریافــت دارو در 
داروخانه های بیماران خــاص، هنگامیکه 
نوبت بیمار می رســد، متصــدی از بیمار، 
کد رهگیری می خواهــد. بیمارانی که کد 
رهگیــری به گوشــی آنها پیامک شــده از 
لابلای پیامــک ها، دنبال کــد می گردند و 
آنهایی که کــد رهگیری به علــل مختلف 
پیامک نمی شود، با استرس در جیب و کیف 
خود، دنبــال کاغذی کوچک هســتند که 
شماره ای خرچنگ قورباغه روی آن نوشته 
شده و همیشــه عده ای هســتند که اصلا 
نمی دانند کد رهگیری چیست و عجیب تر 
آنکه پزشک آنها نیز در اینباره چیزی به آنان 
نگفته است! و این گروه از بیماران مایوس و 
دست خالی از داروخانه بیرون می روند. تازه 
بیماران خاصی هم که کــد رهگیری دارند 
باید دوباره منتظر باشــند تا کد دیگری در 

همان لحظه برایشان پیامک شود.
اشــکالاتی که می تــوان گفت بیمــاران را 
سرگردان می ســازد و مزایای فراوان نسخه 
الکترونیکی مانند جلوگیری از قاچاق دارو 

را تحت الشعاع خود قرار می دهد.

تقصیر سامانه یا بیمار؛ عقل شما 
چه می گوید؟

نســخه های الکترونیکــی یکــی از ارکان 
مهم پرونده  ســلامت الکترونیک محسوب 
می شود که از نوشتن داروی اضافه از سوی 
پزشکان و مشکلات نسخه خوانی جلوگیری 
می کند. مزیت هایی که قابل چشم پوشــی 
نیست اما نمی توان چشم ها را به روی نقاط 

ضعف آن هم بست.
در این رابطــه به عنوان بیمار بــه داروخانه 
خاصی مراجعه کردم که ســامانه اینترنتی 
قرص هایم را تائید کــرد و آمپول هایم را نه 
و برای اینکه به ســختی نوبت فوق تخصص 
را گرفته بودم و می خواستم نسخه ام نسوزد 
و از طرفی قرص هایم تمام شــده بود، همان 
روز به دکتری که نوبت دهی آســانی داشت 
مراجعه کردم تــا قرص هایــم را بگیرم اما 
چون فــوق تخصص نداشــت، بــه گفته 
خودش نمی توانســت آمپول های کمیاب 

گرانقیمت تخصصی را تجویز کند.
بعد از چند هفته، هنــگام عصر به داروخانه 
مراجعــه کردم و اینبــار پــس از انتظار در 
صف، آمپول هایم تائید شــد اما قرص هایم 
نه. فقط به اندازه مدت کمی قرص داشــتم 
و نمی خواستم دوباره برای ویزیت مرخصی 
بگیــرم و هزینه دوباره بپــردازم و متصدی 
به مــن توصیه کرد بــرای تائید نســخه به 
کارشناس بیمه مراجعه کنم. اما کارشناس 
فقط صبح ها حضور داشــت و من هم دست 
از پا درازتر بــرای فردا مرخصــی گرفتم و 
فردا دوباره در صف کارشــناس بیمه ماندم 
تا نوبتم شــد. داروی بیمار جلویی من تائید 
نشد و من نگران، نســخه ام را تحویل داده و 
مشــکلم را گفتم و توضیح دادم که دوباره 
نمی خواهم چرخه ویزیــت را تکرار کنم و 
حیرانم که چرا یکبار آمپول تائید نمی شود 

و یکبار قرصم؟
کارشــناس بیمه به من نهیــب زد که حالا 
عقلــت چه می گویــد؟ یکه خــوردم و این 
احساس به من دست داد که گناهی مرتکب 
شده ام و به سرعت پاسخ های عقلم را آنالیز 
کردم: "شــاید کارشــناس امروز مشــکل 
خاصی دارد و روی مود نیست!؛ شاید تقصیر 
من اســت و برای گرفتن قــرص باید کمی 
صبر می کردم، حالا چه می شد بیماری عود 
نکند؛ شــاید تقصیر پزشک است که معادله 
نسبت قرص با آمپول را رعایت نمی کند؛ اما 
دکتر که حســاب کتاب می کند و داروها را 
برای مدت معینی می نویســد و این سامانه 
است که تعداد یکی از اقلام دارویی را نسبت 
به نســخه، کمتر تائید می کند و معادله را بر 
هم می ریزد؛ شــاید..."که ناگهان به خودم 
آمدم و دیدم حقیقتا، متصدی منتظر است 
که من چه پاسخی می دهم. پس سینه صاف 
کــردم و گفتم: عقلم می گویــد اینبار تائید 
کنید تا شــاید از دفعه بعد قرص ها و آمپول 

هایم تصمیم بگیرند با هم تمام شوند!
آخرین بررســی های وزارت بهداشت نشان 
می دهد، بیــش از ۱۴ درصد جمعیت بالای 
۲۰ سال کشــور یعنی چیزی حدود هفت 
میلیون نفر ایرانی به دیابت مبتلا هســتند 

و این روند رو به افزایــش در آینده نزدیک 
به بیش از ۱۰ میلیون مبتلا خواهد رســید 
که تعداد قابــل توجهی از آنها از انســولین 
اســتفاده می کنند و داروی انسولین قلمی، 
پـُـر هزینه ترین داروی تجویزی در کشــور 
است و همین امر ســختگیری زیادی را در 
تحویل ایــن دارو در نســخه الکترونیکی 
ایجاد کرده اســت.رضا یک بیمــار دیابتی 
می گوید: چنــد روزی به دنبال انســولین 
بودم و داروخانه نداشــت. روزی به متصدی 
داروخانه گفتم: من یک هفته است انسولین 
ندارم و متصدی گفت: تو یک هفته است که 
نداری و ما یک ماه است که نداریم. نمیدونم 
قانع شدم و منطقی گفت یا چی . ولی حرفی 
واســم نمونــد. روز بعد به شــعبه مرکزی 
مراجعــه کردم و خوشــحال کــه بالاخره 
موجودی داشت. با توجه به اینکه روزی سه 
بار و هر بار ۲۶ واحد انسولین می زدم، دکتر 
۱۶ قلم انســولین تجویز کرده بود. اما گویا 
ســامانه عالم تر از دکتر بود و متصدی گفت 
برای هر دیابتی فقط هفت انســولین مجاز 

هستیم. "
وی افزود: هفت قلم را بــا بیمه حدود ۱۰۴ 
هزار تومان خریدم اما بعد از شروع به مصرف 
داروها متوجه شــدم پیچ بالای قلم دو تا از 
انســولین های خریداری شده، خراب است 
و به ناچار آنهــا را دور انداختم! طبیعتا چند 
روز بعد، قرص داشــتم و انسولین نداشتم و 
دکتر بیمارســتان بــرای ۱۰ روز بعد نوبت 
داد. بنابراین مجبور شــدم به داروخانه ای 
بروم و دو قلم انســولین هر کــدام به قیمت 
۱۹۰ هزار تومان به صورت آزاد بخرم. باشد 
دیسیپلین نسخه الکترونیکی قبول، اما این 
چه محدودیتی است که مرا مجبور به خرید 

داروی آزاد می کند.
بســیاری از بیماران بنا بــه ملاحظاتی که 
دارند از نگرانــی کمبود دارویــی گرفته تا 
روش های خــاص نگهــداری دارو، همواره 
مایل هســتند قبل از تمام شــدن آخرین 
باقیمانده دارو، آنها را تمدید کنند، ســامانه 

تائید نسخ اما این اجازه را به آنها نمی دهد.
شیما که بیماری مزمنی دارد، در این رابطه 

به خبرنگار ایرنا می گوید: سامانه نسخه های 
الکترونیکی، میزان لازم دارو را بلد نیســت 
و به خاطــر اینکه مــن دو قوطی قرص -هر 
کدام حاوی۳۰ عــدد و روزی ۳ تا- در خانه 
داشتم، نســخه من را تائید نکرد. درحالیکه 
من یک قوطــی را در خانه، یــک قوطی در 
محل کار و یک قوطــی در کیف مخصوص 
مهمانی ها می گذارم تا در این رفت و آمدها، 
مدام مجبور به عوض کــردن جای قرص ها 
نباشــم! و مصــرف دارو را فرامــوش نکنم 
چون بیمــاری خطرناکــی دارم.وی اضافه 
می کند: حالا مگر ۶۰ عدد قــرص در خانه 
داشته باشم به کجای عالم برمی خورد! تازه 
زمانی در دوران اوج تحریم، قرص هایم گیر 
نمی آمد و موقع تمام شدن دارو، من همیشه 
دلهره دارم، دارویم دوباره پیدا نشود. گاهی 
هم بیمار می خواهد ســفری طولانی برود 
و مثلا مصرف دو یا ســه ماه دارو همراهش 
باشد. چون بیماری مزمن را فقط نزد دکتر 
خودم که با پرونده پزشکی ام آشنایی کامل 
دارد، می روم و از ســوی دیگــر پیدا کردن 
فوق تخصص در شهرستان برای من سخت 
است. اما ســامانه می گوید تعداد دارو فقط 

برای یک و حداکثر دو ماه!

الزام قانونی و ضرورت توجه به 
دغدغه های بیماران

اجــرای نسخه نویســی الکترونیــک یک 
الزام قانونی اســت اما گیــر و گورهای آن از 
مشکلات اتصال اینترنتی و آمادگی نداشتن 
جامعه پزشکی و برطرف نشدن مولفه های 
بوروکراســی از کــد رهگیــری گرفته تا 
محدودیت در تعــداد داروهــای تائیدی، 
نقاط ضعفی است که می تواند منجر به فشار 
روحی و روانی و ســرگردانی بیمار، ســوق 
دادن او به ســمت بازار قاچاق و هزینه کرد 
بیشــتر از جیب بیمار بــرای خرید داروی 
آزاد یا ویزیت های مکرر بی مورد فقط برای 

تمدید دارو و اتلاف وقت بیمار شود.
نباید فرامــوش کرد که جان عزیز اســت و 
بیماران برای تامیــن دارو به هر دری چنگ 
می زنند و ممکن اســت در دام قاچاقچیان 
دارو بیفتنــد. بــه طــور مثال بر اســاس 
آمارهای ســازمان تامین اجتماعی، روزانه 
۷۰۰ هزار نســخه الکترونیک در ســامانه 
تأمین اجتماعــی صادر می شــود که ۵۷۰ 
هزار تأیید داروخانه ای دارد اما این امر بدان 
معناســت که روزانه ۱۳۰ هزار نسخه فقط 

در تامین اجتماعی تائید نمی شود.
هرچند نســخه های الکترونیکــی مزایایی 
ماننــد افزایــش ایمنــی دارودرمانــی، 
جلوگیــری از جعــل و تخلف در نســخه، 
مدیریــت بهتر مصــرف داروهــا، کاهش 
تقاضای القایی و تشخیص و رفع کمبودهای 
دارویی دارد اما به نظر می رسد آسیب های 
روحی و معنــوی و گاه مــادی این موضوع 
مانند فشــار وارد شــدن بــه بیمــاران و 
ازدحام و انتظار به علت قطعی سیســتم در 
برنامه ریزی های نســخه های الکترونیکی 
دیده نشده است و لازم است که برنامه ریزان 
به دغدغه های بیماران در زمینه نسخه های 

الکترونیک نیز توجه کنند.

خریــدار  ســخنگوی وزارت آموزش و 
پرورش گفت: در ســال ۱۴۰۳ بسیاری از 
چالش هایی که به واســطه کمبــود معلم 

داشتیم برطرف خواهد شد.
علی فرهــادی ســخنگوی وزارت آموزش 
و پــرورش در خصــوص پیگیــری املاک 
آموزش و پــرورش گفت: بــا پیگیری های 
وزارت آمــوزش و پــرورش ۶ هزار ســند 
مالکیت بــرای املاک آمــوزش و پرورش 
صادر شده اســت. بیشترین اســناد صادر 
شــده برای املاک اســتان های سیستان و 
بلوچســتان، خراســان رضوی و کردستان 
بــوده اســت که هر ســه اســتان هــم از 

استان های مرزی ما هستند.
ســخنگوی وزارت آمــوزش و پــرورش 
گفت: ایــن موضوع نشــان می دهد وزارت 
آموزش و پرورش در پیگیری ۶۰۰۰ ســند 
مالکیت بیشتر به استان های مرزی و کمتر 

برخوردار توجه داشــته است.ســخنگوی 
وزارت آمــوزش و پرورش گفت: در ســال 
۱۴۰۳ بسیاری از چالش هایی که به واسطه 
کمبود معلم داشــتیم برطرف خواهد شد و 
مهر ۰۳ مهر ماه آرامی خواهیم داشــت و به 
جای دغدغه کمبود معلم باید از این پس به 

دنبال رشد کیفیت معلم باشیم.
فرهادی با بیــان اینکه به افزایــش تعداد 
کلاس های درس و کاهش تراکم کلاس ها 
هم وزارت آموزش و پــرورش توجه زیادی 
داشته اســت؛ گفت: با پیگیری ها و اقدامات 
جهادی ســازمان نوســازی مدارس، ۸۰ 
درصد مدارس کشور تراکم کمتر از ۳۵ نفر 
و ۴۷ درصد مدارس تراکمی کمتر از ۲۶ نفر 
دارند؛ همچنین ۴۷ درصــد از کلاس های 
مقطع ابتدایی کمتــر از ۲۶ نفر دانش آموز 
دارنــد و این نشــان می دهــد در خصوص 
کاهــش کلاس های بــا تراکم بــالا وزارت 

آموزش و پرورش در سال گذشته به خوبی 
عمل کرده است.فرهادی تاکید کرد: کمتر 
از ۲ درصد مدارس ابتدایی در مرز تراکم ۴۰ 
نفره هســتند که امیدواریم با ادامه نهضت 
مدرسه ســازی دیگر شــاهد کلاس های 

درس بالای ۳۵ نفر نباشیم.
وی با اشــاره به نهضت مدرســه سازی در 

مناطق کمتر برخوردار گفت ۲۴ هزار دانش 
آموز داریم که در مدارس عشــایری درس 
می خوانند که با پیگیری دولت و شــخص 
وزیــر هیچ بازمانــده از تحصیلی نداشــته 

باشیم.
فرهادی با اشــاره به لزوم توجه به مســائل 
معیشــتی فرهنگیــان گفــت: آئین نامه 
پیشــنهادی تشــکیل ســازمان رفاهی و 
اقتصــادی فرهنگیــان تدوین شــد و به 
دولت ارسال شده و در دســتور کار هیئت 
دولت اســت. تلاش داریم با استفاده بهتر و 
بهره وری بالاتر از امکانات آموزش و پرورش، 
ناظر بر ســند تحول، به رفاه و معیشت معلم 

بیشتر توجه کنیم.
فرهادی به لــزوم توجه به ســلامت روان 
معلمان تازه استخدام شــده هم اشاره کرد 
و گفت: برای همه معلمان خصوصاً معلمان 
تازه استخدام شــده، پرونده سلامت صادر 

شده است؛ همچنین برای پذیرش معلمان 
جدید در کانون های ارزیابی اســتخدامی، 
معلمان را بررسی کردیم و مهارت گفتاری، 
رفتاری، روحیات مــورد نیاز برای معلمان و 
شخصیت و… بررســی می شود تا معلمانی 
با شــخصیت، آرام و صبــور وارد آموزش و 

پرورش شوند.
فرهــادی تاکید کــرد: تمــام معلمانی که 
مدارک خود را بــرای رتبه بندی ارســال 
کرده بودند، در رتبه بنــدی قرار گرفته اند. 
برای آموزش و پــرورش رتبه بندی نه فقط 
از نظر معیشــتی که از نظر کیفیت بخشی 
به آموزش هم حائز اهمیت اســت به همین 
دلیل هم بــا وجود اینکــه رتبه بندی برای 
دولت بار مالی جــدی دارد اما دولت معتقد 
اســت توجه به معیشــت معلمــان به طور 
مستقیم بر رشــد کیفیت آموزش و پرورش 

اثر گذار است.

و وژه ساخت واگن های متر آغاز پر



مدیرکل هنرهای تجسمی مطرح کرد
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 از نیکی کریمی تا حامد بهداد
داوران بخش سینمای »اقوام« مشخص شدند

یک هیات هفت نفری متشکل از ســینماگران، داوری بخش فیلم های 
سینمایی نخســتین دوره جشــنواره ملی فیلم اقوام ایرانی را به عهده 

دارند.
 به نقل از روابط عمومی جشــنواره ملی فیلم اقــوام ایرانی، محمدعلی 
باشــه آهنگر، حامد بهداد، ابوالفضل جلیلی، نیکــی کریمی، محمود 
کلاری، رضا کیانیــان و محمدحســین لطیفی، ۱۶ فیلم ســینمایی 

جشنواره را داوری می کنند.
اسامی فیلم های ســینمایی به این شــرح اســت: »۷۶۰۰« از بهروز 
باقری، »احمد« از امیرعباس ربیعی، »آپاراتچی« از قربانعلی طاهرفر، 
»آسمان غرب« از محمد عســگری، »آفتاب گرگ و میش« از محسن 
دانشور بیری، »بی تار« از جمیل رســتمی، »پدران« از سالم صلواتی، 
»خورشــید آن ماه« از ستاره اسکندری، »سون ســوز« از رضا جمالی، 
»شوماه« از مژگان بیات، »عروســک« از اصغر یوسفی نژاد، »عزیز« از 
مجید توکلی، »کاژه« از مجتبی ســعیدزاده، »مسخ نرگس« از حامد 

علیزاده، »میرو« از حسین ریگی و »نوروز« از سهیل موفق.
نخستین دوره جشنواره ملی فیلم اقوام ایرانی توسط موسسه فرهنگی 
هنری فصل هنر و بنیاد ایران شناسی با شعار »اقوام، ریشه ایران زمین« 

۲۶ تا ۳۰ اردیبهشت در تهران برگزار می شود.

بخش اصلی جشنواره شــامل فیلم های داستانی ســینمایی و کوتاه، 
مســتند، انیمیشــن، فیلمنامه و نماهنگ منطبق با موضوع جشنواره 
اســت که گســتره زیســت بوم، آیین های فرهنگی و مذهبی، سبک 
زندگی، آداب و رسوم و ســنن اقوام ایرانی، تاریخ اقوام، میراث فرهنگی 

ملموس و ناملموس و ظرفیت های گردشگری را در برمی گیرد.

سرپرست گروه موسیقی »بامانی« تشریح کرد
جزییات یک کنسرت باتربیت!

یکی از آهنگسازان و فعالان عرصه موســیقی تئاتر در تشریح جزییات 
برگزاری تازه ترین کنســرت ویژه کودکان و خردسالان از تلاش خود 
برای برگزاری یک کنسرت با ســازهای ایرانی در آینده ای نزدیک خبر 

داد.
عَبِد آتشانی آهنگســاز، بازیگر، خواننده و سرپرســت گروه موسیقی 
»بامانی« که طی روزهای گذشــته اولین کنســرت موســیقی تئاتر 
کودکان و خردســالان را پیش روی مخاطبان قرار داده بود، ضمن ارائه 
توضیحاتی دربــاره نحوه برگزاری این پروژه موســیقایی که با حمایت 
معنوی انجمن صنفی سراسری موســیقی تئاتر ایران روی صحنه رفته 
اســت، بیان کرد: عبارت »بامانی« که برای فعالیت های گروه موسیقی 
مان انتخاب کردیم مشتمل و برگرفته از سه واژه »بابا«، »مامان« و »نی 
نی« است که همین موضوع به خودی خود موید تمرکز و توجه ما روی 
گروه سنی کودک و خردسال است که بتوانیم با زبان موسیقی و نمایش 
علاوه بر اجرای یک فضای کمتر تجربه شده در ایران و ایجاد یک فضای 
ســرگرم کننده برای کودکان ایران، مفاهیم تربیتی و آموزشــی را در 

قالب یک کنسرت ارائه دهیم.
وی که طی ســال های اخیر در پروژه های مختلف تئاتری و تلویزیونی 
مرتبط با گروه ســنی کودک و نوجوان فعالیت های زیادی را در عرصه 
آهنگســازی و بازیگری انجام داده، درباره انگیزه برگزاری کنســرت 
ویژه گروه سنی خردســال و کودک گفت: در این سال ها همواره به این 
موضوع فکر می کردم که ای کاش شرایطی فراهم می شد تا آن دسته از 
خردســالان و کودکانی که با والدین خود به کنسرت های پاپ و سنتی 
می روند، فضایی را پیش روی خود داشته باشند که کنسرت هایی ویژه 
گروه سنی آنها وجود داشته باشد. مســیری که متأسفانه در کشور ما از 
سابقه چندانی برخوردار نیست و آثار موســیقایی که در حوزه کودک 
اجرا می شوند اغلب مرتبط با جُنگ های شــادی است که یک دستگاه 
کیبورد روی صحنه و پلی بک خوانی هم محتوای اصلی آن را تشــکیل 
می دهد. شرایطی که می تواند در قالبی منسجم تر با یک ارکستر کامل 

به گوش بچه های ایران برسد.
این آهنگســاز و بازیگر تاکید کــرد: موضوعی که به آن اشــاره کردم 
برای من بســیار مهم بود زیرا همواره دغدغه این را داشــتم و دارم که 
بتوانم به ســهم خودم در عین اینکه موسیقی ســرگرم کننده ای را به 
گوش مخاطب برســانم، مفاهیم تربیتی و تعلیمی را با موسیقی سالم 
و غیرمخرب هم تولید کنم. مســیری که بچه ها در قالب یک کنسرت 
ویژه گروه سنی خردسال و کودک سازها را روی صحنه ببینند، با گروه 
بخوانند و در عین تعامل شــنونده یک موسیقی کامل باشند. فرآیندی 
که بسیار هم مشــکل اســت و تا همین جا هم ما را با مشکلات زیادی 
روبه رو کرده است. اتفاقاً در تدارک اجرایی کردن چنین رویکردی بودم 
که به پیشنهاد سعید ذهنی رئیس انجمن صنفی موسیقی تئاتر تصمیم 
گرفتم برخی از آثارم در حوزه آثار نمایشــی مرتبط بــا تئاتر کودک را 
تنظیم و برای اجرای زنده آماده کنم. اتفاقی که بســیار هم جذاب شد 
و ما را وارد مســیری کرد که بتوانیم مجموعه کنســرت هایی را با گروه 

»بامانی« اجرا کنیم.
آتشانی ادامه داد: مجموعه کنســرت های ما ابتدا در تالار هنر و سپس 
در پردیس تئاتر شهرزاد پیش روی مخاطبان قرار گرفت و خوشبختانه 
با استقبال بسیار خوبی هم مواجه شد. مسیری که در هم جواری تئاتر 
و موسیقی علاوه بر خلق لحظاتی شاد و ســرگرم کننده برای کودکان 
عزیز، مشتمل بر انتقال مفاهیم تربیتی و آموزشی از جمله »بازیافت«، 
»احترام به بزرگ ترها« و مواردی از این دست بدون شعار و کلیشه های 

رایج شد و توانست لحظات خوبی را برای مخاطبان رقم بزند.
این بازیگر و خواننده در بخش دیگــری از صحبت های خود با قدردانی 
از والدین برای حضور در این کنســرت ها تصریح کرد: یکی از مهم ترین 
رویکردهایی که در این کنسرت ها به دنبال آن هستم، معرفی سازهای 
ایرانی و اساساً موســیقی ایرانی به مخاطبان است. البته آنچه ما در این 
کنسرت ها ارائه دادیم، عمدتاً متمرکز بر موســیقی پاپ بود اما در این 
مسیر تلاش کردیم با اضافه کردن ســازهای ایرانی و سازهای مرتبط 
با موســیقی نواحی ایران به تدریج نقش پررنگ تــری را برای معرفی 
سازهای ایرانی طراحی کنیم. از این رو در کنسرت های پیش رو تلاش 
می شــود که مجموعه برنامه هایی بــه صورت کاملًا زنــده و مبتنی بر 
ســازهای ایرانی پیش روی مخاطبان قرار گیرد که مطمئنم می تواند 
با استقبال بچه ها مواجه شــود.وی در پایان با تاکید برنقش مؤلفه های 
آموزشی و تربیتی در این کنسرت ها گفت: در این اجراها تعامل، خنده 
و ســرگرمی، پذیرش مفاهیم تربیتی، همراهی کودکان و مســائلی از 
این دســت برای ما حرف اول را می زند و چه قدر خوب که در این چند 
کنسرت شــاهد تحقق چنین رویکرد تعامل گرایانه ای بودیم. موضوع 
مهمی که آرزو می کنم روزی بتوانم برای همه بچه های ســرزمینم آن 
را اجرا کنم. مســیری که هیچ پلی بکی در آن وجود ندارد و آنچه روی 
صحنه اجرا می شود همچون قلب راستین و پاک بچه ها اجرای واقعی از 

موسیقی است که ساز در آن مهم ترین نقش را دارد. 

قاب

خریدار  مدیرکل هنرهای تجسمی درباره 
آغاز به کار رســمی غرفه ایران در بینال هنر 
ونیز و همچنین بحث نظارت الکترونیکی بر 
گالری ها و برنامه هــای آینده موزه هنرهای 

معاصر تهران توضیح داد.
محمد خراســانی زاده مدیــرکل هنرهای 
تجســمی درباره آغاز به کار غرفه ایران در 
شــصتمین بینال هنر ونیز و شــکل حضور 
هنرمندانی کــه در ایــن دوره بینــال اثر 
دارند، توضیــح داد: در این گونه رویدادهای 
بین المللی که هنرمندان اثر دارند، معمول 
است که به سبب احترام، برای حضور از آنها 
دعوت می شــود و احتمالاً تعــدادی از این 
هنرمندان می توانند حضور داشته باشند که 
ما هم میزبانــی می کنیم. حضور هنرمندان 
زمانی قطعی می شــود که کار صدور ویزای 
آن ها به نتیجه برســد. به همین دلیل ما از 
همه هنرمندان دعوت بــه حضور کردیم و 

انتخاب حضور، با خودشان است.

آغاز به کار رسمی پاویون ایران در 
بینال ونیز با حضور سفیر ایران

وی در مورد آغاز به کار غرفه ایران در بینال 
ونیز بیان کــرد: غرفه ایران در شــصتمین 
بینال هنر ونیز آغاز به کار کرده است و ظهر 
روز گذشته ۸ اردیبهشــت به وقت محلی و 
بعدازظهر به وقت ایران، محمدرضا صبوری 
ســفیر ایران در ایتالیا از غرفه ایران بازدید 
کرد و این حضور به غرفه ایران رسمیت داد، 
چراکه ما بنا نداشتیم برنامه ای برای افتتاح 

غرفه داشته باشیم.
خراســانی زاده تصریــح کــرد: اســتقرار 
دوستان در ونیز برای حضور در غرفه ایران 
در ونیز، کمــی با تأخیر همراه شــد و زمان 
پروازها تغییر کرد؛ یعنی بنا داشــتیم دوم 
اردیبهشت ماه کار غرفه ایران در ونیز شروع 

شود که یک هفته به تعویق افتاد.
وی دربــاره مضمــون غرفه ایــران که به 
کودکان غزه می پردازد، اشاره کرد و گفت: 
مضمون غرفه ایــران، حمایت هنرمندانه از 
مردم مظلوم فلســطین اســت که ماجرای 
داغ ایــن روزهای دنیاســت. در سلســله 
اعتراضاتی که در جای جای جهان نســبت 
به رژیم صهیونیســتی رقم می خــورد و به 
ویژه در دانشگاه های آمریکا شاهد هستیم، 
این جریان در حال همه گیر شــدن است و 
به همین دلیل مــا در ونیز کلــی خواهان 

داریم. در شــهر ونیز به دلیل اینکه ساکنان 
چندانی حضور ندارنــد و غالب افراد حاضر 
از گردشــگران، هنرمنــدان و کیوریتورها 
هستند و همین افراد اعتراضات خودشان را 
به رژیم صهیونیستی به نمایش گذاشته اند، 
لذا مضمون غرفه ما، بسیار برای آنها جالب 

و جذاب است.

مضمون غرفه ایران در ونیز کلی 
خواهان دارد

رئیس پاویون ایران در شصتمین بینال هنر 
ونیز در پاسخ به این پرســش که در دفاع از 
مضمون »کــودکان غزه« چــه می گوید، 
توضیح داد: این یک جریان کیوریتال است 
که مبنای اصلــی آن، ۵ اثــر از هنرمندان 
نقاش تراز اول ایرانی است که همگی درباره 
کودکان غزه کار شــده اســت و در کنار هر 
اثر قطعه شــعری از محمود درویش شاعر 
بین المللی فلســطینی انتخاب شــده که 
متناســب با مضمون اثر است و به چند زبان 

ترجمه شده است. 
در کنار ایــن آثار یــک ارزش افزوده ای هم 
داریم؛ برای مثــال از آینه کاری ایرانی برای 
بازنمایی بیشتر یکی از آثار استفاده کردیم 
به صورتی که بازتابــش آینه ها روی هفت 
قطعه آینه کاری طراحی شــده هنرمندان 
بوشــهری را داریم که در فضایــی تاریک، 

اتفاقی کهکشانی را رقم می زند.
وی ادامــه داد: همچنیــن، بــرای ۵ اثر، 
واقعیت مجازی ساخته شده که مخاطبان 
از طریق عینک هــای وی آر یــا واقعیت 
مجــازی، می توانــد به لایه هــای درونی 
اثر مراجعــه کنند و در فضــای اثر هنری 
حرکت کنند. در مورد اثر دیگری، موشــن 
گرافی داریم که لایه بــه لایه، اثر بازنمایی 
و بازســازی می شــود یا آثار دیگری که به 
کمک هنر چیدمــان، نمایش هایی از این 
دست چیده شده تا آثار تکمیل شوند و در 
نهایت یک روایــت یکپارچه از این اتفاق را 

شکل داده است. 
امیدورایم در بازه زمانی هفت ماهه این آثار 
مورد توجه قرار بگیرد تا هم از حیث هنری 
و هم از حیث مضمونــی بتواند ظرفیت های 

هنری ایرانی را به دنیا معرفی کند.

نظارت بر نگارخانه ها با پرونده 
الکترونیکی

وی در بخش دیگری از این گفت وگو درباره 
بحث نظارت بــر نگارخانه ها و صحبت هایی 
مبنی بــر تغییر سیاســت های قبلی گفت: 
در مورد نگارخانه ها از ســال گذشــته یک 
روند جدی آغاز شــد که با کمک صاحبان 
نگارخانه ها، مجوزهایی که قبلًا صادر شده 
بــود، دارای پرونده الکترونیکی شــدند. بر 

این اســاس، نگارخانه داران به ســامانه ای 
که وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی معرفی 
کرده بود، مراجعــه و مجوز خود را تبدیل به 
مجوز الکترونیک کردنــد. در ادامه فعالیتی 
که پرونــده الکترونیــک نگارخانه ها دارد، 
باید برنامه هــا و محتوای نمایشــگاه هایی 
را که دارند، روی ســامانه بارگذاری کنند. 
در دســتورالعمل فعلــی نگارخانه ها )که 
البته نســخه جدیــد آن کامــلًا بازنگری و 
جامع تر شده است که به وقت خودش ابلاغ 
خواهد شد(، اشــاره شــده که نگارخانه ها 
باید محتوای نمایشــگاه ها را در بازه زمانی 
نزدیک به برگزاری آن، بــه مرکز هنرهای 
تجسمی در سطح تهران و در سطح استانی 
به ادارات کل ارشــاد اعلام کنند که اگر این 
اتفاق نیفتد، خودش یک تخلف محســوب 

می شود.

انواع تخلفاتی که از گالری ها سر می زند
خراســانی زاده درباره موارد تخلف آمیزی 
کــه از برخــی نگارخانه هــا ســر می زند، 
تصریح کــرد: وقتــی محتوایی خــارج از 
ضوابط نمایشــگاهی به نمایش در می آید، 
۲ تخلف اتفاق می افتــد؛ اول اینکه این نوع 
آثار به مرکز هنرهای تجسمی ارائه نشده اند 
و دوم اینکه در حال حاضر مســوؤلیت ارائه 
آثار برعهده نگارخانه داران اســت، چراکه 

خودشان با شــناخت قوانین جامعه باید در 
چارچوب قوانین عمل کنند.

وی تاکید کرد: نکته حائز اهمیت این است 
که اکثر نگارخانه داران تلاش دارند ضوابط 
را رعایــت کننــد و وقتی تعــدادی تخلف 
دیده می شود باید مراعات کنیم به نام همه 
نگارخانــه داران تمام نشــود و این ذهنیت 
نادرست که خارج از ضابطه عمل می کنند، 
تغییر کند. اما برخی موارد تخلف درســت 
اســت و می پذیرم که باید تذکرات از جمله 
به صورت شــفاهی و یا با ثبــت در پرونده 
نگارخانه هــا باشــد و با این گونــه تخلفات 

مقابله شود.

 برنامه موزه هنرهای معاصر تهران 
تا 1404 بسته شد

مدیرکل هنرهای تجســمی در پاســخ به 
پرســش دیگری درباره بازگشت نظم به 
برنامه های موزه هنرهــای معاصر تهران 
گفت: جدول برنامه های مــوزه هنرهای 
معاصر تهران تا ابتدای سال ۱۴۰۴ بسته 
شده است که اتفاقاً در بسیاری از زمان ها 
نیز تک نمایشگاه نیســت، یعنی همزمان 
دو الی سه نمایشــگاه برگزار خواهد شد. 
البته اطلاع رســانی این نمایشگاه ها چون 
باید با نظــارت کیوریتور باشــد، در زمان 
مقتضی اعلام می شــود اما نمایشــگاه ها 
برای ما مشخص است و حتی اگر خودمان 
نیــز بخواهیم برنامــه جدیدی داشــته 
باشیم، باید از ســال ۱۴۰۴ در نظر گرفته 

شود.
خراســانی زاده در پایان دربــاره برگزاری 
بینال ها و جشــنواره ها به ویژه جشــنواره 
»تجســمی فجر« در موزه هنرهای معاصر 
تهران بیــان کرد: اگــر منظــور برگزاری 
نمایشــگاه آثار شــرکت کنندگان است که 
خیر؛ مــوزه هنرهای معاصر تهران شــأنی 
فراتر از شرکت کنندگان دارد. در عین حال 
باید بپذیریم موزه هنرهای معاصر، نگارخانه 
نیست و باید جایگاه موزه ای آن مدنظر قرار 
گیرد و آثار در ســطح خاصی می توانند وارد 
فضای آن شوند. بنابراین امشال هم همچون 
ســال گذشــته که همزمان با »تجســمی 
فجر شــانزدهم« در موزه نیــز رویداد )آثار 
مفاخر هنرهای تجسمی از گنجینه موزه و 
پوســترهای انقلاب( را داشتیم، متناسب با 

شأن موزه عمل خواهیم کرد.  

مدیر جشــنواره بین المللی فرهنگی و هنری امام رضا 
)ع( از ســاخت فیلمی ســینمایی در گونه تاریخی با 

اقتباس از کتاب »از عشق آباد تا عشق آباد« خبر داد.
 به نقل از ستاد خبری بیســت و یکمین دوره جشنواره 
بین المللــی فرهنگی و هنــری امام رضــا )ع(، فرهاد 
قائمیــان مدیر بیســت و یکمیــن دوره جشــنواره 
بین المللــی فرهنگی و هنری امام رضا )ع( از ســاخت 
فیلمی ســینمایی در گونه تاریخی با اقتباس از کتاب 
»از عشق آباد تا عشق آباد« در راستای فرهنگ رضوی 

و جشنواره امام رضا )ع( خبر داد.
فرهاد قائمیان در جلســه دیــدار مدیــران و دبیران 

جشــنواره فرهنگی هنری امام رضــا )ع( با 
محمدمهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی اظهار کرد: ما دوســت و همراهانی 
هستیم که فقط به عشق امام رضا )ع( در این 
جشنواره ها حضور داریم تا کارهای بهتری را 

برای شیفتگان امام هشتم )ع( انجام دهیم.
وی با اشــاره به برگزاری اختتامیه جشنواره 

روســتایی امام رضا )ع( در روســتای »کردر رضوی« 
گفت: مردمــان روســتا خانه های خــود را در اختیار 
جشــنواره و هنرمندان گذاشــته بودند. برای مردمی 
کردن این جشــنواره فضایی ایجاد کردیــم که مردم 

بدانند چه نوع فرهنگ رضوی را می خواهیم 
در بیــن مــردم رواج دهیم. در جشــنواره 
هنرهای نمایشــی، نمایش ها در استان های 
مختلف به صورت اجرای عمومی برگزار شد 

تا برای مردم آشنایی بیشتری داشته باشد.
مدیــر بیســت و یکمیــن دوره جشــنواره 
بین المللــی فرهنگی و هنری امــام رضا )ع( 
با اشــاره به دیگر بخش های جشــنواره اظهــار کرد: 
تلاش شد تمام جشــنواره ها در بین خود مردم باشد و 
امید است مدیران کل فرهنگ در اســتان ها همراهی 
خوبی با این رویداد داشته باشــند. امسال با جشنواره 

فیلم رضوان این بخش از جشــنواره امــام رضا )ع( هم 
فعال می شود که یک فیلم ســینمایی با فرهنگ و نوع 
نگاه ما به فرهنگ رضوی اســت. یک فیلم نامه از کتاب 
»از عشق آباد تا عشــق آباد« اقتباس شده و در راستای 
فرهنگ امام رضا )ع( است و امید است این فیلم از حیث 
بزرگی و تاریخی بودن برای ســال آینده ســاخته شود 
تا بگوییم جشــنواره های امام رضا )ع( به اهداف والای 
خود خواهد رسید.قائمیان ضمن تقدیر از حمایت های 
وزیر فرهنگ، قائم مقام وزیر فرهنگ و بنیاد بین المللی 
امام رضا )ع( بیان کرد: امیدوارم این جشنواره، بهترین 

جشنواره در جهت اشاعه فرهنگ رضوی باشد.

جشنواره

فیلم سینمایی تاریخی در راستای فرهنگ رضوی ساخته می شود

سخنگوی رصتا: 

ممیزی سریال های خارجی پسینی است
خریدار   ســخنگوی مجمع رصتا درباره 
ســریال »حشاشــین« و لزوم حذف آن از 
پلتفرم ها گفــت: ســریال های خارجی در 
مقایسه با ســریال های ایرانی به دلیل اقبال 
بســیار کمتر مخاطب، مشــمول ممیزی 
پســینی هســتند. یعنی اول نمایش داده 
می شــوند و بعداً اگــر ســاترا ملاحظه ای 
داشته باشــد به ســکوهای نمایش خانگی 
اعلام می کند که فلان ســریال را اصلاح و یا 
در مواردی خاص شــبیه سریال حشاشین 

حذف کنند.
پخش سریال حشاشــین به دلیل تحریف 
تاریخ و نمایش چهره ای نادرســت از ایرانی 
ها به بهانه روایت تاریخ اسماعیلیه از شبکه 

نمایش خانگی ممنوع شد.
مهدی ســیفی، مدیرکل نظارت و تطبیق 
ســاترا گفت: سریال حشاشــین محصول 
کشور مصر است و روایت آن از تاریخ اسلام 
متضمن تحریف های فراوانی اســت که به 
نظر می رســد با رویکرد سیاسی مغرضانه 
تولید شــده اســت. بر همین اساس طبق 
نظر شــورای صدور مجوز ســاترا انتشــار 
سریال حشاشــین )The Assassins(، در 
رسانه های صوت و تصویر فراگیر ایران مورد 

تایید نیست.
ســامان مراد حسینی، ســخنگوی مجمع 
رصتا اظهار کرد: تنظیم گری ســاترا، یک 
تنظیمگری هوشمندانه  اســت و با توجه به 
اینکه رفتــار مخاطبان ســکوهای نمایش 

خانگی در ایــران به این صورت اســت که 
معمــولاً از ســریال های ایرانی اســتقبال 
می کنند، سریالهای ایرانی مشمول ممیزی 

پیشینی هستند. 
آیین نامه محتوایی ساترا به تمام سکوهای 
شــبکه نمایش خانگی ابلاغ شــده اســت 
و رســانه های نمایش خانگی خودشــان 
موظف هستند آیین نامه محتوایی ساترا را 
اعمال کنند و نظارت پسینی به معنای عدم 

نظارت نیست.
وی افــزود: طبق خود اظهاری ســکوهای 
شــبکه نمایش خانگی در حــال حاضر در 
میان ســریال های خارجــی، پرمخاطب 
ترین سریالهای خارجی در سکوهای ایرانی 
برخی ســریال های ترکی، کره ای و هندی 

هستند.
ســخنگوی مجمع رصتا با اشاره به تصمیم 
ساترا بیان کرد: ساترا هوشــمندانه تلاش 
می کند اعلام رســمی ممنوعیت سریال در 
زمان مناسب صورت پذیرد تا تأثیر معکوس 
نداشته باشد و اعلام ممنوعیت یک سریال 
باعث افزایش اســتقبال مخاطب نسبت به 
آن ســریال و مشاهده ســریال از سکوهای 

خارجی نشود. 
یکــی از مأموریت هــای ســاترا در حوزه 
تنظیمگری اجتماعی این اســت که وقتی 
یک سریالی قرار اســت ممنوع شود قبل از 
ممنوعیت داده های لازم در اختیار نخبگان 
و رســانه های جمعی قرار گیرد تا زمانی که 

ســریال ممنوع می شود شــاهد همراهی 
نخبگان و رسانه های جمعی باشیم .

مراد حسینی ادامه داد: در نهایت باید توجه 
داشــت که اعلام ممنوعیت یک ســریال 
تصمیمی مهم اســت که در شورای صدور 
مجوز ساترا با حضور نمایندگان دادستانی 
کل کشور، وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، 
سازمان صدا و سیما، نماینده مجمع رصتا و 
اعضای حقیقی شورا أخذ می شود و این نوع 
تصمیمات معمولاً با اجماع اعضای شــورا 
شکل می گیرد و پس از آنکه سریالی ممنوع 
اعلام می شــود دادســتانی از انتشار آن در 

سکوهای داخلی جلوگیری می کند.
امید علی مســعودی؛ عضو شــورای سواد 
فضای مجازی ســاترا نیز درباره این سریال 
و لزوم حذفــش از پلتفرم هــا گفت: پخش 
سریال حشاشین محصول شبکه تلویزیونی 
مصر از ماه مبــارک رمضان از این شــبکه 
و پلتفرم هــای نمایش خانگــی در ایران و 
کشــورهای عرب زبان آغاز شد و همچنان 
این سریال در حال کســب مخاطب بیشتر 
از طریق ســکوهای نمایش خانگی اســت. 
سریال حشاشــین با بودجه ای ۱۲ میلیون 
دلاری ساخته شــده و یکی از پرخرج ترین 
سریال های تاریخ کشــورهای عرب زبان به 

شمار می رود.
این اســتاد تمام دانشگاه ســوره در ادامه 
یادآور شد:برجســته کــردن فرقــه ها از 
پروژه هــای مهــم صهیونیســم جهانی به 

شــمار می رود و تصور می شــود که تولید 
و پخش چنین ســریال پر هزینــه ای نیز با 
همین سیاست ها همســو باشد. این سریال 
با پخش در ایام ماه مبــارک رمضان که ماه 
همدلی مســلمانان اســت، ســعی کرد تا 
اختلافات مذهبــی مســلمانان را به تبلور 
بکشد. یکی از اهداف سریال حشاشین این 
بود که ترور و سرآغاز ترور را به ایرانی ها ربط 
دهد. شــاهد این نظریه آن است که در این 
سریال شهرهای ری، قم و اصفهان را منشاء 

تروریست معرفی میکند.
مســعودی در ادامه تصریح کــرد: تولید و 
انتشار این سریال که از نظر تاریخی محلی 
از اعراب ندارد و اشــکالات ریز و درشتی به 

فیلنامه آن وارد است در پلتفرم های نمایش 
خانگی ایرانی همراه با انتشار در پلتفرم های 
عرب زبان، این ضرورت را بیشتر از گذشته 
مطرح کرد که لازم است انتشار تمام سریال 
های خارجی نیــز همچون ســریال های 
داخلی ناچار به اخذ مجوز از سازمان تنظیم 
مقررات رســانه های صوت و تصویر فراگیر 

در فضای مجازی )ساترا( شود.
نایب رییس انجمن سواد رســانه ای ایران 
در پایان خاطر نشــان کرد: قطعا پیشگیری 
بهتر از درمان اســت و چنانچه سریال های 
خارجی قبل از پخش ممیزی شوند، این امر 
آســیب کمتری برای خانواده های ایرانی 

خواهد داشت.
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یادداشت

میدان

اوستون اورونوف در دیدار پرسپولیس برابر آلومینیوم 
اراک باز هم عملکرد درخشانی داشت.

 در مرحله یک هشــتم نهایی جام حذفی، پرسپولیس 
میهمان آلومینیوم اراک بود و پس از تســاوی ۴-۴ در 
۹۰ دقیقه و وقــت اضافه، در ضربات پنالتی شکســت 
خورد و وداع تلخی با جام حذفی داشــت. یکی از نکات 
این بازی گلزنی و درخشــش دوباره اوستون اورونوف، 
ستاره ازبکســتانی پرســپولیس بود که در هفته های 
اخیر یکی از بهترین نفرات پرســپولیس بوده اســت؛ 
ســتاره ای که خروج او از ترکیب پرســپولیس پیش از 

پایان مســابقه، روی عملکرد سرخ پوشــان 
تاثیرگــذار بود.اوســتون اورونــوف یکی از 
خریدهای زمستانی پرسپولیس بود که پس 
از جام ملت های آســیا به این تیم پیوست. او 
که در لیگ قهرمانان آسیا عملکرد درخشانی 
با لباس نوفباخور داشــت، از زمان حضورش 
در پرسپولیس هم عالی ظاهر شده و جایگاه 

ثابتی در ترکیب اصلی این تیم به دست آورده است.
وینگر ازبکستانی ســرخ ها در ۹ بازی لیگ برتر و جام 
حذفی برای این تیم بــه میدان رفته و ۳ بــار گل زده 

اســت. او به جز دیدار با صنعت نفت آبادان، 
در دیگر بازی های خود از ســایت »متریکا« 
نمره ای بالاتر از ۷ گرفتــه و به جز گلزنی، در 
روند بازی پرسپولیس هم تغییر محسوسی 
ایجاد کرده است. پرســپولیس در نیم فصل 
دوم با حضور اورونوف هرگز شکست نخورده 
و به جز بازی با اســتقلال، در دیگر دیدارها با 
۳ امتیاز زمین مســابقه را ترک کرده است. حضور این 
ستاره ازبکستانی حتی باعث شــده دقایق بازی سعید 
صادقی و وحید امیری، ۲ وینگر کلیدی پرســپولیس 

هم به شکل محسوســی کاهش پیدا کند و عملکرد او 
حتی در اوج گیری دوباره مهدی ترابی هم نقش مهمی 
ایفا کرده است.ســتاره ازبکســتانی در شرایطی راهی 
پرسپولیس شــد که پیش از آن اســتقلال به صورت 
جدی پیگیر خریــد او بود و حتی گفته می شــد با این 
باشگاه به توافق نهایی هم دست پیدا کرده است. با این 
حال مشکلات داخلی اســتقلال و اختلافات کادرفنی 
و مدیریت باعث شــد پرســپولیس بتواند اورونوف را 
از رقیب خــود هایجک کند و یک ســتاره تمام عیار به 

ترکیب این تیم اضافه شود. 

پرسپولیس

خریدار  ســرمربی تیــم ملــی والیبال 
برنامه هایــش برای هدایت ایــن تیم در راه 
رسیدن به سهمیه المپیک و حضور در لیگ 
ملت ها را تشــریح کرد و گفت: می خواهیم 
در بهترین اتفاق را بــرای والیبال ایران رقم 

بزنیم.
 »موریــس موتا پائز« ســرمربی جدید تیم 
ملی والیبــال ایران هفته گذشــته به ایران 
آمد تا تمرینات ملی پوشان را از نزدیک زیر 
نظر بگیرد. مســابقات لیگ ملت ها آخرین 
فرصــت بلندقامتــان ایران برای کســب 

سهمیه در المپیک پاریس است.
پائز صبح  دیروز یکشنبه در نشست خبری 
که به میزبانی کمیته ملــی المپیک برگزار 
شد، ضمن تشریح برنامه هایش، به سوالات 

خبرنگاران پاسخ داد.

می خواهیم مهمترین اتفاق را رقم 
بزنیم

پائز در ابتــدای این نشســت خبری گفت: 
خیلی خوشحال هستم که در ایران حضور 
دارم. به تازگی کار را شروع کردم، همکاری 
نزدیک با مرادی دارم که این موضوع اهمیت 
زیادی دارد. ما با قلب و عشق تمام توان خود 
را به کار گرفتیم تا بتوانیم در این تابســتان 
به مهمترین اتفاق که آن هم کسب سهمیه 

المپیک است، برسیم.

چرا برزیلی - فرانسوی هستید؟
وی در واکنش به اینکه دلیــل اینکه به پائز 
گفته می شــود مربی برزیلی - فرانســوی 
چیســت، گفت: متولد برزیل هستم ریشه 
وخانواده ام آنجا حضور دارند. ۳۷ سال قبل 
به همراه همسرم برای بازی به فرانسه رفتم 
و با مربیان خوبی آنجا آشنا شدم. سه فرزندم 
در فرانسه متولد شدند اما اصلیت برزیلی را 
حفظ کــردم . هم فرهنگ برزیل و فرانســه 
را گرفتم و از نظر ورزشــی هم تجربیات دو 
کشور را کســب کردم و امیدوارم هر دورا به 

ایران منتقل کنم.

شناخت از والیبال ایران
پائز در مورد شــناختش از والیبــال ایران 
قبل و بعد از حضــورش در ایران افزود: همه 
دنیا می دانند کیفیت والیبــال ایران عالی 
اســت و چه بازیکنان خوبی دارد. از قبل هم 
می دانســتم و الان هم حس فوق العاده ای 
دارم. ایران در سطح پایه هم بازیکنان بسیار 
با کیفیتی دارد. عشــق زیادی برای بازی در 
تیم ملی کشورشان دارند. مأموریت آسانی 
نداریم اما همه بــاور داریم تحقق این هدف 
امکان پذیر است و من حس خوبی دارم که 

در این هدف تیم را رهبری می کنم.

با چالش غیبت ستاره ها چه می کنید؟
پائز در پاسخ به این سوال که چطور با چالش 
نبــود بازیکنان ســتاره در ترکیب تیم ملی 
کنار می آید، گفت: به نظــرم نبود بازیکنان 
ســتاره خیلی مهم نیســت، عقیده من به 
ساختن تیم اســت، از دو سال پیش همین 
بازیکنان هم در ترکیب تیم حضور داشتند 
اما نتیجه خوبی نگرفتند. ســیکل آمادگی 
برای المپیک ۴ سال است و ما می دانیم که 
زمان زیادی نداریم. به نظر من هر بازیکنی 
باید این باور را داشــته باشد که با تمام توان 
برای تیم ملی تلاش کند، هــر بازیکنی که 
این باور را نداشته باشد به درد ما نمی خورد. 
امیدوارم تابستان امسال اتفاق خوبی برای 

والیبال ایران رقم بزنیم.

باور نمی کنم سفارش شده باشم
وی در پاســخ به این ســوال که آیــا مربی 
سفارش شده به فدراســیون والیبال ایران 
اســت، عنوان کرد: من بــاور نمی کنم این 
مســاله تأثیری در انتخاب من داشته باشد. 
من رزومه خــودم را دارم. مــن در برزیل، 
فرانســه و ژاپن کار کــردم. البتــه که در 
فدراســیون جهانی افراد برزیلی هستند اما 
من فکر نمی کنم آنها علاقــه ای به این کار 
داشــته باشــند. رزومه من مشخص است، 
من ۲۵ مقام در ســه قاره به دســت آوردم. 
در والیبال ساحلی کار کردم. با فرهنگ ها و 
تیم های مختلف کار کردم، قطعاً تجربه من 
مهمتر اســت و مطرح کردن این مسائل بی 
احترامی به فدراسیون والیبال است. ضمن 

اینکه من اعتقــادی به معجــزه در ورزش 
ندارم. مــا می دانیم کار ســختی پیش رو 

داریم و رقبا هم در تلاش هستند.

واکنش نایب رئیس فدراسیون 
والیبال

وحید مــرادی در واکنش بــه این موضوع 
گفت: چند با فابیو در لوزان جلســه داشتم، 
وقتی از آقــای فابیو ناامید شــدیم و چند 
مربی هم از دســت دادیم. از فابیو و چند نفر 
دیگر ســوال کردم که اگر کسی می تواند به 
والیبال ایران کمک کند به ما معرفی کنند. 
فابیو از دیگر همکارانش هم پرســید اما ما 
هیچ پیشــنهادی از آنها دریافــت نکردیم. 
پائز را بــه خاطر ســوابق او انتخاب کردیم، 
مربی جنگنده ای اســت و توجه او به حقایق 
و ظرفیــت والیبال ایــران اســت. یکی از 
پیشکسوتان اسم او را به ما گفت، در دنیای 
حرفه ای بحث ســفارش مربی اصلًا مطرح 

نیست.

بازیکنان تیم ملی چگونه انتخاب 
شدند؟

ســرمربی تیم ملی والیبال ایــران راجع به 
بازیکنانی که الان در اردو هستند در انتخاب 
آنها چقدر نقش داشته است، تاکید داشت: 
همیشــه به توصیه ها گوش می دهم ولی در 
۲ ماه اخیــر در اوکراین بــودم و مربی گری 
می کردم، زمان کمی داشتم اما بیش از حد 
ممکن بازی ها را دیدم تــا حدی که کمبود 
خواب پیدا کــردم. باید هــم در ایران و هم 
اوکراین کار می کردم. لیســت تیم ملی بر 
اســاس عملکرد گذشــته بازیکنان هست. 
۲ تورنمنت زیر ۲۱ ســال و یکی دیگر را از 
نزدیک دیــدم اما بازی های لیــگ ایران را 

تقریباً دنبال کردم.
اطلاعات و همکاری با دســتیار برزیلی ام و 
پیمان اکبری دارم کــه اطلاعاتی گرفته ام. 
در لیگ جهانی با تیم ملــی برزیل به ایران 
آمده بــودم و شــناختی از مربیــان ایرانی 
داشــتم. قطعاً وقتی از نزدیک با بازیکن کار 
می کنیــم، ارزیابی دقیق تــری از بازیکنان 
خواهیم داشــت. زمانی که مربی ای را برای 
کادرم انتخاب کردم، یعنی بــه کارش باور 
دارم. شیوه و ســبک کاری من این است که 
تمام نظرات را می شــنوم و تمام تصمیمات 
و مســئولیتش بــا مــن اســت. از تصمیم 
نمی ترسم. گذشــته را می دانیم اما والیبال 
ایران وارد فصل جدیدی از خودش شــده و 

باید تمرکزمان روی فصل جدید باشد.

واکنش به اختلاف با پیمان اکبری
وی در رابطه با اختلاف نظر با پیمان اکبری 
و بازیکن ســالاری در تیــم ملــی والیبال 
خاطرنشان ســاخت: مهم ترین چیز درباره 
کادر فنی این اســت که توانمندترین افراد 
با بالاترین کیفیت را بیاوریم. بدنســازمان 
را می شناســم و کارش در برزیل فوق العاده 
بوده که در المپیــک ۲۰۱۶ ریو هم خیلی 
بازیکنان به این بحث اذعان داشتند. درباره 
لئوناردو که در کسب ســهمیه جهانی با او 
حضور داشتیم و در فینال قهرمان شدیم. از 
نظر فرهنگی بین برزیل و آرژانتین همیشه 
رقابت هســت و برای فقط فوتبال نیســت. 
معیار انتخاب دســتیاران ایرانی هم همین 

اســت. اکبری به لحاط توان مندی و رزومه 
مشــخص اســت و همه می دانیم. از طرف 
فدراسیون بود و باید از همین راه هم می بود 
چون من هر روز در ایران نبودم که عملکرد 
مربی را رصد کنم. صددرصد با این پیشنهاد 
فدراســیون موافق بودم. شاید اختلاف نظر 
در هر مســیری باشــد اما کلید پیشرفت، 

همین است. نیاز به این اختلاف نظر دارم.

نمی خواهم یک پائز دیگر کنارم باشد!
وی تاکید کرد: فدراسیون هم باید نگاه های 
مختلف را به مــن بدهد ولی من تصمیم گیر 
هســتم. نمی خواهم یک پائــز دیگر روی 
نیمکت کنارم باشد، کسب را می خواهم که 
وقتی کار گره خورد یک نظر متفاوت بدهد. 
نقش اکبری در اردوی ما از وقتی شروع شد 

که ۳ هفته پیش، و مهم است.

رئیس تیم باید مشخص شود
پائــز در مــورد معضــل بازیکن ســالاری 
در ترکیــب تیــم ملی عنــوان کــرد: در 
پاری ســن ژرمن امباپــه را داریــم، جای 
دیگر هم ســتاره داریم اما باید مشــخص 
شود رئیس تیم کیســت. من از بقیه قوی تر 
نبوده ام اما همیشــه بــه بازیکنانم اهمیت 
داده ام و می دانســتند من آن ها را دوســت 
دارم. شیوه کارم باعث شــده بگوییم تیم از 
همه چیز مهم تر است. در زمان کم نمی شود 
تغییرات اساســی در والیبال ایران داشــته 

باشیم.

همکاری با کره جنوبی بعد از المپیک
وی در مــورد عقد قــراردادش بــا تیم کره 
جنوبی گفت: امیدوارم قــرارداد من با کره 
جنوبی بعد از المپیک باشــد چــرا که باور 
دارم با تیم ایران به ســهمیه می رسیم، اما 
در مورد کار با کره جنوبــی تجربه جدیدی 

خواهم داشت.

ممکن است فهرست بازیکنان
 تغییر کند

ســرمربی تیم والیبال در مورد تعییر لیست 
بازیکنــان عنوان کرد: در مورد لیســت هم 
ممکن است تغییراتی داشته باشیم. برخی 
بازیکنان جوان هســتند. در پســت پاسور 
بازیکنــان خوبی داریــم اما ما بــه بازیکن 
باتجربه هم نیاز داریم، آمادگی جســمانی 
بازیکــن هم مهــم اســت، الان نمی توانم 
بگوییم تغییراتی خواهیم داشــت. در این 
ســه روز اطلاعات جدیدی به دست اوردم، 
لئوناردو به تیم ما اضافه خواهد شــد و قطعاً 

ارزیابی های خوبی خواهیم داشت.

اعتماد به نفس نفر اول را دارم
پائز در پاسخ به این سوال که با کدام مربیان 
بعد از حضورش در ایران مشورت کرده است 
و اینکه او تجربه ملی ندارد و همین موضوع 
کار را ســخت نمی کند، گفت: من سرمربی 
تیم ملی والیبال فرانســه به عنوان نفر اول 
بودم البته در بخش بانوان. من در ســمتی 
که هســتم اعتماد بــه نفس کامــل دارم و 
می دانم توانایی کامــل دارم. همه مربیانی 
که ایران بوده را نمی شناســم، اما با الکنو و 
ولاســکو و کولاکوویچ ارتباط داشــتم ولی 
جلســه خاصی در مورد حضورم در ایران با 

این مربیان نداشتم. بیشــتر خودم در مورد 
ایران تحقیق کردم، من تمرینات بازیکنان 
را از نزدیــک دیــدم و روحیــه جنگندگی 
ولاسکو را در بازیکنان ایران دیدم. ما در یک 
برهه تاریخی هستیم که باید اتفاقات خوبی 

رقم بزنیم.

در ورزش نمی توان قول داد
ســرمربی تیم ملی والیبال در مورد شانس 
کسب ســهمیه المپیک و بزرگ نمایی در 
مورد این موضــوع عنوان کــرد: در ورزش 
کســی نمی تواند قول بدهد. آن چیزی که 
من قول دادم این بود که تمام تلاشــم را به 
کار بگیرم و با عشــق کار کنم. آن چیزی که 
شفاف است اینکه همه در کنار هم کار کنیم 
تا نتیجه خوبی کسب کنیم و اگر نشد قطعاً 
حریف مــا قوی تر بوده اســت. عامل ذهنی 
مهم ترین فاکتور ذهنی بازیکنان است و به 
نظرم ایرانی ها بســیار جنگنده هستند. تیم 
ایران با برخی تیم هــا رقابت دارد و قطعاً اگر 
فشار روی ما زیاد اســت آنها هم تحت فشار 

هستند.

واکنش به بودن سایه ولاسکو
پائز در مورد سایه ولاسکو روی مربیانی که 
به تیم ملی والیبال ایــران می آیند، عنوان 
کرد: افراد مختلفی به عنوان مربی خارجی 
در ایــران کار کردند و من بــرای همه آنها 
احترام قائل هســتم. اما من فلســفه کاری 
خودم را دارم که هیچ کس بالاتر یا پایین تر 
از من نیســت. من وظایف خــودم را انجام 
می دهم. می دانم که هــواداران، بازیکنان 
و فدراســیون والیبال احترام خاصی برای 
ولاســکو قائل هستند اما شــبه خاصی در 
ذهن من نیســت که من را تحت تأثیر قرار 
دهد. اگر بازیکنان از او آموخته هایی داشتند 
از آن استفاده می کنیم. مربیان دیگر هم به 
بازیکنان آموخته هایی داشتند که باید از آن 
اســتفاده کنیم. من به این مسائل توجهی 
نمی کنم. ولاسکو مربی خوبی است اما این 

موضوع تأثیری در کار من ندارد.

اگر کسی با من مخالف است نیاید
ســرمربی تیم ملــی والیبــال در خصوص 
مقابله با چند دســتگی هایی کــه قبلًا رخ 
می داد، بیان داشــت: اگر بخواهیم کســب 
ســهمیه المپیک کنیم، این شــیوه انتقاد 
و معضل درست نیســت. اگر کسی با شیوه 
کارم مخالف اســت، بهتر اســت نیاید. اگر 
کسی پذیرفت، دیگر انتقاد معنی ندارد. در 
لیگ ملت ها هدف مان تاریخ ســازی است و 
باید گذشــته را فراموش کنیم. در جلساتی 
که داشتیم، گفتم درک نمی کنم با توجه به 
شــناختی که از تیم ملی ایران دارم، توانایی 
بازیکنان متناســب با جایگاه شان نیست. 
انتقاد بــه مربی و فدراســیون اتفاق جالبی 
نیســت. الان در ایــن برهه زمانــی انتقاد 
یعنــی اتلاف وقــت. باید بیش از گذشــته 
کنار هم باشــیم و بعد از VNL باید در این 
باره صحبت کنیم. قبل از شــروع مسابقات، 
این انتقادات درست نیست. ما زمان زیادی 
نداریم. در مربی گری نتیجه مهم تر از شیوه 
بازی است. این فشار مرا اذیت نمی کند. من 
فشار مربی گری والیبال را دوست دارم چون 
یک شانس مثبت برای من است. اگر فشاری 

روی من نباشــد، پیشــرفت نمی کنم. من 
عاشق فشارم.

چرا موسوی و غفور نیامدند
پائز در مورد عدم حضور موســوی و غفور در 
ترکیب تیم ملی عنوان کرد: این دو بازیکن 
قطعاً کیفیت بالایــی دارند اما وقتی بازیکن 
احساس می کند که در این شرایط آمادگی 
لازم را در تیم ندارد، قابل درک است. من به 
جایگاه هــر دو احترام می گــذارم و اگر با ما 
بودند بســیار ب ما کمک می کردند. اما من 
صداقت آنها را در مورد عدم امادگی شــان 
تحســین می کنم. این موضوع برای ما مهم 
اســت چون زمان کمــی داریــم. حریفان 
سرســختی داریم و بازی مقابــل تیم های 
صربستان و کوبا برای ما مهم و بسیار تعیین 
کننده اســت. من تشــکر می کنم که آنها 

صادقانه با ما صحبت کردند.

مأموریت غیرممکن چه می شود؟
ســرمربی تیم ملی والیبال در پاسخ به این 
ســوال که چه اتفاقی افتاد که این مأموریت 
غیرممکــن در تیم ملــی والیبــال ایران را 
برعهده گرفت، گفت: ایــن مأموریت برای 
همه تیم ها ســخت و غیرممکن است چون 
امتیــازات به هــم نزدیک اســت. بازی ها 
پایاپایی است. من گفتم عاشق فشار هستم 
به این خاطر که هدفمند می شــوی و بهتر 
کار می کنی. من چــرا کار در ایران را در این 
برهه قبول کردم چون حس کــردم کار ما 
عشق اســت. من حس خوشبختی می کنم 
که در والیبال کار می کنم. این عشــق از ۸ 
ســالگی زمانی که با پدرم و عمــوم والیبال 
بازی می کردم در من متولد شد. می خواهم 
این عشــق را به بازیکنان منتقل بدهم. کار 
و مســئولیتم این اســت که این عشق را به 
بازیکنان منتقــل بدهم و بــرای آن آنها را 

آماده کنم.

ستاره مهم است اما...
ســرمربی تیم ملی والیبال در پاسخ به این 
سوال که اکنون با نبود ســتاره ها تیم ملی 
تجربــه لازم را در المپیــک دارد، تصریح 
داشت: وقتی بحث ســتاره ها هست، شاید 
نتوانســتم خــوب توضیح بدهم. ســتاره 
مهم اســت امــا تعریف مــن از جایگاهش 
اهمیت دارد. مــن ســتاره را در قالب تیم 
بیان می کنم. بازیکن ســتاره باعث می شود 
هم تیمی هایــش بهتر بازی کنند. ســتاره 
این نیســت که قــرارداد بالاتری بســته، 
ما به این ســتاره ها نیازی نداریــم. در تیم 
ملی به ارزش های درســت نیاز داریم. من 

ستاره هایی با این روحیه و نگاه می خواهم.

همیشه شفاف هستم
پائز درپایــان گفت: من خیلی خوشــحال 
و مفتخر هستم که این عشــق را همه با هم 
به اشــتراک بگذاریم. البته همیشه نظرات 
با هم یکسان نیســت و همین موضوع باعث 
پیشرفت می شود. راه ارتباطی من همیشه 
با شما باز اســت البته طبیعی است که این 
راه ارتباطی باید با هماهنگی فدراســیون 

والیبال باشد.

توضیحات وحید مرادی
مرادی در پایان گفت: آقــای پائز به تمامی 
سوالات پاسخ دادند اما نکته جالب این بود 
که گاهی اوقات برخی ســوالات حاشیه ای 
و کنایه آمیــز بود اما او فقــط روی موضوع 
جنگندگــی تاکید داشــت. مــا در مقطع 
حساسی هســتیم و زمان را از دست دادیم 
و همه ایــن موضوعــات را می دانیــم، اما 
گذشــته ها گذشته اســت. الان باید انرژی 
مثبت بدهیم، نیاز اســت کــه ۸۰ میلیون 
ایرانی تیم را حمایت کنند. الان موقع انتقاد 
و غلط گرفتن نیســت. قرار نیست تیم ملی 
والیبال به برخی بازیکنان متصل باشد. این 
بازیکنان بسیار با غیرت هستند و در تعامل 
با فدراســیون این اجازه را خواستند که در 
این مقطع در تیم ملی نباشــند. این نه است 
و نه اختلاف. تیم ملی بایــد با روحیه بالا در 
مسابقات شرکت کند تا نتیجه بگیرد. عامل 
پیروزی ذهن برنده اســت.امیدوارم همه به 
این مسؤلیت توجه داشــته باشیم و شاهد 

حضور تیم در المپیک پاریس باشیم.

درخشش شگفت انگیز اورونوف؛ توقف ناپذیر مثل هدیه زمستانی پرسپولیس

خصوصیات الزامی برای اعضای هیات مدیره 
سرخابی ها پس از واگذاری

صادق رئیســی کیا   از دیدگاه موازین حاکمیت شرکتی و مدیریت 
حرفه ای برای عضویت در هیات مدیره یک بنگاه اقتصادی ، نام ها مهم 

نیستند بلکه رسم ها و خصوصیات مهمند.
به همین بهانه ، برخــی از مهمترین خصوصیــات الزامی برای اعضای 

هیات مدیره سرخابی ها پس از واگذاری آنها را برمی شماریم.
برای عضویت در هیات مدیره ســرخابی ها نام ها مهم نیستند بلکه دارا 

بودن این خصوصیات مهم است:
تعهد و تجربــه برای پیاده ســازی و نهادینه کــردن موازین حاکمیت 

شرکتی در سرخابی ها
برخــورداری از دانــش و تجربــه برای راهبــری ســرخابی در صدر 

باشگاه های آسیایی.
برخورداری از تعهــد و تجربه برای کار گروهی در هیــات مدیره توام با 

برخورداری از استقلال فکری و رفتاری.
این توانمندی که عضو هیات مدیره بتواند بطــور همزمان از یکه تازی 
در هیات مدیره یا تماشــاچی بودن در هیات مدیره پرهیز کند نزد هر 

کسی نیست.
مالکان سرخابی ها باید کســانی را عضو هیات مدیره سرخابی ها کنند 

که عملا و آشکارا این توانمندی را داشته باشند.
مربیگری نســبت به مدیرعامل و تیم اجرایی با تاکید بر اینکه خود را به 

هیچ وجه ، رقیب و جانشین مدیرعامل باشگاه ، تصور نکنند.
عضو هیات مدیره ســرخابی هــا باید مربی مدیرعامل باشــد نه رقیب 

مدیرعامل.
اعضای هیات مدیره و بویژه رئیس هیات مدیره ســرخابی ها باید راهبر 

مدیرعامل باشند نه در کمین جانشینی مدیرعامل.
ترکیب اعضای هیات مدیره سرخابی ها باید برخوردار از دانش مدیریت 
، اقتصاد ، حقوق ، مالی و پولی و بورســی ، جامعه شناســی ، بازاریابی ، 

فناوری اطلاعات ، ورزشی ، رسانه و ارتباطات باشند.
مدیران سیاسی و جناح باز ، قومیت گرا ، ترسو و بی شهامت ، آنارشیست 
، بی قید در ابعاد اجتماعی و مالی و اجرایی و همچنین مدیران پروازی و 

ابوالمشاغل ها، در این ترکیب نباید بکار گرفته شوند.
فاقد تضاد منافع با باشگاه و ذینفعان

برخورداری از درک و شناخت و همچنین تعهد به پایش مستمر نسبت 
به باشــگاه ها و لیگ های رقیب و وضعیت رقابت در ســطوح داخلی و 

آسیایی.
تعهد بــه پرهیز از شــهوت و شــهرت رســانه ای و دوری از رفتارهای 

رسانه ای نسنجیده
تجربه و نیز تعهد به پیاده ســازی نظام شــفافیت مالی و اطلاعاتی در 

سرخابی ها

به شرط ماندن مرد برزیلی
دو بازیکن خارجی لیگ برتری در سبد خرید 

تابستانی پرسپولیس
ســرمربی برزیلی پرســپولیس در صورت تمدید قراردادش خواستار 

جذب دو بازیکن خارجی شاغل در لیگ برتر ایران است.
رقابت های لیگ برتر فوتبال کشــور در فصــل ۱۴۰۳-۱۴۰۲ به اوج 
حساســیت خود در صدر و قعر جدول رســیده اســت تا تمرکز تیم ها 
روی بازی های پیش رو باشد.با این حال نیمکت برخی تیم ها همچون 
پرســپولیس که با ابهــام درباره ادامه همــکاری بــا کادر فنی و حتی 
بازیکنان تأثیرگذار خود روبروست باعث شــده تا دست اندرکاران این 

تیم نیم نگاهی به فصل آینده داشته باشند.
اوسمار ویه را سرمربی برزیلی فعلی سرخپوشان پایتخت که در آستانه 
تمدید قرارداد بــا این تیم قــرار دارد در صورت مانــدن در رأس کادر 
فنی پرسپولیس دنبال جذب بازیکنان باکیفیت شــاغل در لیگ برتر 
ایران اســت. او نه تنها چند بازیکن ایرانی را برای تقویت پرســپولیس 
در نظر دارد بلکه دو بازیکــن خارجی که در نیم فصــل دوم آمار گل و 
پاس گل های مطلوبی داشــته اند نیز قصد دارد در سبد خرید تابستانی 
خود رونمایی کند.این دو بازیکن در پایان فصــل بازیکن آزاد خواهند 
شد و می توانند پیشــنهادات خود را مورد بررســی قرار دهند.این در 
حالی است که ســرخ ها برای جذب بازیکن خارجی با محدودیت هایی 
به دلیل آئین نامه نقل و انتقالاتی روبرو هستند و برای جذب هر بازیکن 
خارجی چاره ای جز کنار گذاشــتن یک بازیکن فعلی ندارند.سرمربی 
پرسپولیس برای حفظ تمرکز بازیکنان تیمش قصد دارد لیست خرید 
و مازاد خود را بــا پایان رقابت های فصل جاری لیــگ برتر ارائه کند که 

باید مورد تأیید رضا درویش مدیر عامل باشگاه نیز قرار بگیرد.

آگهی اختصاصی موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر ماده ۳ و ماده ۱۳ 

آئین نامه قانون تعیین تکلیف
شناسه آگهی: 1693598

برابر رای شماره 1402603120010050۹0 و رای اصلاحی شماره 140260312001013050 
هيئت موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی تصرفات مالکانه بلا معارض کلاسه 1402114412480000106 تقاضای خانم زينب 
شهرکی به شماره شناسنامه 88 و کد ملی 2122871636 صادره از گرگان فرزند حاجی در در 
ششدانگ يک قطعه زمين با بنای احداثی با نضمام 47 سهم مشاع از 48 سهم ششدانگ عرصه 
که مابقی سهام آن وقف است بمساحت 153/25 متر مربع از پلاک شماره 125 - اصلی واقع 
در اراضی تاريکی بخش دو حوزه ثبت گرگان طبق رای صادره حکايت از انتقال از مالک رسمی 
سيدضيا مفيدی به متقاضی دارد. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله پانزده روز 
آگهی ميشود از اين رو اشخاصی که نسبت به صدور سند مالکيت متقاضی اعتراض داشته باشند 
ميتوانند از تاريخ انتشار اولين آگهی بمدت دو ماه اعتراض خود را با ذکر شماره پرونده به اين اداره 
تسليم و پس از اخذ رسيد ظرف مدت يکماه از تاريخ تسليم اعتراض به مرجع ثبتی دادخواست 

خود را به مرجع ذيصلاح قضائی تقديم نمايد.
تاريخ انتشار نوبت اول 1403/01/26 
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/02/10

مهدی شاه مهری سرپرست اداره ثبت اسناد واملاک منطقه یک گرگان 
از طرف غلامرضا قاسمی

مفقودی
روغنی  سفيد  رنگ  صبا  پرايد  سواری  سبز  برگ 
002۹2828وشاسی  موتور  شماره  1381به  مدل 
S1412280757844وشهربانی ايران ۹5_23۹ل14به نام 

حسين پودينه مفقود واز درجه اعتبار ساقط ميباشد.
یزد



استان

کرمانشاه-حســنا فخارزاده    نماینده ولی فقیه در 
اســتان و امام جمعه کرمانشاه با بیان نقش و اهمیت 
کارگــران در رونــق تولیــد و پیشــرفت جامعــه؛ اســاس 
و بنــای توســعه کشــور را کارگران دانســت کــه در همه 
عرصه ها اعم از صنعتی، خدماتی، کشاورزی با تلاش 

و پشتکار در پی آبادانی کشور هستند
 حجت الاسلام حبیب الله غفوری در خطبه های این 
هفته نماز جمعــه کرمانشــاه- یازدهم اردیبهشــت- 
، که با عــرق جبین در پی  روز کارگــر را به کارگران کشــور

کسب روزی حلال هستند تبریک گفت.
وی همچنیــن بــه نقــش مهــم کارفرمایــان در رونــق 
تولیــد و ســرمایه در کشــور اشــاره کــرد کــه محصولات 
مــورد نیــاز را تولیــد و بــرای کارگــران اشــتغال ایجــاد 

می کنند.
امــام جمعــه کرمانشــاه در بخــش دیگری از ســخنان 
خود با اشــاره بــه ســالگرد شــهادت آیــت الله مطهری 
و روز معلــم در ۱۲ اردیبهشــت مــاه؛ هفتــه معلــم را به 
معلمان و فرهنگیان اســتان تبریک و از آنان خواست 
در کنــار تعلیــم، بــه تربیــت اخلاقــی و رفتــاری دانــش 

آموزان اهتمام ویژه داشته باشند.
ورزش  و  پهلوانــی  فرهنــگ  روز  بــه  همچنیــن  وی 
زورخانه ای در هفته آتی اشــاره کرد گفــت: پهلوان در 

تاریخ کشــورمان یعنی فرهنگ انسانیت، جوانمردی 
و مردانگی؛ پهلوانــان محلات از حق مظلــوم و فقرا در 
مقابل زورگویــان و ظالمان دفاع می کردند و همیشــه 

بــه اخلاق هــای جوانمــردی و خــوب مزیّــن بودنــد و 
الگــوی بــرای جوانــان و نوجوانان محلات محســوب 

می شدند لذا باید این فرهنگ را پاس بداریم.
کستان مهم بود سفر رئیس جمهور به پا

بــه  جمهــور  رئیــس  ســفر  غفــوری  حجت الاســلام 
ارزیابــی  مهــم  را  ســریلانکا  و  کســتان  پا کشــورهای 
کــرد و گفــت: ایــن ســفر پــس از عملیــات غــرور آفریــن 
»وعــده صــادق« بــه رژیــم صهیونیســتی و تهدیدات 
و تحریم هــای آمریــکا صــورت گرفــت، یعنــی زمانی که 
آمریکا کشــورها را به تحریــم در صورت مبادلــه با ایران 
تهدید می کــرد از این نظــر در عرصه بیــن المللی مهم 

است.
وی همچنین به تفاهم نامه های اقتصادی و امنیتی 
این ســفرها اشــاره و بیــان کــرد از اولویت های مــا باید 
مبادلات اقتصادی با کشورهای همســایه با توجه به 

کات فرهنگی و اقتصادی امنیتی باشد. اشترا
امام جمعــه کرمانشــاه در پایان ایــن خطبه ها؛ وفات 
ماموســتا؛ »فخــری« امــام جمعه شــهر جوانــرود را به 

مردم اهل تسنن استان کرمانشاه تسلیت گفت.

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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 با بهبود شاخص SAIDI محقق شد؛

 برتری  شرکت توزیع برق استان اردبیل  
در ارائه خدمات به مشترکین 

اردبیل-افســون جبــارزاده   شــرکت توزیــع بــرق اردبیــل، بــا بهبــود 
شــاخص SAIDIکل ) میانگیــن مــدت خاموشــی بــرای هــر مشــترک ( مرز 
برتری در ارائــه خدمات به مشــترکین خــود را پیمود.معــاون بهره برداری 
و دیســپاچینگ شــرکت توزیــع بــرق اردبیــل اظهــار داشــت : دســتاورد 
خوبی در ارتقاء شــاخص SAIDI کســب نمودیم .ناصــر عبدالهیان اظهار 
داشــت : شــاخص SAIDI، یکــی از معیارهای مهــم در صنعــت توزیع برق 
اســت که به صــورت خــاص بــرای اندازه گیــری عملکرد شــبکه توزیــع برق 
اســتفاده می شــود. وی افــزود : ایــن شــاخص متوســط زمــان خاموشــی 
را کــه هر مشــترک در طــول یک دوره مشــخص )معمــولاً یک ســال( تجربه 
می کند، نمایــش می دهد.معــاون بهره برداری شــرکت توزیع برق اســتان 
اردبیــل گفت : تیــم عملیاتــی بــا اقدامــات مســتمر تعمیراتــی و همچنین 
خاموشــی، حوادث و اتفاقات روزانــه را پیگیری کرده و شــاخص SAIDI را 
به ۱.۰۹ دقیقه در ســال به ازای هر مشــترک بهبود داده اســت.عبدالهیان 
افزود: این پیشــرفت نشــان از تلاش های موثر و موفق تیم های اتفاقات و 
تعمیرات شبکه است و نشــان می دهد که ما به طور قابل توجهی از هدف 

گذاری سال ۱۴۰۲ که مقدار ۱.۱۶ بوده است ؛ عملکرد بهتری داشته ایم.
عبدالهیان در ادامه عنوان کــرد : برنامه ریزی های انجام شــده در بخش 
کیــپ های خــط گرم ، پیــاده ســازی طرح  تعمیــرات پیشــگیرانه توســعه ا
همــای ۲ ، توســعه اتوماســیون شــبکه و بهــره گیــری از تجهیــزات نوین در 
بخش تعمیرات پیشــگیرانه همچون دوربین ترموویــژن )دوربین حرارتی 
( و آلتراســونیک )فراصوت( باعث بهبود مســتمر شــاخص هــای اصلی در 

بخش بهره برداری از شبکه خواهد شد .

 برگزاری همایش سفیران تعالی 
وه فولاد مبارکه شرکت های گر

اصفهان-مریــم مومنــی   اولین گردهمایــی از فاز دوم پرورش ســفیران 
تعالی شــرکت های گروه فولاد مبارکــه در روزهای ۴ و 5 و۶ اردیبهشــت ماه 
کید  به میزبانی شــرکت فولاد مبارکه با محوریت مدل تعالی سازمانی و با تأ
بر روش هــای انجــام خودارزیابــی و تدوین ره نگاشــت تعالی شــرکت های 
گروه تا افــق ۱۴۱۰ در مجموعه فرهنگی ورزشــی فردوس فــولاد مبارکه برگزار 
شــد.  در این همایش که در ادامه سلسله جلســات قبلی پرورش سفیران 
در ســال ۱۴۰۲ برنامه ریــزی  و برگزار شــد، دکتــر علی اصغــر آزادی و الهوردی 
تقوی از اساتید برجسته و از اعضای کمیته طراحان مدل تعالی سازمانی 
در ایران حضور داشــتند و موضوعات مهمــی از قبیل آشــنایی با مفاهیم 
کید بر اجرای روش  ، روش های انجــام خودارزیابی و تأ مدل و منطق رادار
ترکیبی کارگاهی پروفورما و شبیه ســازی جایزه، الزامات تدوین ره نگاشت 

و ارائه نمونه های برتر در این حوزه از کسب وکارهای مختلف مطرح شد.
در ایــن گردهمایــی بــا توجــه بــه ســند چشــم انداز گــروه فــولاد مبارکــه در 
افــق ۱۴۱۰ و مقاصــد اســتراتژیک ســازمان در دســت یابی بــه الگــوی ملــی 
گــروه فــولاد مبارکــه و  بنــگاه داری، فراینــد تدویــن اهــداف اســتراتژیک 
کلان تعیین شــده تشــریح و ســند  نقــش شــرکت ها در تحقــق اهــداف 
ره نگاشــت تعالی گــروه فولاد مبارکه و مســیر رســیدن شــرکت های گروه به 
ســطح تندیس رونمایــی و توافق گردید شــرکت ها بــا توجه بــه آموزه های 
کسب شــده، ضمــن انجــام خودارزیابــی بر اســاس مــدل تعالی ســازمانی 
و اولویت بنــدی پروژه هــای بهبــود، نقشــه راه تعالــی شــرکت های خــود را 

همسو با ره نگاشت تدوین شده تهیه و تا پایان خردادماه ارسال نمایند.
گزارشــی از فعالیت هــای  در ادامــه ایــن جلســه، نماینــدگان شــرکت ها 
شــرکت های خود براســاس یادگیری های قبلی از فصل اول پروژه پرورش 
سفیران ارائه کردند. شایان ذکر است گردهمایی های فصل دوم سفیران 
تعالــی نیــز با هــدف تبــادل تجــارب، آمــوزش افــراد و ارتقــای ســطح تعالی 
ســازمانی در ســطح گروه فولاد مبارکــه به صــورت دوره ای و بــا موضوعات 
مرتبط با مــدل تعالی ســازمانی و اهــداف تعیین شــده گروه برگــزار خواهد 

شد.

در سال 1402؛

 بانک قرض الحسنه مهر ایران 
بیشترین رشد منابع را رقم زد

اصفهان-مریــم مومنی   بانک قرض الحســنه مهــر ایران موفق شــد در 
ســال ۱۴۰۲ بالاترین رشــد منابع در سطح شــبکه بانکی کشــور را از آن خود 

کند.
نخســتین بانک قرض الحسنه کشــور به پشــتوانه اعتماد مشــتریان خود 

توانست بیشترین درصد رشد منابع را در سال ۱۴۰۲ ثبت کند.
منابــع بانــک قرض الحســنه مهــر ایران تــا پایــان ســال ۱۴۰۲ به مبلــغ ۲۷۴ 
همت رسیده است. این در حالی اســت که منابع این بانک در پایان سال 
۱۴۰۱ مبلــغ ۱5۶ همت بــود و بانک موفق شــده در ســال ۱۴۰۲ منابع خود را 

حدود ۷۶ درصد افزایش دهد.
این درصد رشــد منابــع بهترین عملکرد در ســطح شــبکه بانکی کشــور به 
شــمار مــی رود و بانــک قرض الحســنه مهــر ایــران به عنــوان نخســتین و 

، این دستاورد را کسب کرده است. بزرگ ترین بانک قرض الحسنه کشور

 رسیدگی ویژه به مشکلات 7 بنگاه اقتصادی 
استان بوشهر

بوشــهر -هادی مینایی پــو   مدیرکل صنعــت ، معدن و تجارت اســتان 
بوشهر از رسیدگی ویژه به ۷ بنگاه اقتصادی در راستای تحقق شعار سال 
) جهــش تولید با مشــارکت مــردم ( در اولین جلســه کارگروه تســهیل و رفع 

موانع تولید در سالجاری ۱۴۰3 خبر داد. .
 مهــدی صفــوی درحاشــیه اولیــن جلســه کارگــروه تســهیل و رفــع موانــع 
تولید بــا حضــور معــاون هماهنگی امــور اقتصــادی اســتانداری ، مدیران 
دســتگاههای اجرایــی، مدیــران بانکهــای عامــل و برخــی مدیــران بنگاه 
های اقتصادی مربوطه در تاریخ ۴ اردیبهشــت ماه ۱۴۰3 افزود : مشکلات 
۷ بنگاه اقتصادی بصورت ویژه در حوزه صمت و غیره مورد بررســی دقیق 

و رسیدگی قرارگرفت .
صفوی اضافه کــرد : در همیــن خصوص تعــداد۹ مصوبه در حــوزه صمت 
و غیره جهــت مانــع زدایی مشــکلات آنــان تعیین و ســپس جهــت اجرا به 

دستگاههای اجرایی مربوطه ارسال خواهد شد .
دبیرکارگــروه تســهیل و رفــع موانــع تولید اســتان عنــوان کــرد: موضوعات 
دســتورکارهای مطــرح شــده در ایــن جلســه شــامل طــرح تولیــد آهــک ، 
پرورش میگو ، محصولات ســلولزی ، پرورش ماهی در قفس بود که هریک 
با توجه بــه مســائل و موضوعات مربوطــه به منظورفعال ســازی ، تســریع 
درپرداخت تسهیلات بانکی ، دریافت سند رسمی ورفع اختلاف مالکیتی 
، ترهین وثایق ، مشــکل بدهی به شــرکت گاز مصوبات لازم تعیین و سپس 
مقرر شــد از طریق دســتگاههایی اجرایی نظیر بانک های عامل ، شرکت 
گاز ، منابــع طبیعی ، امــور اراضی ، راه وشــهر ســازی همکاری و مســاعدت 

لازم را بعمل آورند.
وی اعلام کــرد : در راســتای تســریع دررفــع نمــودن مشــکلات بنگاههای 
تولیــدی اســتان، برنامــه ریزی جهــت افزایــش جلســات کارگروه تســهیل 
و رفــع موانــع تولیــد بــا حضــور دســتگاههای اجرایــی بصــورت هفتگــی و 

مستمردر دستور کار دبیرخانه کارگروه تسهیل می باشد.

اهــواز -محمــد مجــدم   مســئول دفتــر نمایندگــی ولــی فقیــه در ســپاه 
حضــرت ولــی عصــر )عــج( خوزســتان گفــت: اعترافاتی کــه دشــمنان ما در 
رابطه به ســپاه دارند همه حکایــت از این دارد که ســپاه پاســداران انقلاب 

اسلامی در بین تمام ارتش های دنیا ممتاز و منحصر به فرد است.
حجت الاسلام عبدالرضا رســتگار در نشســت خبری که به مناسبت هفته 
عقیدتی سیاســی و بســیج فرهنگیــان در ســالن جلســات هتل فجــر اهواز 
برگزار شــد ضمن تبریــک هفتــه عقیدتــی سیاســی و روز معلم، اظهــار کرد: 
اعجاز قرن چهاردهــم و پانزدهم انقلابی شــکل و نام گرفت کــه این انقلاب 
کــرم )ص( و دیگــر ائمــه معصــوم )ع( دارد، برخی از  ریشــه در گفتمان نبــی ا
آیات الهــی نیــز حکایــت از انقلابــی دارد کــه در آخــر زمان شــکل مــی گیرد، 
گی هــای انقلاب  نشــانه هایی کــه در آیــات و روایــات ما آمــده آنقــدر بــا ویژ
اســلامی مطابقــت دارد کــه مطمئن می شــویم ایــن انقلاب همــان انقلاب 

است.
مســئول دفتــر نمایندگــی ولــی فقیــه در ســپاه حضــرت ولــی عصــر )عــج( 
خوزســتان بیــان کــرد: اعترافــات نظریــه پــردازان غربــی، بیانــات گوهــر بار 
حضرت امام، مقــام معظم رهبــری و امامیــن انقلاب نیز حکایــت از همین 
مطلــب دارد کــه ایــن انقــلاب همــان انقــلاب وعــده داده شــده اســت کــه 
انشاالله طومار دنیای اســتکبار را در هم خواهد پیچید و پرچم را به دست 

صاحب اصلی اش خواهد سپرد.
وی گفت: انقلابی که توانســته دنیای اســتکبار را از پشت میزهای خودش 
بــه صحنــه بیــاورد، بــه جنــگ رویــاروی بکشــاند، در جنــگ نیمه ســخت، 
جنــگ ســخت، جنــگ نــرم، جنــگ فرهنگــی و جنــگ ترکیبــی مجبــور بــه 
شکســت کند و همه اعتــراف کنند که ایــن انقلاب، انقلاب شکســت ناپذیر 
اســت؛ آن افســانه رژیــم صهیونیســتی لاینحلی که بــرای خود ســاختند در 
عملیات وعده صــادق مغلوب خود کند به گونه ای که بنــا به نظریه، نظریه 
پردازان غرب آن انقلابی که مقلوب نمی شــود انقلاب اســلامی ایران است 

نه رژیــم جعلــی صهیونیســتی، و امروز همــه در مقابل انقلاب اســلامی ســر 
فرود آورده اند.

حجت الاســلام رســتگار با بیان اینکه ســه عنصر اساسی سبب شــده تا روز 
به روز بر عــزت انقلاب اســلامی افــزوده شــود تصریح کــرد: ســه عنصری که 
می توان گفت فقدان آنها در عصر ائمه معصــوم )ع( و در عصر غیبت باعث 
شد که دنیای استکبار به دروغ، پیشرفت های خود را بر بی دینی بگذارد و 
عقب ماندگی ما مسلمانان را به دلیل دینداری بشــمارد؛ ولایت مهم ترین 
عنصری اســت که می توان در مورد آن بحث کرد و به تعبیر دیگری استمرار 
ولایت اســت، مشــاهده می کنید برخــی از انقلاب ها شــکل نگرفتند، برخی 
شکل گرفتند و اجرایی نشــدند یا اســتمرار پیدا نکردند اما انقلاب اسلامی 

هم شکل گرفت، هم اجرایی شد و هم استمرار پیدا کرد.
مســئول دفتــر نمایندگــی ولــی فقیــه در ســپاه حضــرت ولــی عصــر )عــج( 
خوزســتان موضــوع دوم کــه در عصــر ائمــه معصــوم )ع( فقــدان آن ســبب 
خانه نشــینی امــام علــی )ع(، صلح امام حســن )ع( و به شــهادت رســیدن 
گاهی مردم  مظلومانه یکی پس از دیگری ائمه معصومین شد را بصیرت و آ
اعــلام و عنــوان کــرد: بصیرتــی کــه نتیجــه اش همراهی امــت با امام اســت؛ 
این ۲ عنصر کلیدی هســتند که باعث شــده علی رغــم توطئه های فراوان، 

انقلاب ما شکست ناپذیر و بر تمام دشمنان غالب شود.

خوزستان

مسئول دفتر نمایندگی ولی فقیه در سپاه حضرت ولی عصر )عج( خوزستان:

سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در بین تمام ارتش های دنیا ممتاز و منحصر به فرد است

شهر بو بختیاری و  چهارمحال 
مدیرکل محیط زیست  چهارمحال و بختیاری:

وستا و ۵ شهر استان   ۱۰ ر
شدند انتخاب  پسماند  اجتماعی  مدیریت  ح  طر پایلوت  عنوان  به 

شــهرکرد -محســن حســن زاده    جلســه ویدئــو 
کنفرانســی در خصــوص بررســی مســائل محیطــی 
زیســتی مناطــق پنج گانــه کشــور در شــهرکرد مرکــز 

چهارمحال و بختیاری برگزار شد.
ســعید یوســف پور در ایــن نشســت اظهــار داشــت: 
منطقه 5 و ۶ کشور اســتان های همدان، کرمانشاه، 
ایلام، لرستان، کهگیلویه و بویراحمد و چهارمحال و 
بختیاری را در برمی گیرد که عمــاً بخش عمده ای از 
گرس با حدود ۴۰ درصد  گرس را شامل می شود و زا زا
، در حال حاضر در زیست  از منابع آب شیرین کشــور
بســیاری از اســتان ها و کلان  شــهرهای کشــور مؤثــر 

است.
وی افزود: منطقه 5 کشــور بــه لحــاظ طبیعی ارزش 
بســیار زیــادی دارد و بیــش از 3۲ منطقــه حفاظــت 
شــده، ۴ پــارک ملــی، 3۶ منطقــه شــکار ممنــوع، 5۰ 
تــالاب، بیــش از ۱۱هــزار واحد تولیــدی، کشــاورزی و 
صنعتی، ۱38 ثمن به طور میانگین۹۰۰ گرم پسماند 
شــهری و روســتایی به صورت ســرانه واجــد اهمیت 
زیــادی اســت. کار اصلــی مــا مستندســازی دانــش 
بومی اســت کــه اعضای شــوراهای اســلامی شــهرها 
و روســتاها بــا ظرفیت بزرگــی کــه دارنــد می توانند در 
راستای مستندسازی و کاربردی کردن دانش بومی 

محیط زیست کمک شایانی بکنند.
مدیرکل حفاظت محیط زیســت استان بیان کرد: از 

مهمترین چالش هایــی که در منطقــه 5 وجود دارد 
موضوع صنایــع آســفالت و کشــتارگاهی بــوده که در 
اختیــار شــهرداریها اســت کــه تقاضــا داریــم اعضای 
شــورای شــهرها توجه بیشــتری داشته باشــند، بند 
8 مــاده ۲۷ قانون مالیــات بر ارزش افــزوده می تواند 
کمک جدی به حل مســائل محیط زیســتی شهرها 
کنــد. در مــورد مســایل زیســت محیطــی اســتان 
اولویت بندی منســجمی وجود ندارد که نیاز اســت 
با همکاری و همراهی شــوراهای اســتان ها مشــکل 
بلاصاحــب،  حیوانــات  موضــوع  شــود،  برطــرف 
سگ های بی صاحب در همه استان های منطقه 5 
یک چالش جدی برای سلامت و بهداشت عمومی 
شده که نیاز است این موضوع به صورت جدی و در 

ع وقت مدیریت شود.  اسر

وه   اجرایی شدن بیش از 70 درصد مصوبات کارگر
تسهیل و رفع موانع تولید در بوشهر

بوشــهر -رضــا حیــدری   مدیــرکل صنعــت ، معــدن و 
تجارت استان بوشــهر از اجرایی شــدن بیش از ۷۰درصد 
مصوبــات کارگروه تســهیل و رفــع موانــع تولید اســتان به 
منظور افزایش تولید و اشــتغال در بنگاههای اقتصادی 

خبر داد.
 مهدی صفوی افزود : طی ســال گذشته تعداد ۷۰ جلسه 
کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان به منظور تعیین 
53۲ مصوبه به منظور رفع مشکلات و توسعه بنگاههای 

اقتصادی برگزار شده است.
صفــوی بــا اشــاره بــه اهمیــت تشــکیل جلســات کارگروه 
تســهیل عنوان کــرد: از تعــداد 53۲ مصوبه ابلاغ شــده ، تا 
کنون بیش از ۷۰ درصد مصوبات با همکاری دستگاههای 
اجرایی و بانکهای عامل استان اجرایی شــده و مابقی در 
دســت اقدام می باشــد. وی بیان کرد : دبیرخانــه کارگروه 
تســهیل و رفــع موانــع تولیــد مســتقر در اداره کل صمــت 
اســتان ، بطور مســتمر نســبت به پیگیری و رســیدگی به 
مشــکلات تولیدکنندگان با اســتفاده از قوانین و مقررات 
جاری در جهت مرتفع نمودن مسائل و مشکلات مربوطه 
ســرمایه گذاران بنگاههای اقتصادی اقدام نموده است 
.  مدیرکل صنعــت، معــدن و تجارت اســتان عنــوان کرد : 
در ســال ۱۴۰۲ بیــش از 5۰۰ پرونده بنگاه اقتصــادی دارای 
مشــکل درجلســات کارگروه تســهیل و رفــع موانــع تولید 
با حضــور اســتاندار یــا معــاون هماهنگــی اموراقتصادی 
استانداری ، مدیران دســتگاههای اجرایی و بانک های 

عامل مورد بررسی دقیق کارشناسی و تصمیم گیری لازم 
قرار گرفته اســت . وی اضافــه کرد: دســتور کارهای مطرح 
شــده بنگاههای اقتصادی در حوزه های صمت، جهاد 
کشاورزی ، میراث فرهنگی و گردشگری و غیره بوده است 
. مدیر کل صمت اســتان با اشــاره به تســریع رســیدگی به 
مشــکلات بنگاههای تولیدی ازطریق تشکیل جلسات 
کارگروه تسهیل بصورت مســتمر تصریح کرد : هماهنگی 
لازم برای تکمیل طرح های صنعتی نیمه تمام، پیگیری 
تامین سرمایه ثابت و در گردش، فعال ســازی واحدهای 
کد، امهال بدهی معوق بانکی، تامین تجهیزات  تولیدی را
و مواد اولیــه، تکمیل زیــر ســاخت هــای لازم نظیرتامین 
آب و بــرق و گاز، معافیتهای مالیاتی، رفع مشــکل زیســت 
محیطــی و غیــره از جملــه موضوعــات مــورد بحــث و 

تصمیم گیری در جلسات مذکور بوده است .

مازندران

ســاری-امیری فــر   دکتــر فرهــاد غلامــی رئیــس دانشــگاه علــوم پزشــکی 
مازنــدران از فعالیــت 5۲۲ پایــگاه ســلامت در اســتان خبــر داد و افــزود: هــزار 
پزشــک، مراقــب ســلامت و منشــی در ۴۰۰ پایــگاه ســلامت بخــش خصوصــی 
بدون تحمیــل هزینه بــه دانشــگاه روزانــه ۱3 هــزار ویزیــت و مراقبــت را انجام 

می دهند.
رئیس دانشگاه علوم پزشــکی مازندران افزود: برای ساخت و تجهیز ۱5 واحد 
بهداشتی شامل مرکز جامع سلامت، خانه بهداشت و انبار دارویی با متراژ ۷ 

هزار و 8۰ مترمربع ۱۲۰ میلیارد تومان هزینه شده است.
دکتر غلامــی بیان کرد: در حوزه بهداشــت در حال حاضر 3۷ پــروژه نیمه کاره 
با پیشــرفت متوســط 5۲ درصد در حال ســاخت اســت که تکمیــل آن به ۱5۷ 

میلیارد تومان اعتبار نیاز است.
وی بــا اعــلام اینکــه در بخــش جوانــی جمعیــت 55۰ هزار مشــاور فرزنــدآوری 
منتهــی بــه ۲ هــزار و ۶۰۰ مــورد بــارداری انجام شــده اســت، ادامه داد: شــاهد 

کم شــدن شــیب کاهش تولد هســتیم که کاهــش ۱۴۰۱ نســبت به ســال ۱۴۰۰، 
پنج درصد و در ســال ۱۴۰۲ نســبت به ســال قبل یک دهم درصد کاهش یافته 

است.

رئیس دانشــگاه علوم پزشــکی مازندران تصریح کرد: ۱۶ میلیــارد تومان برای 
، نوشــهر و امام ساری هزینه  کز ناباروری بهشــهر ســاخت، تکمیل و تجهیز مرا

شده است.
این مســئول بــه طــرح غربالگری دیابت و فشــار خــون در اســتان اشــاره کرد و 
گفت: در پویش ملی ســلامت یک میلیون و ۹۰۰ هزار نفــر از جمعیت بالای ۱8 
سال استان مشارکت داشــتند که 3۲ هزار و ۹۲5 نفر مشــکوک به دیابت و 33 

هزار و ۲۰۶ نفر مشکوک به پرفشاری خون شناسایی شدند.
دکتر غلامی بیان کرد: امســال پویــش غربالگری ســه نوع از ســرطان ها انجام 

می شود تا افراد مبتلا شناسایی شوند.
وی از خرید هشــت دســتگاه خودرو شاســی دار برای مناطق کوهستانی خبر 
داد و افزود: این خودروها به زودی تحویل گرفته می شــوند و امروز هم شاهد 
تحویل ۱۰۰ دســتگاه موتور که برای اســتفاده بهورزان مرد در مناطق مختلف 

استان خریداری شده بود بودیم.

وری مازندران ۳ مرکز نابار ۱۶ میلیارد تومانی برای ساخت و تجهیز  هزینه 

نماینده ولی فقیه در کرمانشاه:

ونق تولید و پیشرفت جامعه هستند کارگران اساس و بنای ر
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 محسن سیفی در حاشیه رونمایی از برات الکترونیک بانک صادرات ایران 
در وزارت اقتصاد:

بسته تأمین مالی غیر نقدی زنجیره تأمین بانک 
صادرات ایران در خدمت تولید است

مدیرعامل بانک صادرات ایران همزمان با آغاز 
عملیاتی شــدن برات الکترونیک این بانک به 
عنوان نخستین برات الکترونیک شبکه بانکی 
کشور، برای تامین مالی غیرنقدی بخش تولید 
از طریق ابزارهای نوین زنجیــره تأمین اعلام 

آمادگی کرد.
محسن سیفی در حاشیه رونمایی از نخستین 
برات الکترونیک کشــور توســط این بانک که با حضور ســید احسان 
خاندوزی وزیر امور اقتصادی و دارایی، مدیران ارشــد این وزارت خانه، 
معاون فناوری اطلاعات بانک مرکزی، خزانه دار کل کشور، نمایندگان 
قوه قضائیه، مدیران عامل بانک ها، مدیران ارشــد بانک صادرات ایران 
و اصحاب رسانه در محل تالار جهاد اقتصادی ســاختمان وزارت امور 
اقتصادی و دارایی برگزار شد، با تشریح قابلیت های نوین بانک صادرات 
ایران در زمینه تکمیل بســته تامین مالی غیر نقــدی، برای حمایت از 

بخش های مختلف تولیدی اعلام آمادگی کرد.
او با بیان اینکه خوشحالیم که امروز در بانک صادرات ایران موفق شدیم 
به عنوان اولین بانک بســته اســناد تجاری را تکمیل و از آنها  در جهت 
تامین مالی زنجیره تأمیــن در بخش تولید اســتفاده کنیم، افزود: در 
ســال هایی که تأمین مالی نقدی در نظام بانکی کشــور اشباع شده  و 
در عین حال بانک ها موظف به تأمین مالی بخش های مختلف تولیدی 
هستند، بانک صادرات ایران با استفاده از ابزارهای مختلف تامین مالی 
غیر نقدی از تولید حمایت خواهد کرد و برات الکترونیک سهم مهمی از 

این ماموریت را بر عهده خواهد داشت.
 او افزود: امــروز برات الکترونیــک بانک صادرات ایــران در کنار چک 
الکترونیک )چکنو( و در کنار ســفته الکترونیک و همچنین ســامانه 
توثیق الکترونیک دارایی )ست(، بسته کاملی برای تامین مالی زنجیره 

تولید فراهم کرده است.
 ســیفی از عبور تعداد چکنوهای صادره از مرز ۴ میلیون برگه و صدور 
بیش از ۹۰ هزار برگ سفته الکترونیک  در بانک صادرات ایران خبر داد 
و افزود: با عملیاتی شدن برات الکترونیک  که حداقل سررسید آن یک 
ماه و حداکثر ۱۲ ماه اســت، زنجیره کاملی از ابزارهای تامین مالی غیر 
نقدی در بانک صــادرات ایران فراهم آمده که در خدمت شــبکه تولید 

کشور قرار خواهد گرفت.
بانک صادرات ایران پیشرو در عملیاتی کردن برات الکترونیک سپامی

نخستین برات الکترونیک سپامی توســط بانک صادرات ایران با هدف 
ارائه خدمت نوین، تسهیل و تسریع در عرصه پرداخت غیرحضوری پول 

صادر و این ابزار نوین در اختیار فعالان اقتصادی و تولید قرار گرفت.
این محصول خدمت نوین بانک صادرات ایران برای تامین مالی زنجیره 
تامین واحد های تولیدی اســت و علاوه بر چکنو، خدمت دیگری برای 

مشتریان بانک به ویژه بنگاه های اقتصادی و تولیدی به حساب می آید.

مراسم تقدیر و معارفه مدیرعامل شرکت 
وه توسعه ملی برگزار شد سرمایه گذاری گر

مدیر عامل بانک ملی ایران در مراســم تقدیر و 
معارفه مدیر عامل شرکت سرمایه گذاری گروه 
توسعه ملی گفت: بخش مهمی از شرکت های 
زیرمجموعه بانک ملی ایران در ســال ۱۴۰۲ 

سودآور شده اند.
به گزارش روابــط عمومی بانک ملــی ایران، 
ابوالفضــل نجارزاده در این مراســم با اشــاره 
به منویات مقام معظــم رهبری درباره خروج بانک هــا از بنگاهداری و 
سیاست دولت در راســتای اجرای قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر، 
گفت: تلاش های فراوانی در گروه توسعه ملی و شــرکت آینده پویا در 

راستای واگذاری ها صورت گرفته است.
وی ضمن تقدیر از خدمات حســین مــدرس خیابانــی مدیر عامل 
پیشین شرکت سرمایه گذاری گروه توســعه ملی تأکید کرد: در حال 
حاضر با تلاش های صــورت گرفته، بخش مهمی از شــرکت های زیر 
مجموعه بانک سودآور هســتند و این روند باید امســال نیز با قدرت 

ادامه پیدا کند.
مدیرعامل بانــک ملی ایران با تأکید بر توانمنــدی و تجارب علی نبوی 
مدیر عامل جدید شرکت ســرمایه گذاری گروه توسعه ملی، بیان کرد: 
هدف بانک ملی ایران این است که امســال در مجموع شرکت های زیر 
مجموعه ۵۰ همــت واگذاری انجام گیرد. بنابرایــن همه ارکان بانک و 

شرکت ها باید برای تحقق این هدف تلاش کنند.
نجــارزاده ضمن تأکیــد بر تــداوم شفاف ســازی در شــرکت های 
زیرمجموعه گفت: سال گذشــته بخش مهمی از پرونده های باز گروه 
توسعه ملی به نتیجه رسید و باید تلاش شود تا امسال هم باقیمانده این 

پرونده ها منتج به نتیجه شوند.
وی تأکید کــرد: واگذاری شــرکت های زیر مجموعه بایــد با قیمت 
واقعی صورت گیــرد. بانک ملی ایران هر حمایتی که ضروری باشــد، 
از شــرکت های زیر مجموعه به عمل می آورد و پس از سوددهی آن ها 
و فراهم شدن شــرایط لازم برای واگذاری در این رابطه اقدام خواهد 

کرد.
وی با تأکید بر انضباط مالی در شــرکت ها و جانشــین پروری در گروه 
توســعه ملی گفت: مقام معظم رهبری امســال را با نام »جهش تولید 
با مشــارکت مردم« نامگذاری کرده انــد. این موضــوع بیانگر راهبرد 
مهمی ســت که بانک ملی ایران باید به عنوان بــازوی اجرایی دولت در 
نظام بانکی برای تحقق آن بکوشــد. در این رابطه ضروری ست تا گروه 
توســعه ملی با برنامه ای مدون اقداماتی انجام دهد که علاوه بر تحقق 
شعار ســال در این بخش، باری از دوش مردم و اقتصاد کشور برداشته 

شود.
عباس شــفیعی، رئیس هیأت مدیره بانک ملی ایران در این مراســم 
ضمن تقدیر از حســین مدرس خیابانی مدیر عامل پیشــین شرکت 
سرمایه گذاری گروه توســعه ملی و تأکید بر توانمندی های علی نبوی 
مدیر عامل جدید این شرکت گفت: بانک ملی ایران در راستای اجرای 
سیاست های دولت ســیزدهم، حمایت از شرکت های زیر مجموعه را با 
هدف رشد و ســوددهی آن ها ادامه می دهد و پس از به قیمت رسیدن 
این شرکت ها و حصول شرایط مطمئن، نسبت به واگذاری آن ها اقدام 

خواهد کرد. 
وی افزود: سال گذشته اقداماتی در راستای واگذاری ها در گروه توسعه 
ملی صورت گرفته اســت که امیدواریم امســال هم این روند با قدرت 

بیشتری ادامه پیدا کند. 
همچنین علی نبوی مدیر عامل جدید شــرکت ســرمایه گذاری گروه 
توســعه ملی در این مراسم ضمن تشکر از حســن اعتماد مدیر عامل و 
اعضای هیأت مدیره بانک ملی ایران اهم برنامه های خود را تشریح کرد.

حسین مدرس خیابانی نیز در این مراســم گزارشی از عملکرد خود در 
دوران تصدی مدیریت شرکت سرمایه گذاری گروه توسعه ملی به مدیر 

عامل و هیأت مدیره بانک ملی ایران ارائه کرد.
در این مراســم اعضای هیأت مدیره و هیأت عامل نیــز ضمن تقدیر از 
خدمات ارزنده حســین مدرس خیابانی مدیر عامل پیشــین شرکت 
ســرمایه گذاری گروه توســعه ملی، انتخاب علی نبوی به عنوان مدیر 
عامل جدید این شــرکت را موجــب تقویت عملکرد این شــرکت در 

بخش های مختلف دانستند.

وردین ۱۴۰۳ افزایش ۶ درصدی تولید برق در فر
 مدیرکل دفتر فنی تولید شــرکت برق حرارتی گفت: میزان تولید برق 
نیروگاه های حرارتی در فروردین ماه امسال با رشد ۶ درصدی نسبت به 
مدت مشابه سال گذشــته از مرز ۲۴ میلیون مگاوات ساعت عبور کرده 

است.
 اسماعیل نمازی با اشاره به آمادگی نیروگاه های کشور برای تأمین برق 
پیک تابستان امسال، افزود: از این میزان تولید ۶۱ درصد آن مربوط به 
واحدهای سیکل ترکیبی اســت که میزان تولید انرژی آن ها با افزایش 
۶ درصدی نســبت به مدت مشابه سال گذشــته به حدود ۱۵ میلیون 

مگاوات ساعت رسیده است.
وی ادامه داد: در دولت ســیزدهم با افزوده شــدن هشــت واحد بخار 
جدیــد در نیروگاه های غرب کارون، عســلویه، فردوســی، خرم آباد، 
ســبلان، بعثت پارس جنوبی )دو واحد( و ارومیه شــاهد جهش تولید 
نیروگاه های ســیکل ترکیبی به عنــوان واحدهــای تولیدکننده برق 

دوستدار محیط زیست هستیم.
این مقام مســئول خاطرنشــان کرد: تبدیــل نیروگاه های گازی 
به ســیکل ترکیبــی از کارآمدتریــن روش های بهبــود راندمان 
نیروگاه های حرارتی کشور به شــمار می آید که نه تنها برای صنعت 
برق، بلکه برای محیط زیســت و صرفه جویی در مصرف ســوخت 
نیز بسیار مؤثر است و در سال های آینده شــاهد تأثیر گسترده آن 
خواهیم بود. نمازی گفت: تنهــا از محل افتتاح این واحدهای جدید 
سالانه دو میلیارد مترمکعب در مصرف سوخت صرفه جویی خواهد 

شد.
مدیرکل دفتر فنی تولید شــرکت برق حرارتی با اشــاره بــه اینکه در 
فروردین مــاه بخش اعظم برق موردنیاز کشــور توســط نیروگاه های 
حرارتی تأمین شده اســت، گفت: میزان تولید برق واحدهای گازی در 
این مدت با افزایش ۱۲ درصدی به چهار میلیون مگاوات و ســهم تولید 

واحدهای بخاری نیز به ۵.۵ میلیون مگاوات ساعت رسیده است.

مدیرعامل توانیر اعلام کرد
جریمه تا ۱۰۰ برابری در انتظار استخراج کنندگان 

غیرمجاز رمزارز
 مدیرعامــل توانیر از قوانیــن جدید و ســخت گیرانه بــرای مقابله با 
اســتفاده کنندگان غیرمجاز از برق برای اســتخراج رمــزارز خبر داد 
و گفــت: براین اســاس دســتگاه های غیرمجاز کشــف شــده امحا و 

استخراج کنندگان تا ۱۰۰ برابر جریمه می شوند.
به گزارش شــرکت مدیریت تولید، انتقال و توزیع نیروی برق )توانیر(، 
مصطفی رجبی مشــهدی افزود: تاکنون بیش از ۸ هزار مرکز غیرمجاز 
شناســایی و از این مراکز بیش از ۳۰۰ هزار دســتگاه ماینر گردآوری و 

تحویل مراکز قضایی شده است.
وی با اشــاره به این که برای تأمیــن برق این دســتگاه های غیرمجاز 
می بایســت نیروگاهی به بزرگی ۱۱۰۰ مگاوات احداث می شد، گفت: 
کار رصد، رهگیری و شناســایی ماینرهای غیرمجاز به صورت پیوسته 

در حال انجام است.

مدیرعامل شــرکت توانیر بــا بیان این کــه بر اســاس قوانین جدید 
ماینرهای کشــف شــده، امحا خواهد شــد گفت: در صورت کشــف 
دستگاه های غیرمجاز اســتخراج رمزارز، صاحبان دستگاه ها از زمانی 
که مشخص شــود به صورت غیرمجاز از برق اســتفاده کرده اند، تا صد 

برابر تعرفه های برق مشمول جریمه خواهند شد.
رجبی مشــهدی با توصیه به علاقه مندان این کسب وکار برای دریافت 
مجوزهای لازم ادامه داد: دارندگان دســتگاه های مجــاز می توانند از 

ساعت ۱۲ شب تا ۷ صبح بدون محدودیت به استخراج اقدام کنند.

 مراقب تراشه های کارت سوخت باشید
کلاهبرداری از کارت سوخت شخصی

نزدیک به دوسال است که بســیاری از مردم با مراجعه به جایگاه های 
سوخت با سود جویانی مواجه می شوند که تراشه کارت سوخت را جابه 

جا می کنند.
 اخیــراً خبری مبنــی بر کلاهبــرداری جدیــد بنزینــی در برخی از 
جایگاه های عرضه سوخت مطرح شــد به طوری که این کلاهبرداران 
از طریق جا به جایی تراشــه های کارت ســوخت اقدام به خالی کردن 

سوخت موجود در کارت ها می کنند.
موضــوع از این قرار اســت برخی از افــراد هنگام ســوخت گیری از 
خودرو خود پیاده نمی شــوند و متصدی جایگاه ها کارت ســوخت 
را از آن ها گرفته و پس از ســوخت گیری به راننــده تحویل می دهد 
که تا این قســمت از ماجرا همه چیز عادی به نظر می رســد، اما برای 
ســوخت گیری بعدی که مراجعه می کند با کارت ســوخته مواجه 
می شود در این شرایط تا زمانی که کارت ســوخت المثنی برای این 
افراد صادر نشود امکان سوخت گیری برای کســانی که تراشه قبلی 
را در اختیار دارند وجود دارد برای همین اســت شــرکت ملی پخش 
فراورده های نفتی بارها تاکید کرد که شهروندان در صورت مشاهده 
تخلف در جایگاه ها می توانند از طریق تماس با شماره ۰۹۶۲۷ مراتب 
را گزارش دهند که در ســریع ترین زمان ممکن موضوع بررســی و 

اطلاع رسانی خواهد شد.

این شــرکت همچنین بار دیگر تاکید کرده که تمام شهروندان باید در 
هنگام سوخت گیری به مسائل ایمنی توجه کنند، کارت های هوشمند 
سوخت موجود در جایگاه های عرضه سوخت صرفاً برای سوخت گیری 
موارد اضطراری در نظر گرفته شــده است و بهتر اســت شهروندان با 
رعایت دقت و نکات ایمنی، از کارت ســوخت شــخصی خود استفاده 
و از در اختیار گذاشــتن کارت سوخت شــخصی خود به دیگران جدا 

خودداری کنند.
بر اســاس این گزارش شــهروندان باید از در اختیار گذاشــتن کارت 
سوخت خود جدا خودداری کرده تا از بروز چنین مشکلاتی جلوگیری 

کنند.
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 پای اختلاف وزارت راه و شهرداری در میان است؟

اردیبهشت آمد؛ چینی ها به بازار مسکن نیامدند

خریدار  قرار بود از ابتدای اردیبهشت ماه جاری 
چینی ها وارد بازار مســکن و بافت فرسوده تهران 
شوند، اما سکوت شهرداری تهران در این خصوص 
این ابهام را به وجود آورده است که آیا آنها از ورود 
به بازار مسکن منصرف شده اند یا اینکه اختلافات 
وزارت راه و شــهرداری تهران منجر به تاخیر در 

ورود شرکت های چینی به ایران شده است؟
پاییز سال گذشــته بود که خبری به نقل از معاون 
معماری و شهرسازی شهرداری تهران تا حدودی 
فعالان بازار مسکن را شــوکه کرد. صارمی معاون 
شهرسازی و معماری شهرداری تهران اعلام کرد 
که قرار است چینی ها در بازار مسکن به خصوص 
بافت فرسوده اقدام به ســاخت مسکن به صورت 
کلید به کلید کنند و فرآیند مذاکره با شرکت های 
ســاختمانی چینی،  صرفا با ســازندگان بخش 
خصوصی این کشور بوده و هنوز توافق یا قرارداد 

نهایی صورت نگرفته است.
این اظهارات اگــر چه تا مدتها با ســکوت وزارت 
راه و شهرســازی همراه بود اما بعــد از اینکه آرام 
آرام موضوع جدی شــد و واکنش ها به این خبر 
تا حدودی خنثی شد وزارت راه و شهرسازی و در 
راس آنها مهرداد بذرپاش اعلام کرد که چینی ها 
پیشــنهادات متعددی در وزارتخانه به ما دادند و 
در چندین مورد با هــم توافق کردیم. هدفگذاری 
وزارت راه و شهرسازی آوردن سرمایه خارجی در 
بخش ساختمان و مسکن است و به دنبال جذب 

سرمایه خارجی هستیم.
اگر چه وزیر راه و شهرســازی اعــلام کرد که در 
برخی تکنولوژی هــا چینی ها دســتاوردهایی 
داشــته اند و ما در حوزه ســاختمان و مسکن در 
تکنولوژی رشد خوبی داشتیم و نیازمندی کشور 
در وضعیت حداقلی است معتقد است که بیشتر از 
آنکه به تکنولوژی نیاز داشته باشیم به منابع مالی 
نیاز داریم تا بتوانیم پروژه ها را ســرعت بیشتری 

بدهیم.
این نرمش از ســوی وزارت راه و شهرســازی بعد 
از مدتها نشــان داد کــه ورود چینی هــا به بازار 
مسکن و نوســازی بافت فرســوده تهران جدی 
اســت بنابراین »واگذاری زمین های ذخیره« به 
چینی ها برای اجرای طرح »کلیــد به کلید« در 
مناطق پایین شــهر با ورود شرکت های چینی از 

سال ۱۴۰۳ استارت خواهد خورد.

بر اساس این طرح که شــهرداری تهران به شدت 
آنرا دنبال می کند قرار اســت اراضــی قهوه ای یا 
همان زمین های ذخیره )قطعات بزرگ راه بالای 
یک هکتار( در بافت تهران، برای »محله ســازی« 
به روش کلیدبه کلید به چینی ها واگذار شود. این 
واگذاری زمین نیــز در چارچوب یوزانس خواهد 
بود به این معنی که هم  زمان با تامین منابع مالی 
ســاخت، انتقال فنــاوری نیز به تهــران و بخش 
مسکن صورت خواهد گرفت. موضوعی که وزارت 
راه و شهرسازی به آن تاکید ویژه ای داشته و دارد.

حال با گذشــت کمتر از دو ماه از سال جدید هنوز 
به طور مشــخص شــهرداری تهران در خصوص 
ورود چینی ها به نوســازی بافت فرسوده و اینکه 
این طرح در چه مراحلی قرار دارد اطلاع رســانی 

نکرده است.
این سکوت در حالی از ســوی شهرداری تهران تا 
حدودی مشکوک اســت که محمد رضا رضایی 
کوچی رییس کمیســیون عمران مجلس پیشتر 
اعلام کرده بود که چینی ها از اردیبهشت ماه وارد 

بازار مسکن ایران خواهند شد.
او با اشاره به اینکه چینی ها فقط پول و تجهیزات 
چینی وارد بازار مســکن ایران خواهند کرد و نه 
نیــروی کار و پیمانکار گفته اســت که مذاکرات 
شــهرداری و وزارت راه و شهرســازی با چینی ها 
برای همکاری در ساخت مســکن در یک مسیر 
برقرار بوده و مــدل همکاری ها هم مشــارکتی 

است.
اما ایــن همکاری و مشــارکت به نظر می رســد 
ظاهرســازی باشــد چرا که هنوز هــم برخی از 
معاونان وزیر راه و شهرســازی به خصوص مدیر 
عامل شرکت بازآفرینی شــهری ایران که ارتباط 
مستقیمی میان ورود چینی ها با حیطه مدیریت 

و وظایف او دارد جای سوال است.
آنطور که مشــخص اســت این اســت که مدل 
همکاری شــرکت چینی در ساخت و ساز مسکن 
در ایران فقط ســرمایه گذاری اســت و قرار است 
پول چینی ها وارد بازار مســکن شود و قرار نیست 
از نیروی کار چینی در صنعت ســاختمان ایران 
استفاده شــود چراکه هم مصالح ساختمانی و هم 
نیروی کار در حوزه مســکن وجود دارد و در این 

حوزه ها وابستگی خارجی نداریم.
اما ایرج رهبر رئیس انجمن انبوه ســازان مسکن 

تهران در خصوص ورود چینی ها به بازار مسکن و 
نوسازی بافت فرسوده نظر دیگری دارد.

او با اشــاره به اینکه چینی ها قرار است با ۱۰۰ تا 
۱۵۰ دلار در ایران خانه بســازند می گوید: با این 
رقم امکان ندارد برنامه ای در ذهن چینی ها باشد. 
شــاید هم برای جبران هزینه ها قیمت نفتی که 
قرار اســت تهاتر شــود را ارزان تر بگیرند و به این 

شکل هزینه ها را جبران کنند.

ایران از نظر فنی و مهندسی و همچنین 
نیروی انسانی چیزی از چینی ها کم ندارد

رهبر ادامه داد: بارها اعلام کــرده ایم که ایران از 
نظر فنی و مهندســی و همچنین نیروی انسانی 
چیــزی از چینی ها کم نــدارد و آنهــا هم مورد 
اضافه تری از ما ندارند. اما اینکه اعلام می شود قرار 
است چینی ها سرمایه بیاورند باید تاکید کرد که 
بخش خصوصی هم از نظر ســرمایه گذاری و هم 
از نظر اجرای کار و پیمانــکاری آماده همکاری با 
دولت اســت.رئیس انجمن انبوه ســازان مسکن 
تهران یادآوری کرد: بســیاری از شــرکت های 
داخلی و بخــش خصوصی آمادگــی تهاتر نفت 
را داشــتند تا از دولت نفت بگیرنــد و در قبال آن 
به سازنده ها برای ســاخت مسکن، پول پرداخت 
کنند.بســیاری از کارشناســان اقتصاد مسکن 
و انبوه ســازان مســکن تاکید دارند که حالا که 
به این نتیجه رســیده اند پروژه های عمرانی و به 
طور خاص، پروژه های مســکن و ساختمان را به 
شــرکت های غیرایرانی واگذار کنند، یک علامت 
ســوال خیلی بزرگ به وجود می آیــد و آنهم این 
اســت که آیا این ظرفیت در کشور وجود نداشته 
که قرار اســت از کشــور دیگری برای ســاخت 
مسکن و نوســازی بافت فرسوده از کشور دیگری 

درخواست کمک شود.
حالا که گفته می شــود هزینه ساخت مسکن در 
هیچ کجای دنیا، کمتر از متری ۲۰۰ دلار نیســت 
و چینی ها می توانند با متری ۱۵۰ دلار مسکن با 
کیفیت بالا احداث کنند ســوال این است که اگر 
اختلافی میان وزارت راه و شهرسازی و شهرداری 
تهران در میان باشد شــاید فعلا ورود چینی ها به 
بازار مسکن ایران شــدنی نیست و موضوع هزینه 
ســاخت همچنان یک مانع بزرگ محسوب می 

شود.

خریدار  بیســت و پنجمین نشســت شــورای 
سیاســت گذاری، برنامه ریــزی و هماهنگــی 
ســازمان های اقتصــادی بنیــاد شــهید و امور 

ایثارگران به میزبانی بانک دی برگزار شد.
به گــزارش روابط عمومــی بانــک دی؛ علیرضا 
قیطاسی سرپرســت بانک، در این نشست ضمن 

قدردانی از حمایت های مؤثر مدیران ارشد بنیاد 
شهید از برنامه های هیئت مدیره بانک دی گفت: 
اقدامات و برنامه هــای هیئت مدیره بانک طی دو 
سال گذشته منتج به دستاوردهای مناسبی شده 
که جایگاه بانک را از حیث شاخص های عملیاتی 
مانند رشــد منابع و وصول مطالبات و... در نظام 

بانکی بهبود بخشیده است.
وی افزود: امروز بانک دی در جایگاهی ایســتاده 
که به طور محســوس می توان بهبــود عملیاتی و 
فرایندی را در آن مشاهده کرد که این امر مرهون 
هدفمندی اســتراتژیک در تمامی ارکان بانک و 

همت کارکنان است.

مسکن

مدیرکل بنیاد مســکن کرمان در 
دیدار با مدیر شعب بانک مسکن، 
ضمــن قدردانــی از اقدامات این 
بانــک در پرداخــت تســهیلات 
بهسازی و مقاوم سازی روستایی 
و تســهیلات دهی به پروژه های 
نهضت ملی گفت: بانک مســکن 
همــواره در پرداخت تســهیلات 
پیشــتاز بــوده و عملکــرد قابل 
تقدیری دارد. مهــدی محمدی 
مدیرکل بنیاد مســکن استان در 
دیدار با عقیل زینلی مدیر شــعب 
بانک ضمــن قدردانی از همکاری 
و همراهی بانک مسکن در کمک 
بــه تحقــق اهــداف و برنامه ها و 
سیاست های بنیاد مسکن انقلاب 
اسلامی استان گفت: ارتباط بانک 
و بنیاد مســکن همواره مطلوب 
و مســتحکم بــوده اســت و این 
موضوع زمینه ســاز ارائه خدمات 

بهتــر و مناســب تر به 
اســت.محمدی  مردم 
ابراز امیدواری کرد که 
بانک مســکن همچون 
گذشــته در پرداخــت 
مســکن  تســهیلات 
روســتایی و کمــک به 

توسعه و بهسازی مسکن روستایی 
تعامل ســازنده ای با بنیاد مسکن 
استان داشته باشــد.مدیر شعب 
بانک مسکن اســتان کرمان نیز 
در ایــن دیدار با ارائه گزارشــی از 
اقدامات بانک مسکن در پرداخت 
تسهیلات بهسازی و مقاوم سازی 
مسکن روســتایی و طرح نهضت 
ملی مســکن گفت: تمام تلاش ما 
در راستای عمل به رسالت اصلی 
بانــک و کمک به خانه دار شــدن 

اقشار مختلف جامعه است.
زینلــی یــادآور شــد: از ابتدای 

نهضت  طــرح  اجرای 
ملی مسکن تاکنون در 
اســتان تعداد ۲ هزار و 
۷۶۰ واحد توسط بنیاد 
مسکن به بانک معرفی 
شده اســت که انعقاد 
قرارداد تعداد یک هزار 
و ۷۲۳ واحد بــه مبلغ هفت هزار 
و ۱۱۷ میلیارد ریال انجام شــده 
است.مدیر شعب اســتان گفت: 
در بخــش تســهیلات مســکن 
روستایی نیز در سال ۱۴۰۲ برای 
بهســازی و مقاوم ســازی تعداد 
۲ هــزار و ۵۷۷ واحد بــه مبلغ ۴ 
هزار و ۸۰۰ میلیــارد ریال اعتبار 
تخصیص یافته که مبلغ ۲ هزار و 
۸۹۲ میلیارد ریال برای بهسازی 

هزار و ۵۱۷ واحد پرداخت شد.
زینلی افزود: مبلغ ۴۵۸ میلیارد 
ریال نیــز از اعتبار ســال جاری 

برای بهســازی و مقاوم ســازی 
مســکن روســتایی توسط بانک 
مســکن به متقاضیان پرداخت 
شده است.وی با اشاره به خدمات 
مانــدگار بنیاد مســکن انقلاب 
اسلامی به ویژه در ساخت مسکن 
روستایی بیان داشت: با توجه به 
حوزه کاری مشترک بسیار زیاد 
بین بانک مســکن و بنیاد مسکن 
امیدواریم در سایه این همکاری، 
توســعه و بهســازی مســکن 
روستایی با سرعت بیشتری ادامه 
یابد.مدیر شعب اســتان با بیان 
این مطلب که نیمی از تسهیلات 
مســکن روســتایی مربــوط به 
منطقه جنوب اســتان اســت، 
افــزود: تمهیداتی بــا همکاری 
بنیاد مسکن در حال انجام است 
تا پرداخت تســهیلات مســکن 

روستایی تسریع شود.

تقدیر از بانک مسکن برای پرداخت تسهیلات ساخت 

انرژیشعبه  روزنامه سراسری صبح ایران
صاحب امتیاز: امیر موسی کاظمی

مدیرمسوول: دکتر مریم کاظمی
چاپ: کارگر

نشانی: تهران، خیابان لبافی نژاد
 تقاطع ابوریحان، پلاک ۸۷
 تلفن و  نمابر: ۶۶۴۵۹۷۶۲
سازمان شهرستان ها:  ۶۶۴۶۱۷۷۰

مشاور معاونت مسکن و ساختمان:
مشاوران املاک مجوزدار از ۲۵ اردیبهشت امکان استفاده از سامانه »خودنویس« را دارند
مشاوران املاک مجوزدار از ۲۵ اردیبهشت امکان استفاده از سامانه »خودنویس« را دارند

تهران- ایرنا- مشاور معاونت مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی گفت که از ۲۵ اردیبهشت سال جاری فقط مشاوران املاک دارای مجوز امکان استفاده از سامانه خودنویس را 
دارند.

به گزارش ایرنا از وزارت راه و شهرسازی، »مهدی ساسانی« لفزود: با هدف ساماندهی مشــاوران املاک و اجرای قانون، از ۲۵ اردیبهشت ماه فقط مشاوران املاک دارای شناسه یکتا از 
درگاه ملی مجوزها امکان ثبت قرارداد در سامانه خودنویس را خواهند داشت.

وی ادامه داد: ســامانه خودنویس به صورت برخط با درگاه ملی مجوزها در ارتباط اســت و اعتبار جواز کسب مشاوران املاک با هر بار ورود به ســامانه خودنویس بررسی شده و فقط 
مشاورین املاک دارای جواز کسب فعال امکان استفاده از خودنویس را خواهند داشت.

ساسانی افزود: از خردادماه، خرید و فروش واحدهای مسکونی نیز در سامانه خودنویس امکان ثبت خواهد یافت.

سامانه خودنویس از خردادماه سال گذشــته در اختیار عموم مردم قرار گرفت و مردم این امکان را یافتند تا قرارداد معاملات اجاره خود را در این سامانه به شکل رایگان با دریافت کد 
رهگیری ثبت کنند. مقرر شده است تا از خردادماه خرید و فروش واحدهای مسکونی در این سامانه نیز امکان بارگذاری پیدا کنند.

سکه های حراج مرکز مبادله کاملا استاندارد بانک مرکزی است
سکه های حراج مرکز مبادله کاملا استاندارد بانک مرکزی است

سخنگوی مرکز مبادله ارز و طلای ایران با اعلام اینکه سکه های طلای مرکز مبادله ایران عیار ۹۰۰ در هزار دارد، گفت: همگی این سکه ها از استانداردهای بانک مرکزی برخوردارند.

به گزارش خبرگــزاری مهر به نقــل از مدیریت ارتباطات مرکز مبادله ایران، »اصغر بالســینی، ســخنگوی مرکــز مبادله ارز و طلای ایران، با بیان اینکه ســکه های ضرب شــده و 
تحویل داده شده بانک مرکزی در حراج سکه مرکز مبادله ارز و طلای ایران، شامل تمام سکه، نیم سکه و ربع ســکه بهار آزادی ضرب بانک مرکزی هستند، گفت: همگی این سکه ها از 

استانداردهای بانک مرکزی برخوردارند و ایجاد شائبه در خصوص مشخصات آنها از سوی کسانی صورت می گیرد که از این حواشی سود می برند.

او ادامه داد: سکه تمام بهار آزادی عرضه شــده در مرکز مبادله ایران، ۸.۱۳۶ گرم است. دارندگان توجه داشته باشــند که عیار آن ۹۰۰ در هزار بوده و طرح روی سکه تمام بهار آزادی 
ضرب بانک مرکزی نیز تصویر امام خمینی )ره( و بارگاه امام رضا )ع( است.

این مقام مسؤول مرکز مبادله ارز و طلای ایران با اشاره به اینکه طرح دو طرف سکه ربع و نیم بهار آزادی نام مبارک امام علی )ع( و بارگاه امام رضا )ع( است، گفت: عیار هر دو سکه ۹۰۰ 
در هزار است. وزن نیم سکه ۴.۰۶۸ گرم است و این عدد برای ربع سکه ۲.۰۳۴ گرم است.

بالسینی در پایان با تاکید بر اینکه عیار هر سه نوع سکه تحویل داده شده در مرکز مبادله ایران، ۹۰۰ در هزار و معادل ۲۱.۶ است، افزود: دارندگان این سکه ها مراقب افرادی باشند که با 
طرح مسائل واهی درباره عیار و کیفیت سکه تحویلی مرکز مبادله به دنبال سوءاستفاده هستند.

کد خبر ۶۰۹۰۹۷۸

میزبانی بانک دی از مدیران سازمان های اقتصادی وابسته و تابعه بنیاد شهید و امور ایثارگران


